
İDS uygulaması, 1
Ocak 2025 itiba-
rıyla kiralık konut

ilanları için zorunlu şekilde
devreye alınacak. Satılık ko-
nut ilanlarında uygulama ise
Ticaret Bakanlığının ikinci
talimatına kadar mevcut ha-
liyle devam edecek. Bu kap-
samda, konutlarını kiraya
verecekler, e-Devlet'te ken-
disine ait gayrimenkulü se-
çerek, açılacak pencereden
emlakçısını yetkilendirecek.
Böylece emlakçılar da aldık-
ları yetkiyle sitelere ilan gi-
rebilecek. Düzenlemenin uy-
gulanmaya başlamasıyla yet-
ki belgesiz emlak işletmeleri,
portallar üzerinden kiralık
ilan girişi yapamayacak.

Türkiye Emlak Müşavirleri
Federasyonu Başkanı Hacı
Ali Taylan, uygulamaya iliş-
kin değerlendirmede bulun-
du. Düzenlemenin daha önce
hem kiralık hem satılık ilan-
lar için hazırlandığını ancak

sonrasında sadece kiralık
ilanlar olarak revize edildi-
ğini belirten Taylan, "Eylülde
düzenleme uygulanmaya
başlanmıştı. Ticaret Bakan-
lığımızın hazırlığı doğrultu-
sunda EİDS sektöre son de-
rece ciddi düzen getiriyor.
Biz de federasyon olarak bu-
güne kadar emlakçılarımıza

gerekli eğitim-
leri verdik."
dedi. Taylan, sis-
temin dolandırıcı-
lığın ve sahtekarlığın
önüne geçilmesi açısından
önemli bir adım olduğunu
dile getirerek, şunları kay-
detti: "Bakanlığımız böyle
ihtiyaç gördü ve düzenlemeyi

şu an yalnızca ki-
ralık ilanlarla sı-

nırlı tuttu. Sistem
sektörü çok ciddi an-

lamda düzene sokacak,
kaçak, ayakçı dediğimiz yet-
kisiz emlakçıları ortadan kal-
dıracak. Suriye'den acil satılık
gibi birçok ilan görmeye baş-
ladık. Bu ilanların çoğu da

gerçekçi değil. Düzenleme
bu sahtekarlıkların da önüne
geçilebilecek. Bakanlığımızın,
düzenlemeyi sadece kiralık
ilanları için değil satılıklar
için de zorunlu hale getir-
mesinin hem tüketiciyi hem
sektör temsilcilerini ciddi an-
lamda rahatlatacağını düşü-
nüyorum." » Sayfa 6’da

Cumhurbaşkanı ve AK Par-
ti Genel Başkanı Recep
Tayyip Erdoğan, Menteşe
Spor Salonu'nda düzenle-
nen Muğla 8. Olağan İl
Kongresi'nde yaptığı ko-
nuşmada, Palandöken Da-
ğı'nda antrenman yapar-
ken çığ düşmesi sonucu
vefat eden mili sporcu
Emre Yazgan'a Allah’tan
rahmet diledi. Coğrafya-
daki bin yıllık varlıklarının

her anının kesintisiz bir
mücadeleyle geçtiğini vur-
gulayan Erdoğan, şunları
söyledi: "Nice medeniyet-
lerin doğduğu, yükseldiği
ve battığı bu toprakları va-
tanımız kılmak için çok
fedakarlık yaptık. Çok ter
döktük, çok kan akıttık.
Dişimizle, tırnağımızla elde
ettiğimiz kazanımları ko-
rumak için gerektiğinde
canımızı ortaya koymaktan

çekinmedik. Tüm bu süreç
içerisinde, sadece dışarıdan
gelen saldırıları göğüsle-
mekle kalmadık. Aynı za-
manda içerideki gaflet, da-
lalet hatta ihanet odakla-
rıyla da uğraştık.” Cum-
hurbaşkanı Erdoğan, "Mil-
letimizin yaşadığı sıkıntı-
ları çözme noktasında ira-
desi, çabası, reçetesi olan
parti ve ittifak yine biziz."
dedi. » Sayfa 7’de

FİYATI: 4 TL

Dışişleri Bakanı Hakan
Fidan, "Şam'daki yeni
yönetimle bir araya gel-
meyi planlıyorum."
dedi. Bakan Fidan,
Fransa merkezli yayın
kuruluşu France 24 ka-
nalına güncel mesele-
lere ilişkin değerlen-
dirmelerde bulundu.
Üst düzey ABD heye-
tinin Şam'daki yeni yö-

netimle bir araya gel-
mesinin önemine ilişkin
soruya Fidan, "Ameri-
kalı yetkililerden önce
bazı Avrupa ülkelerinin
ve uluslararası kuruluş-
ların temsilcileri de
Şam'ı ziyaret ettiler.
Şam’daki yeni yönetim-
le temas kurulmakta ol-
duğunu görüyoruz." ya-
nıtını verdi. » Sayfa 7’de

Ticaret Bakanlığı, be-
lirli fiyatlarda satışa
sunulan yenilenmiş
ürün niteliğindeki cep
telefonları ile taşıt sa-
tışlarında uygulana-
cak taksit sayılarında
BDDK'nin kararlarına
uyum amacıyla dü-
zenlemeye gitti. Buna
göre, yenileme mer-

kezleri ve yetkili sa-
tıcılarca gerçekleşti-
rilen, yenilenmiş ürün
niteliğinde olup fiyatı
25 bin lirayı geçen
veya bu nitelikte ol-
mayıp fiyatı 20 bin
lirayı aşan cep tele-
fonu satışlarında tak-
sit süresi 3 ayla sınır-
landırıldı. » Sayfa 6’da

Çevre, Şehircilik ve
İklim Değişikliği Ba-
kanı Murat Kurum,
İstanbul'da evi kent-
sel dönüşüme giren
vatandaşlara veri-
len aylık kira yar-
dımının, 2025'ten
itibaren 5 bin 500
liradan 8 bin liraya
çıkarılacağını söy-
ledi. Bakan Murat
Kurum, şunları kay-

detti: "Kira destek-
lerimizi, Ankara,
Antalya, Bursa, İz-
mir'de 4 bin 500 li-
radan 6 bin 500 li-
raya, diğer büyük-
şehirlerimizde 3 bin
750 liradan 5 bin
500 liraya, kalan
tüm illerimizde ise
3 bin liradan 4 bin
500 liraya çıkarıyo-
ruz." » Sayfa 7’de
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Milli Eğitim Bakanlığınca
(MEB), Türkiye'nin nite-
likli insan kaynağı ihtiya-
cını karşılamak amacıyla

668 öğrenci, resmi burslu
statüde lisansüstü öğrenim
görmek üzere yurt dışına
gönderilecek. » Sayfa 3’te

Konya, hüsn-i hat sanatımızın
duayen ismi, Hattat Hâmid
Aytaç’ın hayırlı haleflerinden
Hattat Hüseyin Ök-
süz’ün öğrencilerinin
bir araya gelerek dü-
zenlediği geleneksel
"Telâmiz-i Konevî-
4" sergisiyle şenlen-
di. Hazreti Mevlâ-
nâ'nın 751. Vuslat Yıl

Dönümü Etkinleri çerçevesinde
12 Aralık 2024 Perşembe günü

Meram Belediyesi Tan-
tavi Kültür ve Sa-

nat Merkezi’nde
açılışı yapılan
sergide her
biri diğerin-
den âlâ keyfi-

yeti hâiz 115
eser yer alıyor.

» Sayfa 2’de

Galatasaray ile Kayserispor
57. kez karşı karşıya geliyor Konya, Telâmiz-i Konevî'nin kalem

güzelleriyle bir kez daha şenlendi!

KAMU İHALE İLANLARINI www.ittifakgazetesi.com ADRESİNDEN TAKİP EDEBİLİRSİNİZ

Galatasaray, Süper Lig'de bugün Kayse-
rispor ile 57. kez karşılaşacak. RHG Ener-
türk Enerji Stadı'nda oynanacak karşılaşma,
saat 16.00'da başlayacak. » Sayfa 11’de 

İBRAHİM ETHEM GÖREN’IN HABERİ 12’DE
HAVVA İNCECİK’İN HABERİ 9’DA

E
Kurum, kentsel dönüşümde
kira yardımı artışını açıkladı

Cep telefonu ve taşıt satışlarına
yeni taksit düzenlemesi

Sancak-ı Şerif, İslam pey-
gamberi Efendimiz (Aley-
hisselam) zamanında
kullanılmış siyah renkte
'liva-i Saadet' olarak da
bilinen müslümanlara ait
bayraktır. Bu mübarek

sancak tüm gazalarda
“İslâm Bayrağı” olarak
bulunmuş ve günümü-
ze kadar Topkapı Sa-
rayı'nda kutsal emanet-
ler arasında saklanarak
muhafaza edilmiştir.

Resulullah efendimizin sancağı: UKABMEB, 668 öğrenciyi yurt dışına
lisansüstü eğitim için burslu gönderecek

Emlakçılar satılık konut ilanlarıiçin de doğrulama talep ediyor
Emlak danışmanları, 1 Ocak 2025'te kiralık konut ilanları için zorunlu hale gelecek Elek-
tronik İlan Doğrulama Sistemi'nin (EİDS) satılıklar için de geçerli olmasını bekliyor.

Hastanelerde
‘her gebe için 
bir ebe’ dönemi
başladı

www.ittifakgazetesi.com

Cumhurbaşkanı Erdoğan: Milletimizin yaşadığı sıkıntıları
çözme noktasında iradesi olan parti ve ittifak yine biziz

Ulaştırma ve Altyapı
Bakanı Abdulkadir
Uraloğlu, "Türkiye
genelinde tüm gön-
deri türlerinde yüzde
52,9 ile İstanbul bi-
rinci, yüzde 16,2 ile
Ankara ikinci ve yüz-
de 2,4 ile İzmir üçüncü sırada."
ifadesini kullandı. Uraloğlu, ya-
zılı açıklamasında, PTT'nin bu

yılın 11 aylık döne-
mindeki kargo, posta
ve gönderi istatistik-
lerini değerlendirdi.
Şirketin 184 yıllık geç-
mişi ve güçlü yapı-
sıyla ikinci yüzyılına
yaklaştığına dikkati

çeken Uraloğlu, her geçen gün
PTT'nin iş ve işlem hacminin
arttığını bildirdi. » Sayfa 6’da

Bu bir gaf değil, bu dil sürç-
mesi değil, bu asla ve asla
iyi niyet değil. Özlem Gür-
ses'in dilinden dökülenleri
kendi kulaklarımla işitene
kadar inanmamıştım. 

MEHMET ALİ NALBANT » 3’te 

53’üncü yaşını kutlayan BAE’nde
Dubai’nin 8 ilkesini derledim…
Bakınız: Allah’ın adıyla ve Hamd
O’na mahsustur! Muhammed bin
Rashid Al Maktoum'dan Dubai'de
sorumluluk üstlenen herkese. 

SERKAN ORAL » 8’de 

Özlem, sen nasıl
asker torunusun?

Dubai’nin
sekiz ilkesi

PTT 11 ayda 399 milyon gönderiyi sahiplerine ulaştırdı

Taylan, uygulamanın pilot bölge olarak
Bolu ve Manisa'da 1 Kasım'dan itibaren
zorunlu uygulanmaya başladığına dik-
kati çekerek, her iki ildeki sektör tem-
silcilerinin de düzenlemeden memnun

kaldığını bildirdi.

Dışişleri Bakanı Fidan: Şam’daki yeni
yönetimle bir araya gelmeyi planlıyorum

Hacı 
Ali 

Taylan
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‘Kulak çınlaması ve baş dönmesi
anemi habercisi olabilir’ uyarısı
Liv Hospital Samsun İç Has-
talıkları (Dâhiliye) Uzmanı
Dr. Önder Özüm Polat, erit-
rosit (RBC) yüksekliği ve dü-
şüklüğü hakkında bilgilen-
dirmede bulundu. ‘Kırmızı
kan hücresi' olarak bilinen
eritrositin vücuttaki birinci
fonksiyonunun gaz değişimi
olduğunu belirten Uzm. Dr.
Polat, "Eritrositler oksijeni ak-
ciğerden dokulara taşır ve
dokudan da karbondioksit
dışarı atılacağı akciğere ge-
tirirler. Eritrositler birkaç or-
ganel içeren çekirdeksiz hüc-
relerdir; sitoplazmalarının
büyük bir kısmını oksijen ta-
şınmasında rol oynayan de-
mir içerikli hemoglobin adı
verilen molekül oluşturur"
diye konuştu. Hemoglobinin
normal sınırının üzerinde bu-
lunmasına "eritrositoz" veya
"polistemi" adı verildiğini dile
getiren Uzm. Dr. Polat, "Erit-
rositoz, hacim başına düşen
eritrosit sayısında ve hemog-
lobinde artış olarak tanımla-
nır. Kırmızı küre kütlesinde
görülen mutlak artış ise po-
lisitemi veya diğer adıyla
mutlak eritrositoz şek-
linde adlandırılır.
Polistemi aynı za-
manda eritrosit
üretiminde bir
artma olduğu-
nu işaret eder"
şeklinde ko-
nuştu. Polis-
teminin ne-
denleri ve risk
faktörleri hak-
kında konuşan
Uzm. Dr. Polat, "Po-
listemi, hipoksemi
oluşturan başka hastalıklara
bağlı ikincil (sekander) olarak
gelişebileceği gibi (sekander
polistemi) kanser veya renal
hastalığa bağlı yüksek mik-

tarlarda eritropoetin salgı-
lanmasıyla veya tamamen
otonom neoplastik bir has-
talık (polistemi vera) olarak
ortaya çıkabilir. Polistemi vera
diğer adıyla polistemi, (rubra
vera) krantik myeloproliferatif
hastalıklar grubundan bir bo-
zukluktur. Baş ağrısı, baş dön-
mesi, kulak çınlaması, görme
bozuklukları, eklemlerde ka-
rıncalanma ve uyuşma ola-
bilir. Gastroentestrol kana-
malar, burun, diş eti kana-
ması, kardiovasküler semp-
tomlar (angina pektoris, kalp
yetersizliği) en sık görülen
semptom kaşıntıdır. Hemog-
lobin değerinin erişkin er-
kekte 14 gram, erişkin ka-
dında 12 gramın altında ol-
ması anemi olarak tanımlanır.
Aneminin varlığının göste-
rilmesinin (teşhis edilmesinin)
ardından mutlaka nedeninin
aydınlatılması gereklidir" ifa-
delerini kullandı. "Eritrosit
düşüklüğüne sebep olan 10
önemli hastalığı da belirten
Uzm. Dr. Polat, şunları söy-
ledi: "Demir eksikliği anemisi,
talesemi, kronik hastalık ane-

misi, sideroblostik anemi,
ranel hastalık anemi-

si, hipatiroidizm,
B12 ve polik asit
eksikliği (mega-
lablastik ane-
mi), karaciğer
hastası bazı
ilaçlar, kanser,
HIV, kanama se-
bebiyle eritrosit

düşer. Yangınlık,
kalp atışında dü-

zensizlik, çabuk yo-
rulma, nefes almada

güçlük, baş ağrısı, baş dön-
mesi, soluk cilt, bacaklarda
kramp gibi belirtilerde erit-
rosit düşüklüğü tespit edile-
bilir." lSAMSUN-İHA

Gribi elinizden gözünüze bulaştırmayın
Kış aylarında toplu ortamlarda
bulunmanın göz enfeksiyonlarını
da arttırdığını söyleyen Prof. Dr.
Mustafa Ataş, “Kış aylarıyla bir-
likte kapalı ortamlarda olmak
ve bir arada yaşamak, özellikle
okullarda, kreşlerde, AVM'lerde,
kışlalarda, toplu ortamlarda bu-
lunmak enfeksiyonlar için önem-
li bir risk kaynağı. Burada en-
feksiyon kapma şansı nasıl en-
feksiyonlar için fazla oluyorsa
göz enfeksiyonu riski de art-
maktadır. Burada gözün zarının
kapakları ve gözün beyaz olan
siper dediğimiz kısmının iltiha-
bına biz konjonktivit diyoruz.
Bu nasıl gribal enfeksiyonlar,
üst solunumla enfeksiyonları
oluyorsa bu viral konjonktivit-
lerle de çok sık karşılaşılıyor.
En çok adenoviral dediğimiz
yüzde 80-90’a yakını adenoviral
konjonktivitlerdir. Dediğimiz gibi
üst solunum yolu enfeksiyonla-
rından sonra hapşırma ve ök-
sürmeden dolayı ortama yayılan
partiküllerden, yakın temastan
dolayı göze de bulaşabiliyor ve
kişinin geçici enfeksiyonlardan
dolayı bulaşarak konjonktivit
yapabiliyor. Çoğu iyi huylu sey-
retmesine rağmen, bazen çok
ciddi gözde iz de bırakabiliyor.
Epidemik ya da konjonktivit de-
diğimiz bir tabloda gözün kor-
neası da etkilenebilmekte ve
ciddi izlere yol açıp görme bo-
zukluğuna da yol açabilmektedir.
O yüzden bu tür durumlarda
bir göz hekimine gelip muayene
edip eğer öyle bir durum varsa

tedavisini yapmak lazım. Tabi
çok ağır tablo seyretmiyorsa ge-
nelde destekleyici tedavilerle,
rahatlatıcı tedavilerle tedavi edi-
yoruz ama kornea tutulumu
varsa daha uzun süreli bir tedavi
ve takip gerektirmektedir” dedi.
Mustafa Ataş, hapşırma ve ök-
sürme ile ortama salınan parti-
küllerin de gözde enfeksiyona
neden olabileceğini söyleyerek,
“Çocuklarda ise özellikle bak-
teriyel konjonktivit dediğimiz
bakterilerle oluşan konjonktivit
daha sık olmaktadır. Bu bakte-
riyel konjonktivite tabi bazen
çocuklarda orta kulak iltihabı,
bademcik iltihabı eşlik edebil-
mektedir. Bunlarda bazen tabi
topikal antibiyotik yanında sis-
temik bir ilaç da vermek gere-
kebiliyor. Bakteriyel konjonkti-
vitler bazen tabi daha ağır da
seyredebiliyor. Genelde büyük
oranda halim seyirli olmasına
rağmen, bakteriyel konjonkti-
vitlerle bazen çok ciddi bakteriyel
enfeksiyonlardan gözde kornea
etkilenebilmektedir. Çok ileri
aşamalarda korneada yırtılmalar
ve körlüğe kadar gidebilmekte-
dir. O yüzden konjonktiviti kü-
çümsememek gerekiyor. Basit
bir göz iltihabı dememek gere-
kiyor. Bu cildi iltihaplarda bazen
göz tutulumu olup körlüğe kadar
gidebileceği için gerekirse bunları
yatırıp bazen tedavi de etmek
gerekebiliyor. Dikkat etmek ge-
rekiyor. Korumada ise şuna dik-
kat etmek lazım.” ifadelerini
kullandı. lKAYSERİ-İHA

Sağlık Bakanlığının son düzenle-
meleriyle hastaneler, ebelerin do-
ğum öncesi, esnası ve sonrasındaki
tüm süreçlerinde aktif rol alarak,
anne adaylarına birebir rehberlik
ettiği uygulamaları hayata geçir-
meye başladı. Bakanlık, 3 Aralık'ta
yürürlüğe giren "Ebelik Yönetme-
liği" ve 13 Aralık'ta yürürlüğe giren
"Gebe Okulları ile Doğuma Yönelik
Hizmetlerin Usul ve Esasları Hak-
kında Yönetmelik" ile kamu, özel
ve üniversite hastanelerinde ebe-
lerin etkinliğini artıracak yeni dö-
nemi başlattı. Bu çerçevede ebe-
lerin gebelik öncesi dönemden iti-
baren tüm aşamalarda anne aday-
larına birebir danışmanlık ve reh-
berlik etmesi düzenlenirken, tüm
hastaneler ve tıp merkezlerinde
gebelik okulu açılması zorunlu tu-
tuldu. Başta kamu hastaneleri, söz
konusu düzenlemelerin yürürlüğe
girmesinin ardından peyderpey
yeni uygulamaları hayata geçir-
meye başladı. O hastanelerden
biri olan Ankara Etlik Şehir Has-
tanesi'nde de kısa süre önce ebe-
lerle anne adaylarının ilk andan
itibaren bir araya getirildiği "Do-
ğuma Hazırlık Ebe Polikliniği" hiz-
mete açıldı. Buradaki çalışmalara
ilişkin AA muhabirine açıklama-
larda bulunan Etlik Şehir Hastanesi
Kadın Hastalıkları ve Doğum Has-
tanesi Başhekimi Doç. Dr. Çağanay

Soysal, Normal Doğum Eylem
Planı ve yapılan son yasal düzen-
lemeler ışığında hastanede birçok
yeni çalışmayı başlattıklarını, bun-
lardan birinin de Doğuma Hazırlık
Ebe Polikliniği olduğunu anlattı.
Soysal, Türkiye'deki sezaryen oran-
larının DSÖ'nün "yüzde 15'i geç-
meme" önerisinin çok üzerinde
olduğuna dikkati çekerek, "Ülkemiz
yüzde 60,1 ile OECD ülkeleri içinde
en yüksek sezaryen oranına sahip
ülke maalesef. Bu da her 10 gebe-
nin sadece 4'ünün normal doğum
yaptığı anlamına geliyor." bilgisini
paylaştı. Anne adaylarının doğru
bilgilendirilmesinin, merak ettikleri
tüm sorulara yanıt alabilmesinin
önemine işaret eden Soysal, söz-
lerini şöyle sürdürdü: "Doğuma
Hazırlık Ebe Polikliniğimizi özellikle
gebe izlem polikliniklerinin, NST
odalarının bulunduğu alanda ko-
numlandırdık. Böylece muayeneye
gelen tüm gebelerimiz, burayı da
görüp merak edip içeri giriyor ve
ebelerimizle iletişim kuruyorlar.
Polikliniğimizde doğum salonunda
görev yapan ebelerimiz bulunuyor.
Böylelikle gebelerimizle ebeleri-
mizin buluşmasını doğum öncesi
süreçten itibaren başlatıyoruz.
Tıbbi engel olmadığı sürece baş-
vuran tüm gebelerimizin suda do-
ğum ünitelerini kullanmalarına da
imkan sağlıyoruz." lANKARA-AA

enizli Sevindik De-
ğirmenci Grup
Aile Sağlığı Mer-

kezinde Aile Hekimi olan Dr. Ali
Tatar, Aile Sağlığı Merkezlerinde
yürütülen hizmetler, Aile Hekim-
liğinin koruyucu sağlık hizmet-
lerindeki önemi ve Sağlık Ba-
kanlığı tarafından yayınlanan
yeni aile hekimliği yönetmeliği
hakkında önemli açıklamalarda
bulundu. Aile Hekimi Dr. Tatar,
Aile Hekimliğinin modern dün-
yada birinci basamak hekimlikte
uygulanması gereken en önemli
yöntemlerden birisi olduğuna
vurgu yaparak Aile Sağlığı Mer-
kezlerinde verilen hizmetler hak-
kında ise, Aile hekimliğinde he-
kim ile hastayı birbirine birebir
eşlemekle hastanın her yönden
daha hasta olmadan takibi, mua-
yenesi, tedavisi ve daha sonra
hasta olarak da en iyi şekilde ta-
kibini yapmak mümkün oldu-
ğunu belirtti. Aile Sağlığı Mer-
kezlerimizde verilen hizmetlerin;
aile planlaması uygulaması ile
çocuk daha annesi ve babasının
beyninde bir düşünce iken den
başladığını dile getirdi. Her ko-
nuda takiplerin yapıldığını ve
ayrıca küçük basit tıbbi müda-
haleler, tedavi hizmetleri ve kont-
roller yapıldığını dile getiren Dr.
Tatar, “Kişilerin anne karnınday-
ken takibi, yine bebek doğduktan
sonra aşılamaları ile koruyucu
hekimliğin ilk safhaları, daha
sonra okul sağlığı, göz taramaları,
boy kilo takibi, çocuk sağlığı hiz-
metleri, biraz büyüyünce ergen-
likte sağlık hizmetleri ve en son
çıkan HYP uygulaması ile de bü-

tün toplumun sağlığının genel
durumunun bir takibi yapılıyor.
Merkezlerimizde küçük basit tıbbi
müdahaleler, tedavi hizmetleri
ve ana çocuk sağlığı takipleri ya-
pılabilmektedir. İnsanlarımız aile
hekimliğini hemen gelip reçete
yazdırmak gibi görüyor ve en
büyük yanılgı da sistemde ne
yazık ki bu” dedi.

Sağlık Bakanlığının yayınladığı
yeni aile hekimliği yönetmeliğinin
bütün insanların hasta olsun ol-
masın taranması metoduyla he-
nüz daha hastalık yok iken ya-
kalanmasını amaçladığını belirten
Dr. Ali Tatar; “Türkiye de insanlar
tam olarak anlayamadığı için
2006 yılında aile hekimliğine
gösterdiği peşin hüküm tepkisini
bu yönetmeliğe de gösteriyorlar.
O zaman da biz istediğimiz he-
kime muayene olamayacak mıyız
diye tepkiler gösterilmişti. Halbuki
herkesin bir aile hekimi olmasının

faydasını şimdi daha iyi anlıyorlar.
Hastalarımız şu anda kendilerine
ilaç yazılmayacağı, hizmetin pa-
ralı olacağı gibi düşünceler söy-
lüyorlar, herkes kendi anladığını
dile getiriyor. Akılcı ilaç uygula-
ması yıllardır yapılan bir şeydi;
benim gibi eski hekimler de bi-
lirler ki; eskiden önümüze gelene
antibiyotik yazarken şu anda çok
seçici davranıyoruz. Ağrı kesicileri
kişilerin kendine uygun olanlarını
yazıyoruz. Türkiye'de çok anti-
biyotik kullanımı yönünden tüm
Dünya ülkeleri içinde kötü du-
rumdayız. Antibiyotik diğer ilaçlar
gibi değil, eğer sadece gerekti-
ğinde kullanılmaz, sık sık kulla-
nılırsa mikropların direnç ka-
zanmasına yol açıyor. Bu yönet-
melikle de antibiyotik kullanı-
mındaki bu durumlar da düzene
girecek diye düşünüyorum. Yine
yeni yönetmeliğin bir başka vur-
guladığı kronik hastalık takiplerini

biz zaten aile
hekimliğinde
kısmen yapı-
yorduk ama son
yönetmelikle bu
biraz daha önem ka-
zanacak. Çünkü bir has-
tanın tansiyonunu, beyin kana-
masına yol açtıktan sonra teşhis
etmenin kime ne faydası olacak.
İşte Aile Hekimi olarak yaptığımız
taramalar ile henüz daha sınırda
olan kronik hastalıkları yakalayıp
kişilere gerekli tedavileri uygu-
luyor ya da gerekli branşlara
yönlendirebiliyoruz. Bu takiplerin
önemini aslında; basit bir gaita
da gizli kan ile tespit edebildiği-
miz kalın bağırsak kanseri olan
bir hastaya ya da beyin kanaması
olmadan hiç farkında olmadığı
tansiyon yüksekliğini belirledi-
ğimiz bir hastaya veya da organ
kaybına gitmeden diyabeti ol-
duğunu tespit ettiğimiz ve teda-

visini düzenlediğimiz bir hastaya
sormak gerekli. Aile Sağlığı Mer-
kezlerimizde yaptığımız kronik
hastalık takiplerinin önemini en
iyi onlar anlatabilirler. Vatandaş-
larımız, Aile Hekimine hasta ol-
duktan sonra değil aslında sağ-
lamken gitmeli, sağlıklarının de-
vam edip etmediğinin kontrolünü
yaptırmalıdırlar. Son çıkan yö-

netmelikte de düzenli Aile he-
kimine gidilmesi kısmını

ben çok önemsiyorum,
hastalarımız da bunu
lütfen önemsesinler”
ifadelerini kullandı.
Son olarak erken teş-
hisle hayatı kurtulan
iki hastasından örnek-
ler veren ve vatandaş-
ların aile sağlık mer-
kezlerine düzenli gidil-

mesi gerektiğini belirten
Aile Hekimi Dr. Tatar, “Po-

liklinik yaparken salonda
bir çocuk inleme sesi duydum

ve çocuğu muayene ettiğimde
ense sertliğini gördüm. Hemen
çocuğu babası ile hastaneye gö-
türdük ve menenjit teşhisi konan
bu çocuk erken müdahale ile
kurtuldu. Yine HYP dediğimiz
kronik hastalık takiplerimizde
de bir hastamızın kanı sürekli
düşük çıkıyordu. GGT tahlili de
pozitif çıkan bu hastamızın kalın
bağırsak kanseri olduğu ortaya
çıktı ve erken teşhis, tedavi ile
hayatı kurtuldu. Bunlar gibi hem
hastalarımızı hem de bizleri mut-
lu eden bu örneklerin çoğalması
için vatandaşlarımız, aile sağlığı
merkezlerine düzenli gitmelidir”
diye konuştu. lDENİZLİ-İHA

D

Bilinçsizce yapılan boyun
kütletme, felç hatta
ölümle sonuçlanabilir
Birçok kişinin ortak sorunu haline
gelen boyun ağrılarını geçirmeye yö-
nelik yapılan hareketler hakkında
uyarıda bulunan uzmanlar, bilinçsizce
boyun kütletmenin çeşitli zararlar ve-
rebileceğine dikkat çekiyor. Uzun
süren ağrıların uzman kontrolünde
takip edilmesi büyük önem taşıyor.
Duruş bozuklukları, masa başında
geçirilen uzun saatler ve hareketsiz
yaşam tarzı, özelikle boyun ve bel
ağrılarına yol açabiliyor. Birçok kişinin
ortak sorunu haline gelen bu ağrılar-
dan kurtulmak için ise bilinçsizce ya-
pılan ani kütletme gibi hareketlerle
olumsuz sonuçlar ortaya çıkabiliyor.
Necmettin Erbakan Üniversitesi Tıp
Fakültesi Beyin ve Sinir Cerrahisi
Anabilim Dalı Dr. Öğr. Üyesi Mahmut
Sertdemir, bilinçsizce yapılan kütlet-
melerin ilerleyen dönemlerde felce
hatta ölüme gidebilecek kadar zararlı
bir davranış olduğunun altını çizdi.
İnsan boynunun 7 omurgadan oluş-
tuğunu anlatan Dr. Öğr. Üyesi Mahmut
Sertdemir, “Bu omurgaların yan ta-
rafında vertebral arter dediğimiz bey-
nin arka tarafını, beyin sapını besleyen
atardamarlar mevcut. Özellikle boynu
çevirdiğimizde, kütletme esnasında
bu vertebral arterin yırtılmasına bağlı
emboli (pıhtı atma) oluşuyor. Sonra-
sında gösterilen çalışmalarda hastanın
vefat ettiği görülmüş. Boynu sert şe-
kilde çevirdiğimizde rotasyonel ha-
rekete bağlı boyunda kaymalar mey-
dana geliyor ve sonrasında omuriliğe
ciddi bası oluşuyor. Bu bası sonrasında
yoğun omurilik ödemi gelişiyor. Has-
taların kolları, bacakları felç kalıyor,
sonrasında kaslar da etkilendiği için
bu hastalar bir müddet sonra genelde
vefat ediyor” dedi.  lKONYA-İHA

Aile hekimlerine hasta olduktan
sonra değil sağlamken gidilmeli
Denizli'de Sevindik Değirmenci Grup Aile Sağlığı Merkezinde Aile Hekimi olan Dr. Ali Tatar, Aile Sağlığı Merkezlerinde yürütülen hizmetler, Aile Hekimliğinin koruyucu sağlık hizmetlerin-
deki önemi ve Sağlık Bakanlığı tarafından yayınlanan yeni aile hekimliği yönetmeliği hakkında açıklamalarda bulundu. Vatandaşların aile sağlığı merkezlerine düzenli gidilmesi gerekti-
ğini belirten Dr. Tatar, “Vatandaşlarımız, Aile Hekimine hasta olduktan sonra değil aslında sağlamken gitmeli, sağlıklarının devam edip etmediğinin kontrolünü yaptırmalıdırlar” dedi.

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 İ
H

A

FO
T
O

Ğ
R

A
F:

 İ
H

A

FO
T
O

Ğ
R

A
FL

A
R

: 
İH

A

Hastanelerde “her gebe için
bir ebe” dönemi başladı
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Milli Eğitim Bakanlığınca (MEB),
Türkiye'nin nitelikli insan kaynağı
ihtiyacını karşılamak amacıyla 668
öğrenci,  resmi burslu  statüde  li-
sansüstü öğrenim görmek üzere
yurt dışına gönderilecek. MEB'den
yapılan açıklamaya göre, Yurt Dı-
şına Lisansüstü Öğrenim Görmek
Üzere Gönderilecek Adayları Seç-
me ve Yerleştirme (YLSY) kapsa-
mında,  yükseköğretim  kurumla-
rından 77 üniversite ile 20 farklı
kamu kurumu adına 668 öğrenci,
yurt dışına yollanacak. Öğrenciler,
2024 YLSY kapsamında 37 farklı
ülkede öğrenim görebilecek. Daha

önceki  yıllarda  adına  öğ-
renci gönderilen kurum-
ların yanı sıra, bu yıl ilk
defa Milli  Savunma Ba-
kanlığı, Sanayi ve Teknoloji
Bakanlığı,  Polis  Akademisi
Başkanlığı  ve  Türkiye  İlaç  ve
Tıbbi Cihaz Kurumu adına da yurt
dışına öğrenci gönderilecek. 2024
YLSY çalışmaları kapsamında, 439
farklı  lisans alanından mezunlar
başvuru yapabilecek. Bunlar ara-
sında lisansüstü öğrenim alanında
burs  tahsis edilecek bazı alanlar
şöyle  belirlendi:  "Uluslararası  fi-
nans, hidrokarbon proses sistem-

leri, yapay zeka alanında
planlama ve tahmin, de-
niz ekosistemlerinin sür-
dürülebilirliği, veri ana-
litiği,  eğitimde  yapay

zeka teknolojileri, deprem
araştırmaları, elektro optik sis-

temler,  elektronik  harp,  yapay
zeka ve büyük veri, insansız hava
araçları, adli bilişim, bulut bilişim,
otonom  araç  teknolojileri,  uydu
iletişim,  uydu  sistemleri,  optik,
elektro-optik ve fotonik, ileri mal-
zeme bilimi, nesnelerin interneti,
yapay  zekada  Türkçe  konuşma
tanıma  ve  sentezleme,  sanayide

dijital dönüşüm, iklim değişikliği
ve sürdürülebilir kalkınma, yaban
hayatı koruma alanlarının yöne-
timi, hidrojen bor füzyon tekno-
lojileri,  biyoteknoloji,  sismik  yo-
rumlama, dijital ekonomi, finansal
teknolojilerde inovasyon, akıllı şe-
hirler, artırılmış ve sanal gerçeklik
teknolojileri, blokzincir teknolojisi,
yapay zeka ve makine öğrenmesi,
yapay öğrenme ve doğal dil işleme,
yeşil teknolojiler ve yeşil dönüşüm,
sağlıkta yapay zeka teknolojileri,
deprem çalışmaları, deniz sondaj-
ları, dil ve konuşma terapisi, özel
eğitim." lANKARA-AA

Bu bir gaf değil, bu dil sürçmesi
değil, bu asla ve asla  iyi niyet
değil. Özlem Gürses'in dilinden
dökülenleri kendi kulaklarımla
işitene kadar inanmamıştım. Şe-
refli bir askerin torunu bu sözleri
nasıl sarf edebiliyor, akıl erdir-
mek mümkün değil.

Muhalefet etmek bir demok-
rasinin olmazsa olmazıdır. Aksi
takdirde  eski  Suriye  ve  türevi
ülkelerdeki gibi ortada aşırı de-
recede  bir  dikta  rejimi  oldu-
ğundan bahsedebiliriz. Demok-
rasi  öyle  bir  şeydir  ki;  sana
görev  için  büyük  yetkiler  sağ-
larken, hatalarını azaltmak için
karşına  da  muhalefeti  koyar.
Muhalif kesimin ille de siyasetçi
olmasına gerek yoktur. Gazeteci,
akademisyen,  çiftçi  ya  da  işçi
de muhalefet edebilir. Ama dün-
yada her şeyin bir sınırı olduğu
gibi  muhalif  duruşun  da  bazı
sınırları vardır.

Mevcut iktidarın yaptığı her
şey  tam manasıyla  hatasız  ol-
mayabilir. Zaten kusursuz ola-
bilmek insani bir olgu değildir.
Ama kusurlu olabilmek de eleş-
tiriden kaçabilmeyi geçerli kıl-
maz. Özlem Gürses, 15 yıl önce
aynı  kurumda  teşriki  mesaim
olan ve mesleki olarak da takdir
ettiğim bir gazetecidir. Muhalif
yönü  her  ne  kadar  ağır  bassa
da vicdanen doğruya doğru ve
eğriye eğri diyebilen bir gaze-
teciydi. Her şey bir yana ondaki
habercilik ve iletişim kabiliyetini
günümüzde  çoğu  gazetecide
hala göremiyorum.

İktidar kanadının Suriye ko-
nusunda  elinin  güçlü  çıkması
ve Uluslararası  siyaset  arenası
ve özellikle diplomaside bu an-
lamda itibarının tavana çıkması
tüm muhalif kesim gibi Özlem'i
de telaşlandırmış  gibi görünü-
yor. Cumhuriyet Halk Partisi'nin
genel başkanı olarak şahsi imajı
dışında  hiçbir  şeyini  güncelle-
yemeyen Özgür Bey de son gün-
lerde kendi tabanının bile burun
kıvırdığı  açıklamalar  yapıyor.
Daha düne kadar Suriyelilerin
kayıtsız şartsız memleketlerine
geri dönmeleri gerektiğini söy-
leyen zihniyet sadece bu konuda
muhalefet yapan bir siyasi parti
bile doğurmuştu.

Özlem Gürses bu benzetmeyi
neye  dayanarak  yaptı?  Asker
dedesinin hatıralarından da mı
utanmadı? Muhalefet  yapmak
uğruna MİT tırlarını ifşa etmekle,
Özlem'in dillendirdiği iftiraların
ne farkı var? Çıkar uğruna de-
sem, Özlem paraya tamah edip
de bir kesimin borazanı olacak
bir gazeteci değil. Vatan ve iha-
net  konularını  Özlem'le  aynı
cümlede kullanmak bile istemi-
yorum. Peki o zaman genel ola-
rak  muhalif  kesimi  Suriye'nin
öz evlatlarının zaferi neden mut-
lu etmedi? Esad devrilmeseydi
ve biz yaşanan tüm insanlık dışı
işkenceleri bilmeseydik daha mı
iyi bir siyasetimiz olacaktı? El-
lerinde  ekonomideki  gidişatın
dışında  tek  bir  argüman  kal-
mayan muhalefet yarın bir gün
ekonomi de rayına girince kendi
kendine sıfırdan bir  sorun mu
üretecek?

Özlem  Gürses  ne  yapmaya
çalışıyor? Türkiye'yi teröre destek
veren ülke pozisyonuna mı sok-
mak  istiyor? 13 yıldan beri bu
çok  denendi  ama  Türkiye'nin
DEAŞ ile mücadele eden tek güç
olduğu ortaya çıkınca hepsi ku-
kumav kuşuna döndü. Uluslar-
arası kamuoyu bile bunu kabul-
lenmiş ve ABD de HTŞ liderinin
başındaki  10 milyon  dolar  de-
ğerindeki para ödülünü kaldırıp
onu muhatap olarak görmüşken
bu ne şimdi? Esad'ın zulmünden
bir satır bile bahsetmeyip Suri-
ye'yi özgürleştirenleri neden düş-
man bellemek de nedir? Savun-
duğu  siyasetin  temsilcisi  olan
CHP zaten kendi içinde kaybol-
muş durumda. Daha uzun yıllar
kendine gelemeyecek. Yerel se-
çimlerde alınan sonuçlar hepinizi
rahmetli  Ciguli  gibi  oynatmış
olabilir  ama  milli  meselelerin
şaka  olmayacağını  hepimizden
çok bir asker torunu olarak Öz-
lem'in bilmesi gerekiyor.

Diğerleri  gibi  seni  de  unut-
mayacağız  Özlem  Gürses.  Bu
sözlerini not aldık. Her seferinde
ve  her  zamanı  geldiğinde  ha-
tırlatacağız. Bu  sözlerin  sahibi
kim olursa olsun ister gazeteci,
ister siyasetçi, isterse de sıradan
vatandaş; belleğimizden asla si-
linmeyecek.

Antalya'da, toprak sağlığını iyi-
leştirme, su tutma kapasitesini
artırma ve bitki besin madde-
lerinin erişilebilirliğini sağlamak
için  8  yıl  süren AR-GE  çalış-
maları  sonucunda  jeotermal
biyomineralin  gübreye  alter-
natif  ürün  olarak  geliştirildi.
Küresel iklim değişikliğinin ve
kuraklığın  tarıma  etkilerinin
azaltılması amacıyla Antalya'da
bir  tarım  firması,  yerli  kay-
naklarla sürdürülebilir çözüm
üretmek için 8 yıl önce çalışma
başlattı. Organik kökenli silis-
yum, kalsiyum, kükürt, mag-
nezyum, demir ve alginik asit
içeriği bakımından zengin mi-
nerallerden  oluşan  jeotermal
biyomineralin ürüne dönüştü-
rülmesi  için  denemeler  ger-
çekleştirildi. Tarım arazilerinde
özellikle  kurak  ve  çorak  yer-
lerdeki toprakta kilitlenmiş mi-
nerallerin açığa çıkarılarak, bu
minerallerin bitkilere taşınması
için yürütülen çalışmalar kap-
samında jeotermal biyomine-
ralinden granül üretilerek, An-
talya, Konya, Şanlıurfa ve Ada-
na başta olmak üzere bazı il-
lerdeki bahçelerde uygulandı.
Batı Akdeniz Tarımsal Araştır-
ma Enstitüsü Müdürlüğünün
(BATEM) bahçesinde de avo-
kado ve bazı turunçgil ağaçla-

rının  hem  köklerine  verilen
hem de yapraklarına püskür-
tülen üründen olumlu sonuçlar
elde edildi. Çalışma, bu yıl 31
ülkeden  katılımla  23'üncüsü
düzenlenen Growtech Antalya
Tarım Fuarı kapsamında "Bitki
Besleme" dalında 2023 ATSO
Tarım  İnovasyon  Ödülü  ka-
zandı.  Minitalya  Madencilik,
Enerji  ve  Tarım  AŞ  Yönetim
Kurulu Başkanı  Rauf  Canak,
"Almina" ismini verdikleri ürü-
nün,  toprak  altındaki  suyun
buharlaşmasını önleyerek suyun
tutulmasını  sağladığını,  besin
maddeleriyle saçak kök gelişi-
mini  artırarak  bitki  gelişimini
üst seviyeye çıkarttığını söyledi.
Canak, "Hangi noktalarda çok
etkili olduğunu anlamak uzun
zamanımızı aldı. Yaşamın par-
çası olan fosilleri işlerken öztane
boyutlarına getirmek çok önem-
li. Kırar parçalarsınız yapısını,
su emme kapasitesini yok edi-
yorsunuz, biz bu süreçleri de-
neyerek  yaşadık.  8  yıl  süren
zorlu AR-GE döneminden ge-
çerek, her türlü nozuldan ge-
çebilecek  yaprakların  ve  kök-
lerin iyi alım yapabileceği bo-
yutlarda ürün geliştirerek, bit-
kinin  tabandan  ve  yapraktan
beslemesini  sağlıyoruz."  diye
konuştu." lANTALYA-AA

“Harezmi Eğitim Modeli” uygulanan
atölyelerde yetişen öğrenciler
robotikte ezber bozuyor
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Genel Müdürü Alteo

Hysi,  Clemson Üniversitesinden
Prof. Deanne ve Prof. Dr. Timothy
Sellnow, Cumhurbaşkanlığı İleti-
şim Başkanlığınca, "İletişimde Ya-
pay Zeka: Eğilimler, Tuzaklar ve
Dönüşüm"  temasıyla  bu  yıl  İs-
tanbul'da dördüncüsü düzenlenen
Uluslararası Stratejik İletişim Fo-
rumu'nda (Stratcom Summit '24)
AA muhabirinin sorularını yanıt-
ladı.  Hysi,  forumun  dünyanın
dört bir yanından iletişim profes-
yonellerini  bir  araya  getirerek
önemli konulara ışık tutmasının
hayati rolünün olduğunu belirtti.
Forum kapsamında ülkesinde ger-
çekleşen dijital devrime değinen
Hysi, teknolojik gelişmelerle devlet
dairelerinde azalan bekleme sü-
releri  ve  maliyetlere  işaret  etti.
Hysi, yapay zekanın kullanımıyla
ortaya çıkan riskler ve tehlikeler-
den kaçınmak için doğru araçların
nasıl  kullanılacağının  bilinmesi
gerektiğine dikkati çekti. Forum
için İletişim Başkanlığına teşekkür
eden  Hysi,  "Burada  dünyanın
farklı köşelerinden gelen temsil-
ciler olarak, ne kadar uzakta olur-
sak  olalım,  ortak  zorluklarımızı

ele almak ve elbette bu konudaki
ortak  perspektifleri  birbirimizle
paylaşmak  için  aynı  enerjiyi  ve
aynı kararlılığı paylaştığımızı gör-
düm." dedi. Hysi, teknolojinin sı-
nırları bilinerek kullanıldığı tak-
dirde  herhangi  bir  tehlikesinin
olmadığını düşündüğünü dile ge-
tirerek, "İnsanlarımızın teknolojiye
güven ile bu risklerin farkına var-
mak arasında bir tür denge kur-
maları konusunda bilinçli olmaları
gerekiyor. Eğer her zaman bu tür
bir  dengeyi  nasıl  kuracağımızın
farkında olur ve bunu başarabi-
lirsek yapay zekanın insan zekasını
güçlendireceğini düşünüyorum."
diye konuştu. Clemson Üniversi-
tesinden  Prof.  Deanne  Sellnow
da  forum  kapsamında  stratejik
iletişimde uluslararası işbirliği ve
yapay  zekanın  düzenlenmesine

odaklanıldığını belirterek, "Bugün,
içinde yaşadığımız dünyada ileti-
şimi geliştirmeye yönelik stratejiler
ve çözümler üretmek için ağ kur-
ma  ve  birlikte  çalışma  fırsatları
bulmamız gerçekten çok önemli."
dedi. Sellnow, Stratcom Summit
'24'ün katıldığı üçüncü forum ol-
duğuna  işaret  ederek,  "Ağ oluş-
turma,  temsil  edilen  ülkeler  ve
temsil edilen sektörler açısından
şimdiye kadarki en geniş kapsamlı
zirve. Bence gerçekten de hizmet
etmesini istedikleri amaca hizmet
ediyor ki bu da iletişim ve stratejik
iletişim alanında bizler  için ger-
çekten heyecan verici." diye ko-
nuştu.  Deanne  Sellnow,  gelişen
teknoloji  alanında  birlikte  çalış-
maya  devam  edilmesi  gerektiği
mesajını verdi. Clemson Üniver-
sitesinden Prof. Dr. Timothy Sell-

now  da  forum  kapsamında  kriz
durumlarında yapay zekanın kul-
lanımına değinerek, "Bence ortaya
çıkan  ana mesaj,  yapay  zekanın
kriz durumlarında çok faydalı ol-
masına rağmen aynı zamanda so-
runlar ve zorluklarının da olduğu.
Ayrıca ana temalardan biri, yapay
zekanın insanların yerini almasının
mümkün olmadığı  çünkü  insan-
ların  kriz  anında  sahip  olduğu
duygusal ihtiyaç, empati ihtiyacı,
sadece insanların yönetebildiği bir
şey." dedi. Sellnow, forumdaki pa-
neller ve oturumlardan çok fazla
şey öğrendiğini vurgulayarak, "Ge-
niş bir yelpazede temsil edilen ha-
rika bir grup insan var." diye ko-
nuştu. Krizlerin, stratejik iletişim
ve yapay zeka sorunlarının yalnız
çözülemeyeceğini  söyleyen  Sell-
now, "Dolayısıyla bir araya gelmek,
böyle uluslararası bir gruba sahip
olmak hem gerekli hem de harika."
görüşünü  paylaştı.  Uluslararası
Stratejik İletişim Zirvesi 2024, stra-
tejik  iletişim  alanında  dünyanın
önde gelen liderleri, uzmanları ve
profesyonelleri  "İletişimde Yapay
Zeka: Eğilimler, Tuzaklar ve Dö-
nüşüm" temasıyla 13-14 Aralık'ta
İstanbul'da yeniden bir araya ge-
tirdi. lANKARA-AA

A

Kocaeli'de  lise  öğrencileri,  Milli
Eğitim Bakanlığının "Harezmi Eği-
tim Modeli" kapsamında aldıkları
eğitimle robotik alanında çalışmalar
yürütüyor. Ortaöğretim Genel Mü-
dürlüğünün eğitimde farklı disip-
linleri bir araya getirerek öğrenci-
lere  çok  yönlü  öğrenme  ortamı
sunan  "Harezmi  Eğitim Modeli",
Başiskele ilçesindeki Birikim Okul-
larında uygulanıyor. Gençlerin tek-
nolojiyi  güvenli  ve  etik  kurallar
çerçevesinde  üretim  için  kullan-
malarını  teşvik  ederek  ezberden
uzak ve yaratıcı bakış açısı geliş-
tirmelerine olanak tanıyan model
kapsamında okulda atölyeler oluş-
turuldu. Atölyelerde eğitim gören
lise öğrencileri Egemen Ünal, Nu-
refşan Ay,  Eymen Aktürkoğlu  ve
Salih  Mirza  Balkaya'dan  oluşan
"Simurg Technic" takımı, mini sumo
robotları geliştirdi. Öğrenciler, ta-
sarımlarıyla  ulusal  yarışmalarda
elde ettikleri derecelerin yanı sıra
ilk kez katıldıkları Avrupa'nın en
büyük robot yarışmalarından biri
kabul  edilen  Romanya'daki  Ro-
bochallenge  2024'te  "mini  sumo
kids" kategorisinde ikincilik ve dör-
düncülük kazandı. Takım, Eston-

ya'da  düzenlenen  Robotex  Ulus-
lararası  Robot  Yarışması'nda  da
ikincilik  elde  ederek  uluslararası
alandaki başarısını sürdürdü. Ro-
botik alanında daha büyük başarılar
elde etmek için çalışmalarını sür-
düren öğrenciler, bir sonraki ulus-
lararası yarışmada zirvede yer al-
mayı ve Türkiye'yi  en  iyi  şekilde
temsil etmeyi hedefliyor. Lise mü-
dürü  İbrahim  Yılmaz,  "Harezmi
Eğitim Modeli" kapsamda kurulan
atölyelerde öğrencilerin, işin me-
kanik ve kodlama kısmını pratik
yaparak  öğrendiğini  söyledi.  Yıl-
maz, öğrencilerin geçen yıl kamp
yaparak  başladıkları  yolculukta
ulusal turnuvalardaki başarılarının
ardından Romanya ve Estonya'daki
yarışmalarda da dereceler elde et-
tiklerini belirtti.  "Harezmi Eğitim
Modeli"nin disiplinler arası bir yön-
tem olduğunu dile getiren Yılmaz,
"Robotik kodlama derslerinde sa-
dece bilgisayar üzerinden yazılım
öğretme,  yazılımın  alt  tabanları
öğretme gibi ders içerikleri oluyor.
Fakat bu modelde bilişimin mate-
matikle de İngilizce'yle de biyolo-
jiyle de ilgisi olan farklı alanlarını
deniyoruz."  dedi. lKOCAELİ-AA

Uzmanlar, faydasının yanı sıra yapay zeka kullanımıyla ortaya çıkan riskler ve tehlikelere dikkati
çekerek, gelişen teknoloji alanında birlikte çalışmaya devam edilmesi gerektiği mesajını verdi.

Marmara Bölgesi'nde kasım yağış-
ları, 1991-2020 yılları arasını kap-
sayan döneme ait uzun yıllar orta-
lamasına  göre  yüzde  15,  geçen
yılın aynı dönemine göre ise yüzde
70 azaldı. Meteoroloji Genel Mü-
dürlüğü verilerinden derlenen bil-
gilere  göre, Marmara Bölgesi'nde
kasım  ayı  yağış  miktarının  uzun
yıllar  ortalaması  72,4  milimetre
olarak gerçekleşti.  Bölgeye geçen
sene kasımda 203,9 milimetre, bu
yılın aynı döneminde ise 61,8 mi-
limetre  yağış  düştü.  Buna  göre,
bölgede kasım yağışları uzun yıllar
ortalamasına göre yüzde 15, geçen
yılın aynı dönemine göre ise yüzde
70 azaldı. Kasımda yağışlar Trak-
ya'nın batısında yer yer yüzde 40'ın
üzerinde azalma, Sakarya ve Düzce
de  ise  yer  yer  yüzde  80'e  varan
artış gösterdi. Marmara'da kasımda
normaline  göre  en  fazla  azalma
yüzde  71  ile  Edirne'de  kayıtlara
geçti. Yağışlı gün sayıları İstanbul,
Bursa, Yalova ve Balıkesir çevrele-

rinde 10-15 gün aralığında, Edir-
ne'de ise 5 günün altında kaydedildi.
İstanbul Teknik Üniversitesi (İTÜ)
Uçak  ve  Uzay  Bilimleri  Fakültesi
Meteoroloji Mühendisliği Bölümü
Öğretim  Üyesi  Prof.  Dr.  Hüseyin
Toros, AA muhabirine, Türkiye ge-
nelinde yağışların uzun yıllar orta-
lamasına ve geçen yılın aynı döne-
mine göre azaldığını söyledi. Mar-
mara Bölgesi'nde kasım yağışlarında
uzun yıllar ortalamasına göre yüzde
15, geçen yıla göre  ise  yüzde 70
gibi ciddi düşüş yaşandığına dikkati
çeken Toros, "Bu durum hem kü-
resel hem de bölgesel ölçekte at-
mosferik dolaşım sistemlerinin de-
ğişimlerinden kaynaklanıyor. Geçen
yıl kaydedilen yüksek miktarda ya-
ğışın ardından bu yıl yağışların be-
lirgin şekilde azalması, iklim deği-
şikliği ve bölgesel hava hareketle-
rinin etkilerini ortaya koyuyor. Bu
tür  değişimler  su  kaynaklarımız
üzerinde ciddi baskılar oluşturuyor."
dedi. lİSTANBUL-AA
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Marmara’da kasım yağışları
geçen yıla göre yüzde 70 azaldı

MEB, 668 öğrenciyi yurt dışına lisansüstü eğitim için burslu gönderecek

Uzmanlar, gelişen teknoloji alanında
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Kağıthane Belediyesi'nin
Sporcuhane projesi çerçe-
vesinde baştan sona yenilen
Abide-i Hürriyet Spor Sahası,
düzenlenen törenle hizmete
açıldı. Açılış konuşması ya-
pan Kağıthane Belediye Baş-
kanı Mevlüt Öztekin, "Aslında bu
sahamız önemli, çünkü çocukları-
mızın okul dışında bir araya gele-
bileceği bir takım sporu olan fut-
bolu burada beraber oynayabile-
cekleri bir saha yaptık" diye ko-
nuştu. Kağıthane Belediyesi'nin
Sporcuhane projesi çerçevesinde
baştan sona yenilenen Talatpaşa
Mahallesi'nde yer alan Abide-i
Hürriyet Spor Sahası, düzenlenen
törenle hizmete açıldı. Bölgenin
spor alanındaki önemli ihtiyaçlarına
cevap verecek olan tesisin 5 bin
metrekarelik çim sahası tamamen
yenilendi etrafını çevreleyen tel
çitleri, drenaj sistemi, yedek kulü-
beleri ve soyunma odaları baştan
sona modernize edildi. Ayrıca,
sporcuların akşam saatlerinde de
güvenle faydalanabilmesi için pro-
fesyonel bir aydınlatma sistemi
kuruldu. 8 adet sahayı Kağıthane'ye

kazandırdıklarını söyleyen Be-
lediye Başkanı Mevlüt Öztekin,
“Aslında bu sahamız önemli,
çünkü çocuklarımızın okul dı-
şında bir araya gelebileceği
bir takım sporu olan futbolu
burada beraber oynayabile-

cekleri bir saha yaptık. Kağıtha-
ne'mizde çok fazla düz alanımız
yok her yerin yokuş olduğu ilçe-
mizde 8 adet çim sahayı hayata
geçirmiş olduk. Bu sahaları yeni-
lerken Gençlik ve Spor Bakanlığı-
mıza da teşekkür etmemiz lazım.
Hem onlardan destek aldık, hem
de belediyemizin bütçesini verimi
kullanarak böyle güzel sahaları ço-
cuklarımıza, gençlerimize armağan
ediyoruz. Bu güzel sahamız, ço-
cuklarımıza gençlerimize ve ku-
lüplerimize hayırlı olsun. Sahamız
her zaman açık olacak, çocuklarımız
her saat buradan faydalanabilecek”
diye konuştu. Açılış töreninin ar-
dından Belediye Başkanı Mevlüt
Öztekin ve Kaymakam Niyazi Erten
tesisleri gezdi ve penaltı atışı yaptı.
Öztekin'e Abide-i Hürriyet Spor
Kulübü sporcuları tarafından plaket
ve çiçek de takdim edildi.

Eyüpsultan Bele-
diyesi, ve İstanbul
Büyükşehir Bele-
diyesi işbirliğiyle
ortak bir panel
düzenlendi.  21
Aralık Dünya
Kooperat i f ler

Günü kapsamında düzenlenen
panelde, çeşitli bölgelerden ka-
tılan kooparatif temsilcileri koo-
peratiflerin ekonomik ve sosyal
hayattaki rolünü ele alarak de-
neyimlerini paylaştı. Artistanbul
Feshane’de gerçekleştirilen pa-
nele; İBB Tarımsal Hizmetler
Daire Başkanı Ahmet Atalık,
Eyüpsultan Belediye Başkan Yar-
dımcısı Yeşim Meltem Şişli, Eyüp-
sultan Belediye Başkanı Dr. Mit-
hat Bülent Özmen’in eşi Yeşim
Özmen ve çok sayıda girişimci
kadın katıldı. Panelin açılış ko-
nuşmasını yapan Ahmet Atalık,
kooperatifçiliğin tarihçesini ve
Mustafa Kemal Atatürk’ün bu
konudaki çalışmalarını anlattı.
Ayrıca İBB olarak çiftçilere ve
hayvan yetiştiricilerine verdikleri
destekler hakkında bilgi verdi.
Atalık, konuşmasında şu ifadelere
yer verdi: “İlk yaptığımız iş, çiftçi
kooperatifleri ve Ziraat Odalarını
bir araya getirmek oldu. İstan-
bul’da çiftçilerimizin taleplerini
dinledik, hep birlikte çalıştık.
Ortak kararlar alıp yol haritasını
çizdik. Bu kapsamda çiftçileri-
mize fide ve tohum desteği ver-
dik, pestisit kullanımını azalt-

maları için biyoteknik mücadele
araçları sağladık, gübre ve damla
sulama hortumu desteği sunduk.
Üretimde kullanacakları mazot-
larını köylerine kadar gidip üc-
retsiz dağıttık. Damızlık sığır,
manda, koyun, keçi ve arı yetiş-
tiricilerimize yem desteği sağla-
dık. Su ürünleri kooperatifleri-
mizle koordineli çalışarak ba-
lıkçılarımıza tekne bakım des-
tekleri sunduk. Ayrıca makine,
ekipman ve sera desteklemele-
rinde bulunduk.”

Sivil toplum aktivisti Nevin
Kaplan’ın moderatörlüğünde dü-
zenlenen panelde; İzmir Eğitim
Kooperatifi’nden Dr. Pınar Ada-

nalı Al, Hopa Çay Kooperati-
fi’nden Serdar Doğan ve Gökhan
Şimşek, Marmara Kadın Koope-
ratifleri Birliği Başkanı Nüket
Özcan ve Tire Süt Kooperati-
fi’nden Fatih Karataş konuşmacı
olarak yer aldı. Dr. Pınar Adanalı
Al, kooperatiflerin toplumsal,
ekonomik ve çevresel etkilerini,
saha uygulamalarını özellikle
Ankara örneği üzerinden ele aldı.
İzmir Eğitim Kooperatifi’nde edin-
diği deneyimleri paylaştı. Hopa
Çay Kooperatifi’nden Serdar Do-
ğan ve Gökhan Şimşek, Doğu
Karadeniz’de çay üreticilerinin
kooperatifleşme sürecini anlattı.
Şimşek, Hopa Çay Kooperatifi'nin

başarı hikayesini ve bölgenin
ekonomik dokusuna katkılarını
katılımcılarla paylaştı. Marmara
Kadın Kooperatifleri Birliği Baş-
kanı Nüket Özcan, “Girişimcilik
ve Kadın” başlıklı konuşmasında,
kadın girişimciliğinin önemine
ve karşılaşılan zorluklara değindi.
Ayrıca kadınların ekonomik ya-
şama katılımında kooperatiflerin
oynadığı rolü vurguladı. Tire Süt
Kooperatifi’nden Fatih Karataş,
küçük aile işletmelerinin koo-
peratifçilikteki önemini ve bu iş-
letmelerin ekonomik kalkınmaya
katkılarını anlattı. Karataş, koo-
peratiflerin bu işletmeleri nasıl
güçlendirdiğine dair bilgiler pay-
laştı. Panel, kooperatiflerin eko-
nomik ve sosyal etkilerini detaylı
bir şekilde ele alarak katılımcılara
ilham verdi. 

VECHEDDİN ARVAS
Çekmeköy Belediyesi’ninvatandaş-
lardan gelen yoğun talepler doğrul-
tusunda Soğukpınar Mahallesi’nde
çalışmalarını tamamladığı taziye evi-
nin açılışı kalabalık bir katılımla ger-
çekleşti. Başkan Orhan Çerkez, “Tam
donanımlı taziye evinde idari ofis,
konferans salonu, çay ocağı, mutfak
ve kadın-erkek tuvaletleri de bulu-
nuyor. Mahalle sakinlerimize ve il-
çemize hayırlı olmasını diliyorum”
diye konuştu. Hacı Yüksel Erdoğan
Camii’nin alt katında atıl durumda
duran 700m2 alanda çalışmalar yapan
Çekmeköy Belediyesi, ilçenin ilk taziye
evini yaptı. Vatandaşlardan gelen ta-
lepler doğrultusunda çalışmalarına
başlanan ve yaz aylarında ince ima-
latlar, elektrik, mekanik, sıhhi tesisat
ve çevre düzenlenmesi yapılan taziye
evi tüm çalışmalar tamamlanarak
vatandaşların katıldığı törenle hizmete
açıldı. İçerisinde; idari ofis, konferans
salonu, çay ocağı, mutfak ve kadın-
erkek tuvaletleri bulunan taziye evinin
açılış törenine; Çekmeköy Kaymakamı
Resul Çelik, Çekmeköy Belediye Baş-
kanı Orhan Çerkez, Çekmeköy Müf-
tüsü Abdülselam Özdere, CHP Çek-
meköy İlçe Başkanı Haydar Arslan,
Soğukpınar Mahalle Muhtarı Abdur-
rahman Cansız, meclis üyeleri ve va-
tandaşlar katıldı. Açılışta selamlama
konuşması yapan Resul Çelik, “Taziye
evleri, sadece bir mekân değil; acıla-
rımızı paylaştığımız, sabrı ve daya-
nışmayı öğrendiğimiz, kederin kar-
deşlik duygularıyla hafifletildiği kutsal
alanlardır. Bugün açılışını yaptığımız
bu taziye evi, komşuluk ilişkilerimizi
güçlendirecek, bizleri birbirimize daha
da yaklaştıracaktır. Bu güzel mekânın
hayata geçirilmesinde emeği geçen
herkese, maddi ve manevi katkı sağ-
layan tüm hayırseverlerimize yürekten
teşekkür ediyorum” dedi. Başkan Çer-
kez, ”Göreve başlamadan önce kom-
şularımıza verdiğimiz sözleri birbir
yerine getirmenin mutluluğunu yaşı-
yoruz. Dinimizin bir gereği, Anadolu
kültürünün, örfünün bir parçası olan
cenazeler sonrası taziyeler, her köşe-
sinde komşuluk kültürü olan ilçemiz
için son derece önemli bir yerde. Biz
de bu bilinçle komşularımızın acılarına
omuz vermek, onların yanlarında ol-
mak için taziye evimizi inşa edip hal-
kımızın hizmetine sunduk.” dedi.

Çekmeköy Belediyesi ilk
taziye evini hayata geçirdi

aşkanla Akşam Çayı
programının 6’ıncısı
Yenidoğan Mahalle-

si’nde Muhtar Hüseyin Sarıyel,
AK Parti İlçe Başkanı Selami
Delibalta, Başkan Yardımcıları,
Müdürler ve vatandaşların ka-
tılımıyla gerçekleştirildi. Yeni-
doğan Mahalle Sakini Alaattin
Fırat’ın Salı Pazarı ne zaman
kalkacak sorusunu yanıtlayan
Ömer Arısoy, “Son seçimlerde
bir proje açıkladık. O da bu
mahalleyi ilgilendiren bir pro-
jeydi. O da Salı pazarını topla-
yacaktık. Bir büyük otopark ka-
zandıracaktık. Üstüne de bir
stadyum yapacaktık. Stadyumun
bağlı olduğu şartı biliyorsunuz
hepiniz tekrar etmeye gerek
yok. Neden? Zeytinburnu Stad-
yumu’nu yeniden yapmaya bir
ilçe belediyesinin mali gücü yet-
mez. Şimdiki gibi bir stadyum
düşünmeyin lütfen. Yeniden
yapmanın yolları ve asgari şart-
ları var. Bu tarihte yapılacak bir
stadyumun taşıması gereken
özellikler var. Onun için biz
Zeytinburnu Stadyumu’nun bu-
lunduğu alana bir büyük otopark
çalıştık. Salı pazarını taşımak
üzere bir Pazar yeri çalıştık.
Üzerine de UEFA standartlarında
8 bin 500 kişi kapasiteli proje
hazır. Ama Büyükşehir ile birlikte
yapmak istiyoruz. Geçen dö-

nemde söyledik bu dönem de
söyledik ancak bir cevap çıkmış
değil. Dolayısıyla Yenidoğan
Mahallemize dair verdiğimiz
sözün bağlandığı yer Zeytin-
burnu Stadyumu’nun yeniden
yapılması. Önümüzde ne yazık
ki söyleyebileceğim bir umut
ışığı yok. Biz talebimizin arka-
sındayız.” dedi.
“Kaldırım işgallerini
engelleyeceğiz”

Kaldırıma park konusunda
bir yandan şikâyetin bir yandan
da talebin geldiğini dile getiren
Başkan Ömer Arısoy, “ Şehirde
yaşamanın en temeli kaldırımlar
yayalara aittir, yollar araçlara
aittir. Herhangi bir mazeretle
kaldırımı işgal etmemeliyiz. Sa-
dece engelli, yaşlı, hamile, hasta
için değil. Normal insanların

da kaldırımdan yürümek zo-
runluluğu var. Hamdolsun Zey-
tinburnu’nda kaldırımı olmayan
sokağımız kalmadı artık. Şimdi
biz olabildiği kadar kaldırım-
lardaki işgali engellemek isti-
yoruz” şeklinde konuştu.

Kamu kurumlarının kâr güt-
meden otopark işletmelerini yü-
rütebilir mi sorusuna yanıt veren
Arısoy, “Zeytinburnu’ndaki oto-
parklarımızın bazıları yap – işlet
– devret modeliyle yaptırıldı.
Zeytinburnu’na kapalı kamu
otoparkını ilk biz kazandırdık.
Şimdi Millet Camii ve Kültür
Merkezi’nin arasındaki yer altı
otoparkı bizim dönemimizde
İBB tarafından yaptırıldı. 2019’a
kadar otopark yükümlülüğü bü-
yükşehir belediyelerinin hük-
mündeydi. 15 Temmuz Mey-
danı’nın altı ile Zeytinburnu Be-

lediyesi’nin altındaki otopark
ise yap – işlet – devret ile yapıldı.
15 Temmuz Meydanı’nın altın-
daki otoparkı yapan şirket Tür-
kiye’nin en büyük otopark iş-
letmecisi. Maalesef tek zarar
ettiği yer 15 Temmuz Meyda-
nı’nın altındaki otopark. Yapıldığı
günden bu yana 6 – 7 Temmuz
tarihlerinde güvenlik endişesiyle
dolmuş. Otopark maliyetini her-
hangi bir kamu kurumu zararına
işletemez. Neden? O zaman o
otoparkı kullananın hakkını di-
ğerinden almış oluyorsunuz. Ya
da zararına sosyal tesis çalıştı-
ramaz. Çünkü belediye bütçesini
orada yemek yiyenlere aktarmış
olursunuz. Evinin altında oto-
park olanlar otopark bedelini
peşin olarak ödüyorlar. Bu işi
serbest piyasa dışında çözmenin
bir mantığı yok. Zeytinbur-

nu’ndaki otopark yatırımları za-
rar ediyor” ifadelerini kullandı.
Sıfır bina
yapımındaki
avantajlar

Ömer Arısoy tek başına bir
bina yıkılıp yeniden yapılırsa
hangi şartlardan istifade ede-
ceğini şöyle anlattı: “Bir bina
riskli yapı kanununa bağlı olarak
yeniden yapılması için ödenmesi
gereken ruhsat harcından muaf,
bina tamamlandıktan sonra da
iskân harcından da muaf. Hü-
kümetimiz büyük felaketten
sonra Yarısı Bizden Kampanya-
sı’nı açıkladı. Bir daire için 700
bin TL hibe 700 bin TL’de kredi
veriyor. İçinde oturana da 100
bin TL tahliye desteği veriyor.
Dublexin tam kat haline gelmesi
de bizim teşvikimiz”

B

MUSTAFA
ŞAHİN

UFUK AKYILDIZ

Ümraniye Belediyesi, meslek edin-
dirme kurslarına ara vermeden
devam ediyor. Arı yetiştiren ve
yetiştirmek isteyen vatandaşlara
bilinçli bal üretimi ve arıcılığın
genel bilgileri ile alakalı eğitim
vermek amacıyla  arıcılık kursu
başlatıyor.  Belediye'nin resmi si-
tesinde duyurularak, on line olarak
‘’Arıcılık Kurs’’ kayıtları başlatıldı.

Ümraniye Belediyesi’nin üreticiyi
desteklemek, üretimi artırmak ve
istihdamın önünün açılması için
yaptığı çalışmalar arasında yer
alan meslek edindirme kursları
hizmet vermeye devam ediyor.
Bu kapsamda verilecek ‘Arıcılık
Kursu’ ile belediye üreticiyi des-
teklemeyi, bilinçli arı üreticisi sa-
yısını artırmayı ayrıca vatandaş-
ların ek gelir sağlamasını hedef-
liyor. Kurs kapsamında katılımcı-

lara; arılı kovan hazırlama, ana
arı, oğul arı, ve arı ürünleri üretme,
arı kolonisinin bakım ve beslen-
mesi, arıların hastalıklardan ko-
runması, arı ürünleri hasadı, arı-
cılık araç, gereç ve ekipmanlarının
bakım ve onarımı konularında
bilgi ve beceri kazandırılması
amaçlanmaktadır. Şehit Kayma-
kam Muhammet Fatih Safitürk
Kültür Merkezi’nde, salı ve per-
şembe günleri, saat 18.00 - 21.00

arasında verilecek olan kurs, ta-
mamen ücretsiz olup eğitimler
ise 24 Aralık itibariyle başlaya-
caktır. Kurs sonunda ise katılım-
cılara Halk Eğitim Onaylı Sertifika

verilecektir. Arıcılık Eğitim ve
Sertifika Programı’na katılmak
isteyen vatandaşlar kurs.umra-
niye. bel.tr internet sitesi üzerinde
den başvuru oluşturabilecek.

Ümraniye’de bilinçli arıcılar yetişiyor

Yenidoğan Mahallesi’nde kentsel dönüşüm
ve otopark vatandaşın ortak meselesi
Zeytinburnu'nda Başkanla Akşam Çayı buluşmalarının bu haftaki yeri Yenidoğan Mahallesi idi. Orhan
Çayevi Kıraathanesi’nde düzenlenen çay sohbetinde mahalle sakinlerinin dile getirdiği  kentsel dönü-
şüm ve otopark konusu hakkında talep, öneri, çözüm ve planlamalar detaylı bir şekilde konuşuldu.

Eyüpsultan’da Kooperatifçiliğin önemi masaya yatırıldı

İNAN 
ARVAS

Abide-i Hürriyet Spor Sahası yenilendi
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savaşın başladığı
2011'den bu yana,
rejimin sivil halka

yönelik baskılarına karşılık Batılı
ülkelerin, Şam ile diplomatik
ilişkilerini keserek enerji sektö-
rüne yönelik kısıtlayıcı politikalar
izlemesi, Suriye'yi yakıt tedari-
kinde İran'a bağımlı hale getirdi.
Rejim döneminde bölgeye gün-
lük yaklaşık 70 bin varil petrol
tedarik eden ve Suriye'deki bas-
kıcı Baas rejimini çok uzun süre
destekleyen İran'ın, rejimin dev-
rilmesinin ardından Suriye'ye
yakıt sevkiyatını durdurmasıyla
günde 90 bin ila 100 bin varil
arasında ham petrol işleyen böl-
genin en büyük petrol rafinerisi
Baniyas'ın faaliyetleri kesintiye
uğradı. Uluslararası haber kay-
naklarına göre, rafinerinin Genel
Müdürü İbrahim Musalim, Su-
riye'nin yeni hükümetinin ülkeye
uygulanan yaptırımların kaldı-
rılmasını beklediğini ve bunun,
Suriye'nin İran dışı kaynaklardan
petrol ithal etmesine olanak ta-

nıyacağını belirtti. Söz konusu
açıklamalar, bölgedeki yaptırım-
ların gelecek dönemde hafifle-
yebileceğine yönelik beklentileri
kuvvetlendirdi.
Yaptırımlar ve terör
örgütü PKK/YPG Suriye'yi
petrol darboğazına
mahkum etti

Avrupa Birliği (AB), devrik
Beşşar Esed rejiminin baskıcı yö-
netimine karşılık toplamda 318
kişi ve 86 kuruluşa yaptırım uy-
guladı. Uygulanan yaptırımlar
arasında, Suriye'den ham petrol
ve petrol ürünlerinin ithalatının
yasaklanması ve Suriye petrol
endüstrisine yapılan yatırımların
engellenmesi gibi önlemler bu-
lunuyor. Ayrıca, müdahaleler ara-
sında Suriye'de yeni elektrik sant-
rali inşaatına yönelik yatırımların
yasaklanması, yeni santrallerin
inşa sürecine teknik veya finansal
yardım sağlanmasının engellen-
mesi ve petrol ile doğal gaz en-

düstrisi için gerekli ekipmanların
Suriye'ye ihracatının kısıtlanması
yaptırımları yer alıyor. AB ülke-
lerinin yanı sıra, Ağustos 2011'de
ABD'de Suriye rejiminin bölgedeki
baskıcı uygulamalarına karşılık
Suriye kökenli petrol ve petrol
ürünlerinin ithalatını yasaklamış,
ABD vatandaşlarının Suriye pet-
rolü veya petrol ürünleriyle ilgili
işlemlere katılmalarını engelle-
mişti. Yaptırımlara ek olarak, re-
jimin terör örgütü PKK/YPG'nin
bazı bölgelerdeki işgaline izin
vermesi sonrası terör örgütü bu
bölgelerdeki petrol kaynaklarını
ele geçirmiş ve ülkenin buradan
elde ettiği gelirlerinden mahrum
kalmasına yol açmıştı. ABD yö-
netimi, Esed rejimine yönelik Se-
zar yaptırımları olarak bilinen
müeyyideleri uygulamaya devam
ederken, stratejik ortağı PKK/YPG
elindeki ham ve işlenmiş petrolün
büyük kısmını rejim bölgelerine
satıyordu. Terör örgütü, Esed re-
jimine ve Irak'ın kuzeyine sattığı
petrolden yıllık 1,2 milyar doların

üzerinde gelir elde ediyordu. He-
saplamalara göre, PKK/YPG, Su-
riyelilerin her yıl yaklaşık 2,5
milyar dolarlık petrolünü gasbe-
diyordu. Araştırma kuruluşu
Energy Aspects Jeopolitik Araş-
tırmalar Bölümü Başkanı Richard
Bronze, Suriye'nin petrol üreti-
minin eski haline dönmesi için
çözümün Batı ülkelerinin yaptı-
rımlarını hafifletmesinden geçti-
ğini belirtti. Bronze, Baniyas petrol
rafinerisinin operasyonlarına de-
vam edebilmesi için yeni bir ham
petrol kaynağına ihtiyaç duya-
cağını belirterek, alternatif bir
çözüm bulunmadığı sürece böl-
gede yakıt sıkıntısının derinleşe-
ceği uyarısında bulundu. Suri-
ye'nin petrol üretiminin eski se-
viyelerine ulaşmasının uzun za-
man alacağına dikkati çeken
Bronze, "Batı yaptırımlarının ha-
fifletilmesi ve kilit petrol üretim
bölgelerinde güvenlik durumunun
makul bir seviyede istikrar ka-
zanması gerekecek. Ancak bu iki
koşul sağlansa bile, uluslararası

petrol şirketlerinin Suriye'ye geri
dönüp yatırım yapmayı ne kadar
cazip bulacaklarını değerlendir-
meleri gerekecek." dedi. Bronze,
yeni Suriye yönetiminin bu zor-
lukları aşmak için uluslararası
yardıma başvurabileceğini belir-
terek, "Kısa vadede sağlanabilecek
yardımlar, avantajlı ödeme ko-
şullarıyla sunulacak tedarikler
veya satın alımları finanse edecek
krediler olabilir. Uzun vadede ise
odak, Suriye'nin petrol sektörünün
yeniden inşası olacak ve bu süreç,
geniş çaplı yeniden yapılanma
çabalarının bir parçası haline ge-
lecektir." şeklinde konuştu. Tür-
kiye'nin, Şam'daki yeni yönetime
destek amacıyla bu süreçte rol
oynayabileceğini vurgulayan
Bronze, "Türk şirketleri, yeniden
yapılanma fırsatlarını öncelikle
ticari açıdan değerlendireceklerdir.
Bu değerlendirme ise finansal ve
güvenlik durumunun önümüz-
deki birkaç ay içinde nasıl şekil-
leneceğine bağlı olacak." ifade-
lerini kullandı. lANKARA-AA
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Alman ekonomisindeki zayıf görünüm
ve yapısal sorunlar nedeniyle, Alman
şirketlerin maliyetleri düşürmek ve
rekabet gücünü korumak için fabrika
kapatma ve işten çıkarma planları
artıyor. Fortune 500 Avrupa listesinde
yer alan Alman şirketleri, bu yıl ço-
ğunluğu ülkenin imalat sektöründen
olmak üzere 100 binden fazla çalışanı
işten çıkarmayı planladıklarını du-
yurdu. Kovid-19 sonrası ekonomide
yaşanan zorluklara bağlı olarak artan
maliyet ve düşen karlılıkla mücadele
etmek için büyük çaplı işten çıkarmaya
giden şirketler arasında, Bosch, Volks-
wagen, Thyssenkrupp, Deutsche Bahn
ve Siemens de bulunuyor. Avrupa'nın
en büyük ekonomisi olan Almanya'nın
bel kemiğini oluşturan şirketler, artan
enerji fiyatları ve ihracata bağımlı
Almanya ekonomisinde özel bir sorun
olan dış talepteki düşüşe bağlı sert
makroekonomik rüzgarlarla mücadele
etmekte zorlanırken, ülke bu yıl üst
üste ikinci kez negatif ekonomik bü-
yüme ortamına hazırlanıyor. Alman
ekonomisi, özellikle bölgedeki diğer
ülkelere oranla daha büyük bir rol
oynayan imalat sektöründeki kalıcı
zayıflık nedeniyle kırılganlığını ko-
ruyor. Yılın ikinci çeyreğinde yüzde
0,3 küçülen ülke ekonomisi, üçüncü
çeyrekte yüzde 0,2 büyüme kayde-
derek teknik resesyona girmekten
kurtuldu. Ancak, imalat sektörü Alman
ekonomisinin beşte birinden fazlasını
oluşturuyor ve ihracata bağımlı olan
Alman imalat sanayisi, küresel eko-
nomideki yavaşlamadan, artan Çin
rekabetinden ve Rusya-Ukrayna Savaşı
sonrası yüksek enerji fiyatlarından
olumsuz etkileniyor. Almanya'da ima-
lat sanayi Satınalma Yöneticileri En-
deksi (PMI) 2022'nin başından beri
durgunluk içinde. lANKARA-AA

Suriye yeni yönetimi ülkeye yönelik enerji
yaptırımlarının kaldırılmasını bekliyor

Suriye'deki 61 yıllık
Baas rejiminin devril-

mesinin ardından
İran'ın, Şam'a ham
petrol sevkiyatını

kesmesi, Suriye hal-
kının enerji ihtiyaçla-
rını nasıl karşılayaca-
ğı ve bölgedeki yaptı-
rımların nasıl şekille-

neceği konusunu
gündeme taşıdı.

Alman şirketler zorlu ekonomi
ve zayıf talep nedeniyle işten
çıkarmaları hızlandırdı

Eyüpsultan Ağız ve Diş Sağlığı Merkezimizin ihtiyacı olan 12 Aylık Bakım-Onarım ve Periyodik
Muayene Hizmeti Alımı işi hizmet alımı 4734 sayılı Kamu İhale Kanununun 19 uncu maddesine göre
açık ihale usulü ile ihale edilecek olup, teklifler sadece elektronik ortamda EKAP üzerinden alınacaktır.
İhaleye ilişkin ayrıntılı bilgiler aşağıda yer almaktadır:
İKN                                               : 2024/1810705 
1-İdarenin
a) Adı                                            : AĞIZ VE DİŞ SAĞLIĞI MERKEZİ-EYÜPSULTAN 
                                                     SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI
b) Adresi                                       : Karadolap Mah. Vardar Bulvarı 40 
                                                     Alibeyköy EYÜPSULTAN/İSTANBUL
c) Telefon ve faks numarası         : 02124270960 -
ç) İhale dokümanının görülebileceği 

ve e-imza kullanılarak 
indirilebileceği internet sayfası : https://ekap.kik.gov.tr/EKAP/

2-İhale konusu hizmet alımın
a) Adı                                            : Eyüpsultan Ağız ve Diş Sağlığı Merkezimizin ihtiyacı olan 12 Aylık 
                                                     Bakım-Onarım ve Periyodik Muayene Hizmeti Alımı işi
b) Niteliği, türü ve miktarı             : 28 Kalem 12 Aylık Bakım-Onarım ve Periyodik Muayene Hizmeti
                                                     Ayrıntılı bilgiye EKAP’ta yer alan ihale dokümanı içinde bulunan 
                                                     idari şartnameden ulaşılabilir.
c) Yapılacağı/teslim edileceği yer: Eyüpsultan Ağız ve Diş Sağlığı Merkezi ve bağlı bulunan Nevbahar 
                                                     Doyuran Diş Tedavi ve Protez Merkezi
ç) Süresi/teslim tarihi                    : İşe başlama tarihinden itibaren 12(Onİki) aydır
d) İşe başlama tarihi                     : Sözleşmenin imzalandığı tarihten itibaren 5 gün içinde işe başlanacaktır.
3-İhalenin
a) İhale (son teklif verme) 

tarih ve saati                             : 07.01.2025 - 10:00
b) İhale komisyonunun toplantı yeri 

(e-tekliflerin açılacağı adres)    : Karadolap, Vardar Blv. No:40, 34066 Alibeyköy-Eyüpsultan/İstanbul- 
                                                     3. Kat Toplantı Salonu

4. İhaleye katılabilme şartları ve istenilen belgeler ile yeterlik değerlendirmesinde uygulanacak
kriterler:

4.1. İsteklilerin ihaleye katılabilmeleri için aşağıda sayılan belgeler ve yeterlik kriterleri ile fiyat dışı
unsurlara ilişkin bilgileri e-teklifleri kapsamında beyan etmeleri gerekmektedir.

4.1.2. Teklif vermeye yetkili olduğunu gösteren bilgiler;
4.1.2.1. Tüzel kişilerde; isteklilerin yönetimindeki görevliler ile ilgisine göre, ortaklar ve ortaklık

oranlarına (halka arz edilen hisseler hariç)/üyelerine/kurucularına ilişkin bilgiler idarece EKAP’tan alınır.
4.1.3. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen teklif mektubu.
4.1.4. Şekli ve içeriği İdari Şartnamede belirlenen geçici teminat bilgileri.
4.1.5 İstekliler, ihale konusu alımın alt yüklenicilere yaptırmayı düşündükleri kısmını yeterlik bilgileri

tablosunda belirteceklerdir.
4.1.6 Tüzel kişi tarafından iş deneyimini göstermek üzere sunulan belgenin, tüzel kişiliğin yarısından

fazla hissesine sahip ortağına ait olması halinde, Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği veya yeminli mali
müşavir ya da serbest muhasebeci mali müşavir veya noter tarafından ilk ilan tarihinden sonra
düzenlenen ve düzenlendiği tarihten geriye doğru son bir yıldır kesintisiz olarak bu şartın korunduğunu
gösteren belgeye ilişkin bilgiler,

4.2. Ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
İdare tarafından ekonomik ve mali yeterliğe ilişkin kriter belirtilmemiştir.
4.3. Mesleki ve teknik yeterliğe ilişkin belgeler ve bu belgelerin taşıması gereken kriterler:
4.3.1. İş deneyimini gösteren belgelere ilişkin bilgiler:
Son beş yıl içinde bedel içeren bir sözleşme kapsamında kabul işlemleri tamamlanan ve teklif edilen

bedelin % 25 oranından az olmamak üzere, ihale konusu iş veya benzer işlere ilişkin iş deneyimini
gösteren belgeler veya teknolojik ürün deneyim belgesi.

4.3.2. Kalite ve standarda ilişkin belgelere ait bilgiler:
Bakımcı firmaya ait TS 12817 TSE Hizmet Yeterlilik Belgesi
Biyosidal Ürün Uygulama Yetki Belgesi
Hizmet Yeterlilik Belgesi
Trafo Yüksek Gerilim İşletme Sorumluluğu yetki belgesi
TS 12643 TSE Hizmet Yeterlilik Belgesi
TS 12739 TSE Hizmet Yeterlilik Belgesi
Türk Standartları Enstitüsünden alınmış Hizmet Yeterlilik Belgesi TS 12650
Yangın dolapları için Hizmet Yeterlilik Belgesi
Yangın tüpleri dolumu için hizmet yeterlilik belgesi
Yüklenici firmanın veya alt yüklenicinin Hizmet Yeterlilik Belgesi
Yüklenici Onaylı İSO 9001:2015 Kalite Standardı Belgesi
Kalite yönetim sistem belgesi Türk Akreditasyon Kurumu tarafından akredite edilen belgelendirme

kuruluşları veya Uluslararası Akreditasyon Forumu Karşılıklı Tanınma Antlaşmasında yer alan ulusal
akreditasyon kurumlarınca akredite edilmiş belgelendirme kuruluşları tarafından düzenlenmesi zorunludur.
İsteklilerden bu bilgilerin tevsik edilmesinin istenilmesi halinde, söz konusu belgelerin, bu belgelendirme
kuruluşlarının, Uluslararası Akreditasyon Forumu Karşılıklı Tanınma Antlaşmasında yer alan ulusal
akreditasyon kurumlarınca akredite edilmiş belgelendirme kuruluşu olduklarının ve bu kuruluşlarca
düzenlenen belgelerin geçerliliğini sürdürdüğünün, Türk Akreditasyon Kurumundan alınacak bir yazı ile
teyit edilmesi gerekir. İhale tarihi veya bu tarihten önceki bir yıl içinde alınan teyit yazıları geçerlidir. Ancak,
Türk Akreditasyon Kurumu tarafından akredite edildiği duyurulan belgelendirme kuruluşları tarafından
düzenlenen ve TÜRKAK Akreditasyon Markası taşıyan belge ve sertifikalar için Türk Akreditasyon
Kurumundan teyit alınması zorunlu değildir. Bu belgelerin ihale tarihinde geçerli olması yeterlidir.

İş ortaklıklarından birinin istenilen belgeye ilişkin bilgiyi belirtmesi yeterlidir.
4.4. Bu ihalede benzer iş olarak kabul edilecek işler:
4.4.1.
Kamu Hastanelerinde ve/veya Özel Hastanelerde ve/veya Kamuya bağlı sağlık tesislerinde ve/veya

Özel sağlık tesislerinde gerçekleştirilen tek sözleşmeye bağlı periyodik bakım onarım ve/veya Hastane
Sistemlerinin cihazlarının bakım onarım destek hizmeti benzer iş olarak kabul edilecektir.

5. Ekonomik açıdan en avantajlı teklif sadece fiyat esasına göre belirlenecektir.
6. İhale yerli ve yabancı tüm isteklilere açık olup, yerli istekliler lehine % 15 oranında fiyat avantajı

uygulanacaktır.
7. İhale dokümanı EKAP üzerinden bedelsiz olarak görülebilir. Ancak, ihaleye teklif verecek olanların,

e-imza kullanarak EKAP üzerinden ihale dokümanını indirmeleri zorunludur.
8. Teklifler, EKAP üzerinden elektronik ortamda hazırlandıktan sonra, e-imza ile imzalanarak, teklife

ilişkin e-anahtar ile birlikte ihale tarih ve saatine kadar EKAP üzerinden gönderilecektir.
9. İstekliler tekliflerini, her bir iş kaleminin miktarı ile bu iş kalemleri için teklif edilen birim fiyatların

çarpımı sonucu bulunan toplam bedel üzerinden teklif birim fiyat şeklinde verilecektir. İhale sonucunda,
üzerine ihale yapılan istekli ile birim fiyat sözleşme imzalanacaktır.

10. Bu ihalede, işin tamamı için teklif verilecektir.
11. İstekliler teklif ettikleri bedelin %3’ünden az olmamak üzere kendi belirleyecekleri tutarda geçici

teminat vereceklerdir.
12. Bu ihalede elektronik eksiltme yapılmayacaktır.
13. Verilen tekliflerin geçerlilik süresi, ihale tarihinden itibaren 90 (Doksan) takvim günüdür.
14. Konsorsiyum olarak ihaleye teklif verilemez.
15. Diğer hususlar:
İhalede Uygulanacak Sınır Değer Katsayısı (R) : Diğer Hizmetler/0,71
Aşırı düşük teklif değerlendirme yöntemi : Teklifi sınır değerin altında kalan isteklilerden Kanunun 38

inci maddesine göre açıklama istenecektir.

EYÜPSULTAN AĞIZ VE DİŞ SAĞLIĞI MERKEZİMİZİN İHTİYACI OLAN 
12 AYLIK BAKIM-ONARIM VE PERİYODİK MUAYENE HİZMETİ ALIMI İŞİ

AĞIZ VE DİŞ SAĞLIĞI MERKEZİ-EYÜPSULTAN SAĞLIK BAKANLIĞI BAKAN YARDIMCILIKLARI

Resmi İlanlar: www.ilan.gov.tr’de Basın: (2144165)
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Otomotiv satışlarının 2023'teki rekor
seviyeyi yakalaması bekleniyor
BYD Türkiye Genel Müdürü İsmail
Ergun, "2025'in ilk yarısındaki kredi
faiz oranları ve kullanım yüzdele-
rindeki iyileşmeye bağlı olarak, yılın
ilk yarısının daha zor, ikinci yarısında
ise iyileşme görebileceğimiz bir yıl
olmasını bekliyoruz." dedi.  Ergun,
yılın son çeyreğinde gerçekleşecek
satışların da katkısıyla, 2024'ün
2023'teki rekor seviyelere yakın bir
düzeyde tamamlanmasını bekledik-
lerini dile getirerek, "2025'in ilk ya-
rısındaki kredi faiz oranları ve kul-
lanım yüzdelerindeki iyileşmeye bağlı
olarak, yılın ilk yarısının daha zor,
ikinci yarısında ise iyileşme görebi-
leceğimiz bir yıl olmasını bekliyoruz.
Satışların 2023 ve 2024 yıllarında
olduğu gibi 1 milyon adet seviyelerine
ulaşabileceğini öngörüyoruz." diye
konuştu. BYD Türkiye Genel Müdürü
Ergun, küresel otomotiv endüstrisinin
radikal bir dönüşüm sürecinden geç-
tiğini ve elektrifikasyonun bu dönü-
şümün öncüsü konumunda olduğunu
vurguladı. Elektrikli araç pazarının
2016'dan 2023'e geçen süreçte, 17
kat artışla 14 milyon adetlik bir bü-
yüklüğe geldiğine dikkati çeken Er-

gun, "Büyüme trendi 2024'te de de-
vam ediyor. 2024'ün ilk yarısında
ise bir önceki senenin aynı dönemine
göre yüzde 25 artışla, 7 milyon elek-
trikli araç satışı yapıldı. Elektrikli ve
hibrit araçlar, günümüzde yalnızca
bir teknolojik trend değil, aynı za-
manda sürdürülebilir bir geleceğin
somut bir yansıması olmaya devam
ediyor." açıklamasında bulundu. Er-
gun, Türkiye otomotiv pazarının da
altyapı yatırımları, teknolojik geliş-
meler ve artan çevresel farkındalıkla
bu küresel dönüşümün önemli bir
parçası olma yolunda ilerlediğini
belirtti. 2023 öncesi yıllarda, elek-
trikli araçların, toplam satışların
ancak yüzde 1'ine ulaşabildiğini
kaydeden Ergun, elektrikli araçların
geçen yıl pazardan yüzde 7'ye yakın
bir pay aldığını hatırlattı. Ergun,
"Bu dönüşümde önemli bir etken
de Türk tüketicisinin elektrikli araçlar
ve yeni teknolojilere meraklı olması.
Yıl sonunda elektrikli araç pazarının
toplam otomotiv satışlarındaki pa-
yının yaklaşık yüzde 10 seviyesinde
gerçekleşmesini bekliyoruz." diye
konuştu. lİSTANBUL-AA
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Sanayi ve Teknoloji Bakanlı-
ğının ilgili ve bağlı kuruluşları
TÜBİTAK ve KOSGEB tarafın-
dan yürütülen "Türkiye Yeşil
Sanayi Projesi" kapsamında
KOBİ'lerin yeşil dönüşümlerine
yardımcı olmak amacıyla "men-
tör" desteği sağlanacak. AA
muhabirinin TÜBİTAK'tan edin-
diği bilgiye göre, Dünya Ban-
kası desteğiyle Sanayi ve Tek-
noloji Bakanlığı koordinasyo-
nunda, TÜBİTAK ve KOSGEB
aracılığıyla Türkiye'de sanayi-
nin sürdürülebilir ve verimli
yeşil dönüşümü desteklemek
amacıyla 450 milyon dolar
bütçeli "Türkiye Yeşil Sanayi
Projesi" uygulanıyor. Bu kap-
samda TÜBİTAK, kendisine ay-
rılan 175 milyon dolarlık büt-
çeden de faydalanarak firma-
lara yeşil dönüşüm süreçlerinde
yol gösterecek "mentörlük" uy-
gulaması için düğmeye bastı.
Çıkılan "Yeşil İnovasyon Tek-
noloji Mentörlük Çağrısı" ile
KOBİ'lerin yeşil dönüşüm sü-
reçleri kolaylaştırılarak hızlan-
dırılacak. Belirlenecek men-
törler, firmaların ihtiyaç duy-
dukları teknoloji tabanlı çö-

zümlerin geliştirilmesine yö-
nelik AR-GE ve yenilik faali-
yetlerini destekleyecek. Yeşil
teknolojiler konusunda güncel
gelişmeler için firmaların tek-
noloji danışmanlığı, kapasite
ya da durum analizi, mevcut
problemlerin tespiti, çözüm
yaklaşımları ve yol haritası ha-
zırlama gibi konularda uzman
kuruluşlardan oluşacak men-
törler görev alacak. Söz konusu
mentörler, KOBİ'lerin yeşil dö-
nüşüm konusunda mevcut du-
rumlarını inceleyecek, sağlan-
ması planlanan başlıkları be-
lirleyecek ve uygun çözümlerin
geliştirilerek yol haritalarının
oluşturulmasına ve uygulan-
masına rehberlik yapacak. Ay-
rıca, yeşil dönüşüm çerçeve-
sinde KOBİ'lerin iş modelleri,
tedarik ve değer zincirleri,
ürün ve hizmetleri mentörler
tarafından gözden geçirilecek. 
2025'te işbaşı
yapacaklar

TÜBİTAK, sağlayacağı men-
törlük desteği kapsamında,
firmaların teknoloji danış-
manlığından durum analizine

kadar çalışmalarına yüzde 90
hibe desteği verecek. Program
için niyet beyanları 31 Ocak
2025'e kadar TÜBİTAK'a su-
nulabilecek. Beyanlar, 1 Şu-
bat-1 Mart 2025 döneminde
değerlendirilecek ve sonuçlar
15 Mart'ta başvuru sahiple-
rine bildirilecek. Mentörlük
çağrısına gerekli şartları sağ-
layan sermaye şirketleri, üni-
versiteler, kamu araştırma
merkez ve enstitüleri, sanayi

ve ticaret odaları, dernekler,
vakıflar, sendikalar başvuruda
bulunabilecek. Söz konusu
kuruluşlarca sunulmuş niyet
beyanları, TÜBİTAK tarafın-
dan KOBİ'lere danışmanlık
ve teknik destek sağlama uz-
manlığı, uzman havuzunun
niteliği, benzer proje dene-
yimi, yeşil dönüşüm mentör-
lüğünde uygulanacak yöntem,
etik şartlar, sosyal sorumluluk,
çevre, sürdürülebilirlik ve cin-

siyet eşitliği koşullarına uyum
boyutlarına göre değerlendi-
rilecek. Programda, KOBİ'lerin
çözüm ortaklarından alacak-
ları hizmetin süresi en fazla
6 ay, hizmet bedeli ise KDV
hariç en fazla 7 bin dolar
olarak belirlendi. Değerlen-
dirme sürecinin ardından
uygun bulunan proje öneri-
leri için KOBİ'ler ve TÜBİTAK
arasında sözleşme imzala-
nacak. lANKARA-AA

Müstakil Sanayici ve İşadamları Der-
neği Genel Başkanı Mahmut Asmalı,
"Gençlerimizin farklı kötü alışkan-
lıklara sürüklendiği, özellikle sosyal
medyanın esiri olduğu bir ortamda
gençlerimizin iş, ticaret ve yatırım
konuşmasından gurur duyuyoruz."
dedi. Asmalı, Genç MÜSİAD tarafın-
dan derneğin genel merkezinde dü-
zenlenen, TEXIT'24 Tekstil Zirvesi'nin
açılışında yaptığı konuşmada, genç-
lerin göz bebekleri olduğunu belir-
terek, MÜSİAD'ın, 14 bin 501 üyesinin
bulunduğunu ve bunun üçte birinin
gençlerden meydana geldiğini söyledi.
Gençlerin çalışmalarından gurur duy-
duklarını aktaran Asmalı, "Günü-
müzde gençlerimizin farklı kötü alış-
kanlıklara sürüklendiği, özellikle sos-
yal medyanın esiri olduğu bir ortamda
gençlerimizin iş, ticaret ve yatırım
konuşmasından gurur duyuyoruz."
değerlendirmesine bulundu. Asmalı,
sürdürülebilir olmanın önemine dik-
kati çekerek, "Sürdürülebilirlik esasen
bizim inancımızın da temellerinden
biri oluşturuyor." dedi. Markalaşma,
dijitalleşme ve verimliliğin herkesin
gündeminde olduğunu ifade eden
Asmalı, Türkiye'de artan iş gücü ma-
liyetlerinin sektörü ciddi oranda zor-
ladığına dikkati çekti. İstanbul Tekstil
ve Hammaddeleri İhracatçıları Birliği
(İTHİB) Başkanı Ahmet Öksüz de
sektörü ileriye taşıyacak gençlerle
birlikte olmanın önemine değinerek,
gençlerin zirveden yeni bilgiler ve
tecrübelerle ayrılıp güzel sonuçlar
çıkartabileceğini söyledi. Öksüz, gerek
dünyada gerekse Türkiye'de ekono-
mik anlamda bir daralmanın oldu-
ğunun altını çizerek, "Dünyada yak-
laşık yüzde 13 oranında sektörümüz
daraldı. Global ticaret hacmi olarak
2023 yılında tekstil sektörü 306
milyar dolara düştü. Hazır giyim
sektörü ise 447 milyar dolara düştü.
En büyük pazarlarımız Amerika Bir-
leşik Devletleri ve Avrupa'da yüzde
20'lere varan daralma var." dedi.
Türkiye tekstil sektörünün dünya
pazarlarından aldığı payın yüzde 3,4
olduğuna dikkati çeken Öksüz, "Tekstil
sektörü olarak geçen sene 12 milyar
dolar ihracat yapmıştık. Hazır giyimle
beraber 28 milyar dolar ihracat ra-
kamı vardı. Tekstil sektörü olarak
yüzde 2 kayıpla seneyi kapatacağız."
diye konuştu. lİSTANBUL-AA

İstanbul’da “TEXIT’24
Tekstil Zirvesi” düzenlendi

laştırma ve Alt-
yapı Bakanı Ab-
dulkadir Uraloğ-

lu, yazılı açıklamasında,
PTT'nin bu yılın 11 aylık dö-
nemindeki kargo, posta ve
gönderi istatistiklerini değer-
lendirdi. Şirketin 184 yıllık
geçmişi ve güçlü yapısıyla ikin-
ci yüzyılına yaklaştığına dikkati
çeken Uraloğlu, her geçen gün
PTT'nin iş ve işlem hacminin
arttığını bildirdi. Uraloğlu, ku-
ruluşun bu yılın 11 ayda 399
milyon posta ve kargo gönde-
risini sahibine ulaştırdığı bil-
gisini vererek, "Türkiye gene-
linde tüm gönderi türlerinde
yüzde 52,9 ile İstanbul birinci,
yüzde 16,2 ile Ankara ikinci
ve yüzde 2,4 ile İzmir üçüncü
sırada." değerlendirmesinde
bulundu. PTT'nin ihtiyaca göre
çeşitli ürün portföyüyle dün-
yada 210'dan fazla noktaya
uluslararası posta ve kargo
gönderimi yaptığına işaret
eden Uraloğlu, kuruluşun pos-

ta hizmetlerinde yenilikçi tek-
nolojiler kullandığını, böylelikle
hem müşteri memnuniyetini
sağlamada hem de doğa dostu
ve çevreci politikalar yürüt-
mede önemli adımlar attığını
vurguladı. Uraloğlu, kuruluşun
yeşil enerji kullanan elektrikli
skuterler ile bugüne kadar 51
milyon gönderiyi sahibine ulaş-

tırdığını belirterek, "Bu sayede
185 bin litre fosil yakıt tasar-
rufu sağlandı. Sayısı 750'ye
ulaşan doğa ve çevre dostu
mikro hareketlilik araçları olan
skuter filosu sayısını daha da
artırarak hem trafiğin yoğun
olduğu bölgelerde yüksek ha-
reket kabiliyeti hem de za-
mandan tasarruf edilmesini

sağlayacağız." ifadelerini kul-
landı. PTT'nin 40 bine yakın
çalışanı, 3 bin 630 iş yeri, 9
bin 452 araçlık filosuyla posta
ve kargo hizmetlerini güvenli
ve hızlı şekilde yerine getir-
diğini aktaran Uraloğlu, şun-
ları kaydetti: "Artık hem Tür-
kiye'de hem de dünyada posta
sektöründe adından söz etti-

ren bir PTT var. Büyük ve
güçlü Türkiye hedefi doğrul-
tusunda PTT'nin Türkiye'deki
ve dünyadaki gücünü artır-
mak için var gücümüzle çalı-
şacağız. Hem ülkemizin is-
tihdamına hem de ekonomi-
sine katkı sağlayacak bütün
yatırımları yapmaya devam
edeceğiz." lANKARA-AA
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Emlakçılar satılık konut ilanları
için de doğrulama talep ediyor
1 Ocak 2025 itibarıyla kiralık
konut ilanları için zorunlu şe-
kilde devreye alınacak. Satılık
konut ilanlarında uygulama ise
Ticaret Bakanlığının ikinci tali-
matına kadar mevcut haliyle
devam edecek. Bu kapsamda,
konutlarını kiraya verecekler,
e-Devlet'te kendisine ait gayri-
menkulü seçerek, açılacak pen-
cereden emlakçısını yetkilendi-
recek. Böylece emlakçılar da
aldıkları yetkiyle sitelere ilan
girebilecek. Düzenlemenin uy-
gulanmaya başlamasıyla yetki
belgesiz emlak işletmeleri, por-
tallar üzerinden kiralık ilan girişi
yapamayacak. Türkiye Emlak
Müşavirleri Federasyonu Baş-
kanı Hacı Ali Taylan, uygula-
maya ilişkin değerlendirmede
bulundu. Düzenlemenin daha
önce hem kiralık hem satılık
ilanlar için hazırlandığını ancak
sonrasında sadece kiralık ilanlar
olarak revize edildiğini belirten
Taylan, "Eylülde düzenleme uy-

gulanmaya başlanmıştı. Ticaret
Bakanlığımızın hazırlığı doğ-
rultusunda EİDS sektöre son
derece ciddi düzen getiriyor.
Biz de federasyon olarak bugüne
kadar emlakçılarımıza gerekli
eğitimleri verdik." dedi. Taylan,
uygulamanın pilot bölge olarak
Bolu ve Manisa'da 1 Kasım'dan
itibaren zorunlu uygulanmaya
başladığına dikkati çekerek, her
iki ildeki sektör temsilcilerinin
de düzenlemeden memnun kal-
dığını bildirdi. Bakanlığın aldığı
kararla 1 Ocak 2025'te tamamen
zorunlu olması planlanan dü-
zenlemeye satılık konut ilanla-
rının dahil edilmediğini anım-
satan Taylan, "Eylülden bugüne
kadar sistemde ufak tefek ak-
saklıklar oldu fakat Bakanlığımız
bunların hepsini düzeltti. Sis-
temin ne zaman tamamen zo-
runlu olacağını bilmiyoruz ama
sektör olarak hazırlıklarımızı
yaptık ve bekliyoruz." diye ko-
nuştu. lANKARA-AA

Cep telefonu ve taşıt
satışlarına yeni taksit
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Ulaştırma ve Altyapı Bakanı Abdulkadir Uraloğlu, "Türkiye genelinde tüm gönderi türlerinde yüzde 52,9
ile İstanbul birinci, yüzde 16,2 ile Ankara ikinci ve yüzde 2,4 ile İzmir üçüncü sırada." ifadesini kullandı.

PTT 11 ayda 399 milyon gönderiyi sahiplerine ulaştırdı

KOBİ’lere yeşil dönüşüm için “mentör” desteği geliyor
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Ticaret Bakanlığı, belirli fi-
yatlarda satışa sunulan ye-
nilenmiş ürün niteliğindeki
cep telefonları ile taşıt sa-
tışlarında uygulanacak tak-
sit sayılarında BDDK'nin ka-
rarlarına uyum amacıyla
düzenlemeye gitti. Bakanlık
tarafından hazırlanan "Pe-
rakende Ticarette Uygula-
nacak İlke ve Kurallar Hak-
kında Yönetmelik'te Deği-
şiklik Yapılmasına Dair Yö-
netmelik" Resmi Gazete'de
yayımlanarak yürürlüğe gir-
di. Buna göre, yenileme
merkezleri ve yetkili satı-
cılarca gerçekleştirilen, ye-
nilenmiş ürün niteliğinde
olup fiyatı 25 bin lirayı ge-
çen veya bu nitelikte ol-
mayıp fiyatı 20 bin lirayı
aşan cep telefonu satışla-
rında taksit süresi 3 ayla

sınırlandırıldı.
Taşıt satışlarında da
taksitler düzenlendi

Yönetmelikle taşıt satış-
larındaki taksit süreleri de
yeniden belirlendi. Buna
göre, taksitlendirme süresi,
nihai fatura değeri 400 bin
lira ve altında olan taşıt
satışlarında 48 ayı, 400
bin liranın üzerinde olup
800 bin lirayı aşmayanlar-
da 36 ayı, 800 bin liranın
üzerinde olup 1 milyon
200 bin lirayı geçmeyen-
lerde 24 ayı ve 1 milyon
200 bin lira ila 2 milyon
lira arasındakilerde 12 ayı
geçemeyecek. Nihai fatura
değeri 2 milyon liranın
üzerindeki taşıt satışlarında
ise taksitlendirme yapıla-
mayacak.     lANKARA-AA
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Dışişleri Bakanı Hakan Fidan,
"Şam'daki yeni yönetimle bir araya
gelmeyi planlıyorum." dedi. Bakan
Fidan, Fransa merkezli yayın ku-
ruluşu France 24 kanalına güncel
meselelere ilişkin değerlendirme-
lerde bulundu. Üst düzey ABD
heyetinin Şam'daki yeni yönetimle
bir araya gelmesinin önemine iliş-
kin soruya Fidan, "Bence çok
önemli. Amerikalı yetkililerden
önce bazı Avrupa ülkelerinin ve
uluslararası kuruluşların temsil-
cileri de Şam'ı ziyaret ettiler.
Şam’daki yeni yönetimle temas
kurulmakta olduğunu görüyoruz.
Bu, önemli bir gelişme." yanıtını
verdi. Bakan Fidan, "Şam'ı ziyaret
etmeyi ve HTŞ lideriyle görüşmeyi
planlıyor musunuz?" sorusu üze-
rine, "Evet, planlıyorum. Şam’daki
yeni yönetimle bir araya gelmeyi
planlıyorum." ifadelerini kullandı.
Heyet Tahrir Şam'ın (HTŞ) Tür-
kiye'nin terör listesinden neden
çıkarılmadığına ilişkin soruya yanıt
veren Fidan, "Bizim onları listeye
almamız, BM listesiyle alakalı bir
konu. BM Güvenlik Konseyi ka-
rarlarına tabii ki uyuyoruz ama
şimdi hukuki boyut ile fiili boyutun
birbiriyle çeliştiği farklı bir durum
var." dedi. Fidan, HTŞ'nin son 10
yılda fiiliyatta herhangi bir terör
faaliyeti içinde olduğunu görme-
diklerini belirterek, "Bu, sadece
bizim değil Batılı istihbarat ör-
gütlerinin de tespit ettiği bir husus."
değerlendirmesini yaptı. "Dışişleri
Bakanı olmadan önce istihbarat
şefiydiniz. Ahmed eş Şara olarak

bilinen HTŞ lideriyle temasınız
olduğunu varsayıyorum. DEAŞ ya
da El Kaide gibi terörist gruplarla
mücadelede faydalı oldular mı?
Artık terörist olmadıklarını ve te-
rörist gruplara karşı işbirliği yap-
tıklarını göstermek için mi sizinle
ve Batılı yetkililerle işbirliği yap-
tılar?" sorusuna yanıtında Fidan,
HTŞ'nin özellikle DEAŞ ile müca-
delede istihbarat paylaşımı konu-
sunda iyi işbirliklerinin olduğunu
ve kendilerine çok yardımcı ol-
duklarını belirtti. Meselenin has-
sasiyeti nedeniyle o dönemde
bunu kamuoyuna açıklamadıkla-
rını anlatan Fidan, "DEAŞ ve El-
Kaide ile bağlantılı örgütler hak-
kında istihbarat toplama konu-
sunda HTŞ, yıllardır bizimle iş-
birliği içinde oldu." dedi. Fidan,
öte yandan HTŞ'nin DEAŞ'ın eski
elebaşı Ebubekir el-Bağdadi gibi
hedefler konusunda da işbirliği
yapıp yapmadığı sorusuna bu tür
hedefler konusunda da HTŞ'nin
Türkiye ile işbirliği içinde olduğu

yanıtını verdi. Türkiye'deki Suri-
yelilerin ülkelerine geri dönüp
dönmeyeceklerinin sorulması üze-
rine Fidan, "Türkiye'deki ve diğer
ülkelerdeki Suriyelilerin gönüllü
olarak, ülkelerine güvenli bir şe-
kilde geri dönebilecekleri bir ortam
hazırlamaya çalışıyoruz. Kendile-
rini orada güvende hissedebile-
cekleri bir zemin oluşturmak için
çok çalışıyoruz ama bu zorla yap-
tırılacak bir şey değildir. Onları
geri dönmeye elbette zorlayama-
yız." değerlendirmesinde bulundu.
Bakan Fidan, "Ama önümüzdeki
dönemde Suriye'ye geri dönüşlerde
elbette büyük bir artış yaşanabilir.
Böyle düşünüyoruz." ifadelerini
kullandı. ABD'nin seçilmiş başkanı
Donald Trump'ın Suriye'deki ikti-
dar değişikliğinde Türkiye'nin ro-
lüne ilişkin iddialarına yönelik so-
ruya Fidan, "Seçilmiş Başkan
Trump’ın onu söylerken menfi bir
niteleme kullanma niyetinin ol-
madığını düşünüyorum. Yaşanan-
ları övme amacıyla öyle dediğini

sanıyorum ama Suriye’de yaşanan
hadise, Türkiye’nin 'ele geçirmesi'
olarak nitelenemez. Bir ele geçirme
söz konusu ise bu, Suriye halkının
yönetimi ele geçirmesidir." yanıtını
verdi. Fidan, "Pek çok insanın
inanmakta güçlük çektiği şey, bir-
kaç yıl önce (Suriye'de devrik lider
Beşşar) Esed'i desteklemek için
büyük yatırımlar yapan İran ve
Rusya'nın birdenbire tek bir kurşun
bile atmadan çekilmeleri. Bir mu-
tabakat vardı, değil mi?" sorusu
üzerine, "Ben bunu mutabakat
diye nitelemem." ifadesini kullandı.
Rusya Devlet Başkanı Vladimir
Putin'in yıllardır iktidarda olmanın
da katkısıyla, "taktiksel yöneticiden
iyi bir stratejik düşünüre dönüş-
tüğünü" görebileceklerini kaydeden
Fidan, "Neyin önemli olduğunu,
neyin daha az önemli olduğunu,
neye yatırım yapılabileceğini, bir
şeyin sürdürebilir olup olmadığını
çok iyi biliyor. Dolayısıyla Suriye
konusunda nihai hesabı yaptığını,
daha fazla devam etmemeye karar
verdiğini düşünüyorum." değer-
lendirmesinde bulundu. Fidan,
bunun Putin'in "Esed'i terk etmesi"
olarak algılanıp algılanamayacağı
sorusuna, "'Terk etti' denilebilir mi
bilemiyorum. Pek öyle görünmü-
yor. Neticede Esad, şu anda Mos-
kova'da." yanıtını verdi. İran'ın
Esed rejimine desteğini neden kes-
tiği yönündeki soru üzerine Fidan,
"Bence İran da bütün seçenekleri
yeniden hesapladı ve çok gerçekçi
bir yaklaşım sergiledi." görüşünü
paylaştı. lİSTANBUL-AA

Burdur’da AK Parti 8. Olağan Kon-
gresi Aile ve Sosyal Hizmetler Ba-
kanı Mahinur Özdemir Göktaş, Ak
Parti Genel Başkan Yardımcısı ve
Ekonomi İşleri Bakanı Nihat Zey-
bekçi’nin katılımıyla Hüsnü Bayer
Spor Salonu’nda gerçekleştirildi.
Kongrede konuşan Aile ve Sosyal
Hizmetler Bakanı Göktaş, "Bur-
dur’umuzun 8. Olağan Kongresi’nin
hayırlara vesile olmasını diliyorum"
sözleriyle kongreye katılanları se-
lamlayarak, "’Millete hizmet yo-
lunda kutlu yürüyüşe devam’ diyen
AK Parti’mizin tüm kadrolarıyla,
millete hizmet yolunda durmadan,
yorulmadan ilk günkü aşkla çalı-
şıyoruz. 85 milyon vatandaşımızın
huzurunu ve refahı için, her alanda
gerçekleştirdiğimiz reformlarla güç-
lü bir Türkiye inşa ediyoruz. AK
Parti, her daim büyük bir heyecanla
milli hedeflerine yürüyenlerin par-
tisidir. AK Parti, Türkiye sevdasıyla
yoğrulmuş, milli iradenin desteğiyle
büyümüş, azim ve kararlılıkla iler-
leyenlerin partisidir. AK Parti, milli
hâkimiyetin üstünde hiçbir gücü
tanımayanların, milletimizin ha-

yallerini gerçek kılanların partisidir"
dedi.  Burdurlu kardeşleriyle yol
yürüdüğü için iftihar ettiklerini be-
lirten Bakan Göktaş, “Cumhurbaş-
kanımızın da ifadeleriyle ’Burdur’u
sadece gönülden sevmekle kalma-
dık, Burdur’u hizmetlerimizle ileriye
taşıdık.’ 23 yılda güzel Burdur’umu-
za 60,5 milyar lira değerinde yatı-
rımlar yaptık. Burdur’umuzun ka-
dınları, çocukları, yaşlıları, engel-
lilerin hayatını kolaylaştıracak, re-
fahı artıracak adımları bir bir attık.
Bir yandan şehirlerimizi güzelleş-
tirirken diğer yandan vatandaşla-
rımızın yaşam kalitelerini artıracak
sosyal politikalar geliştiriyoruz.
Burdurlu vatandaşlarımızın yüzü
güldükçe bizler de mutlu oluyoruz.
Biz inanıyoruz ki, mutlu bireyler
güçlü aileleri, güçlü aileler huzurlu
bir toplumu inşa eder. Bu inançla,
sizler için, Burdurlu kardeşlerimiz
için büyük bir azim ve gayretle
çalışmaya devam edeceğiz. Bugün
Burdur’un, kutlu davamıza olan
bağlılığını, vefasını ve azmini bir
kez daha yüreklerimizde hissettik.”
diye konuştu. lBURDUR-AA

Bakan Göktaş: “Burdur’a 23 yılda
60,5 milyar lira yatırım yaptık”
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Bakan Murat
Kurum, kentsel
dönüşümde 
kira yardımı 
artışını açıkladı

Çevre, Şehircilik ve İklim De-
ğişikliği Bakanı Murat Kurum,
İstanbul'da evi kentsel dö-
nüşüme giren vatandaşlara
verilen aylık kira yardımının,
2025'ten itibaren 5 bin 500
liradan 8 bin liraya çıkarıla-
cağını söyledi. Bakan Kurum,
Güngören Gösteri Merke-
zi'nde, kentsel dönüşüm pro-
jeleri kapsamında Güngö-
ren'de 768 konutun kura çe-
kimi, Üsküdar'da 456 konu-
tun yıkımı ile Bağcılar'da 365
konutun temel atma törenine
katıldı. Buradaki konuşma-
sında, kentsel dönüşümde
kira yardımı artışına ilişkin
bilgi veren Kurum, şunları
kaydetti: "Dönüşüme giren
vatandaşlarımıza yaptığımız
kira destekleriyle ilgili bir
bilgiyi de sizlerle paylaşmak
istiyorum. (İstanbul) Evi dö-
nüşüme giren vatandaşları-
mıza verdiğimiz aylık kira
desteği biliyorsunuz 5 bin
500 liraydı. Şimdi aldığımız
yeni bir kararla bu miktarı,
2025 yılından itibaren 5 bin
500 liradan 8 bin liraya çı-
karıyoruz. Kira desteklerimi-
zi, Ankara, Antalya, Bursa,
İzmir'de 4 bin 500 liradan 6
bin 500 liraya, diğer büyük-
şehirlerimizde 3 bin 750 li-
radan 5 bin 500 liraya, kalan
tüm illerimizde ise 3 bin li-
radan 4 bin 500 liraya çıka-
rıyoruz." Kurum, alınan ka-
rarın İstanbul ve Türkiye için
hayırlı olmasını diledi. 

lİSTANBUL-AA 

Dışişleri Bakanı Hakan Fidan: Şam’daki yeni
yönetimle bir araya gelmeyi planlıyorum

umhurbaşkanı ve AK
Parti Genel Başkanı
Recep Tayyip Erdo-

ğan, Menteşe Spor Salonu'nda
düzenlenen Muğla 8. Olağan
İl Kongresi'nde yaptığı konuş-
mada, Palandöken Dağı'nda an-
trenman yaparken çığ düşmesi
sonucu vefat eden mili sporcu
Emre Yazgan'a Allah’tan rahmet
diledi. Yazgan’ın ailesine baş-
sağlığı ve sabır dileyen Erdoğan,
Judo Genç Milli Takımı'na geç-
miş olsun dileklerini iletti. Cum-
hurbaşkanı Erdoğan, bugün il
kongrelerini yapan Burdur, Ha-
tay, Iğdır, Isparta, Karabük, Kas-
tamonu, Kilis, Tunceli, Osma-
niye ve Zonguldak'taki yol ve
dava arkadaşlarına sevgilerini
gönderdi. AK Parti'ye emek
vermiş olup da vefat eden dava
arkadaşlarına rahmet dileyen
Erdoğan, hizmet nöbetini dev-
reden ve sürdürenlere emekleri
için teşekkür etti. Erdoğan,
Muğla'nın insanlarının her bi-
rinde Menteşe beylerinin asa-
leti, Türkmen ve Yörük deli-
kanlılarının heyecanı ve sevdası
olduğunu söyledi.

Milli mücadelede, işgalcilere
bu bölgeyi dar eden Efelerin
gönül kimliğinin, Muğlalıların

ruhunda ve cisminde tüm can-
lılığıyla yaşadığını vurgulayan
Erdoğan, sözlerini şöyle sür-
dürdü: "Ege Bölgemizin illeri
içerisinde İstiklal Harbi'nde en
fazla şehidi Muğla verdi. Genç-
ler, serdengeçtiler müfrezesinin,
yiğitlerinin evlatları olarak şe-
hitlerimizin emaneti vatan top-
raklarının muhafazasını bugün
sizler yapıyorsunuz. Bu vesileyle
ilk fetihlerden terörle mücade-
leye kadar Muğlamızın verdiği
şehitleri rahmetle, şükranla yad
ediyorum. Ruhları şad, mekan-
ları cennet olsun. Muğla'nın va-
tan müdafaası kadar demokrasi
mücadelesi de bizler için, mil-
letimiz için gurur kaynağıdır.
Sizlerin, çok partili hayata ge-
çişimizde verdiğiniz desteği,
Demokrat Parti saflarında nasıl
yiğitçe durduğunuzu milleti-
miz çok iyi bilir. AK Parti'nin
kuruluşundan beri de bizi yal-
nız bırakmadınız. Girdiğimiz
hiçbir mücadelede desteğinizi
eksik etmediniz. Gelişmenin,
kalkınmanın, büyümenin, hu-
zurun, refahın kıymetini Muğla
gayet iyi bilir."

"Ufku, burnunun ucunu gör-
meye yetmeyenlerin kifayetsiz-
liklerinin bedelini Muğlalıların

tamamı ödemek mecburiyetinde
değildir. İnanıyorum ki önümüz-
deki dönem Muğla, Türkiye Yüz-
yılı vizyonumuzun, eser ve hiz-
met siyasetimizin büyük ve güçlü
Türkiye davamızın yanında daha
güçlü şekilde yerini alacaktır."
diyen Erdoğan, gelecek nesillere
bırakacakları en büyük mirasın
Türkiye Yüzyılı vizyonunu adım
adım hayata geçirmek olacağını
dile getirdi.
"Çok ter döktük,
çok kan akıttık"

Cumhurbaşkanı Erdoğan,
Muğla'dan yükselen samimi
coşkunun, dalga dalga diğer
80 vilayeti sarmakla kalmaya-
cağına, sınırlar ötesindeki dost
ve kardeşlere umut kaynağı
olacağına inandıklarını ifade
etti. Coğrafyadaki bin yıllık var-
lıklarının her anının kesintisiz
bir mücadeleyle geçtiğini vur-
gulayan Erdoğan, şunları söy-
ledi: "Nice medeniyetlerin doğ-
duğu, yükseldiği ve battığı bu
toprakları vatanımız kılmak için
çok fedakarlık yaptık. Çok ter
döktük, çok kan akıttık. Dişi-
mizle, tırnağımızla elde ettiğimiz
kazanımları korumak için ge-
rektiğinde canımızı ortaya koy-

maktan çekinmedik. Tüm bu
süreç içerisinde, sadece dışarı-
dan gelen saldırıları göğüsle-
mekle kalmadık. Aynı zamanda
içerideki gaflet, dalalet hatta
ihanet odaklarıyla da uğraştık.
Tarihe baktığımızda, Osman-
lı'nın Avrupa içlerine doğru sür-
dürdüğü ilerleyişinin hemen
her safhasında önce geriye dö-
nüp arkasını sağlama alma ih-
tiyacı duyduğunu görüyoruz.
Osmanlı'nın son döneminde
asırlarca bir arada yaşadığımız
kimi kesimlerin nasıl müstevli-
lerin kuklası haline dönüştüğüne
şahit olduk. Cumhuriyet döne-
minde, kendi ülkesinin potan-
siyeline, halkının değerlerine
düşman mankurtların yol açtığı
tahribatların bedelini ödedik."

Cumhurbaşkanı Erdoğan, bu-
gün de sırf kendi çıkarları uğ-
runa insanların özgüvenini kır-
maya, küresel, siyasi ve sosyal
saldırılar karşısında savunmasız
bırakmaya çalışanların olduğu-
nu dile getirdi. Rus yazar Dos-
toyevski'nin, "Hiç insan öldür-
mediği halde bir katilden daha
cani insanlar gördüm. Umudu-
muzu öldürenleri gördüm." de-
diğini anımsatan Erdoğan, şun-
ları kaydetti: "En büyük caniler,

insanların umudunu öldürenler
veya buna teşebbüs edenlerdir.
Yaşadığımız geçici sıkıntıları,
sanki dünya yıkılmış biz de al-
tında kalmışız edasıyla anla-
tanların gayesi asla milletimizin
derdiyle dertlenmek değildir.
Bunların heybelerinde, ülkenin
ve milletin sorunlarıyla ilgili en
küçük bir çözüm paketi yoktur.
Daha önemlisi böyle bir niyet-
leri, gayretleri, hazırlıkları da
bulunmuyor. 'Ver ki yiyen, ört
ki yatan, gözle canı çıkmasın'
zihniyetiyle yıllardır milletin
umudunu, enerjisini tüketenlerin
bu ülkede dikilmiş tek bir ağaçları
olmadığını en iyi sizler biliyor-
sunuz. Yaptıkları hiçbir eser ve
hizmet olmadığı halde kafaları
karıştırmakta, kabadayılık tas-
lamakta, kavga çıkarmakta ma-
şallah pek mahirdirler."

Cumhurbaşkanı Erdoğan,
"Uluslararası hemen her ko-
nuda ülkesi yerine başkalarının
safında yer almayı alışkanlık
haline getiren CHP, millilikten
ve yerlilikten giderek uzakla-
şıyor. Milletimizin yaşadığı sı-
kıntıları çözme noktasında ira-
desi, çabası, reçetesi olan parti
ve ittifak yine biziz." ifadelerini
kullandı. lMUĞRA-AA
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Cumhurbaşkanı Erdoğan: Milletimizin yaşadığı sıkıntıları
çözme noktasında iradesi olan parti ve ittifak yine biziz
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Cumhurbaşkanı Er-
doğan, "Milletimizin
yaşadığı sıkıntıları
çözme noktasında
iradesi, çabası, reçe-
tesi olan parti ve itti-
fak yine biziz." dedi.
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Martı-TAG uygula-
masının korsan ta-
şımacılık yaparak
haksız rekabete yol
açtığı gerekçesiyle
erişimine engel ko-
nulması amacıyla
Antalya Şoförler ve
Otomobilciler Oda-
sı'nca açılan dava-
nın, İstanbul'da de-
vam eden dava ile birleştirilmesine
karar verildi. Antalya 1. Asliye Ticaret
Mahkemesi'nde görülen davanın 4.
duruşmasında, davacı avukatları,
karşı tarafın dosyanın İstanbul 14.
Asliye Ticaret Mahkemesinin
2024/768 esas sayılı dosyasıyla bir-
leştirilmesi talebini kabul etmedik-
lerini belirtti. Davacı avukatları, her
iki davanın davacı tarafları ve neti-
ceye ilişkin taleplerinin birbirinden
farklı olduğunu savunarak, delillerin
toplanması ve tanıkların dinlenmesi

talebinde bulundu. Davalı
avukatları ise İstanbul 14.
Asliye Ticaret Mahkeme-
si'nde görülen dava dos-
yası ile bu dosyadaki mad-
di vakalar, hukuki sebep-
ler ve talep ile sonuçların
aynı olduğunu ifade etti.
Davacı vekilinin dilekçe-
sinde de bu hususta be-
yanları olduğunu vurgu-

layan avukatlar, "Ayarı yargı çevre-
lerinde bulunan aynı dava konusu
davaların birleştirilmesi, bu dosya
içinde söz konusudur. Zira farklı
mahkemelerden aynı talepler yö-
nünden birbiri ile çelişkili kararlar
çıkması söz konusu olabilir. Öncelikle
derdestlik itirazımızın kabul edil-
memesi halinde davanın İstanbul
14. Asliye Ticaret Mahkemesinin
2024/768 esas sayılı dosyası ile bir-
leştirilmesini talep ederiz." ifadelerini
kullandı.lANTALYA-AA

Antalya’da açılan Martı TAG davası İstanbul’da
devam eden dava ile birleştirildi

lan ve Bütçe Ko-
misyonunda, 39
gün süren bütçe

görüşmelerinde milletvekilleri
235 saat 42 dakika mesai
yaptı. Görüşmelerde, Komis-
yon üyeleri dahil 267 millet-
vekilinin toplam 1330 söz ta-
lebi karşılandı, böylece Mec-
listeki milletvekillerinin yak-
laşık yüzde 45'i bu müzake-
relere doğrudan katılarak kat-
kıda bulundu. 2025 Yılı Mer-
kezi Yönetim Bütçe Kanunu
Teklifi TBMM Genel Kuru-
lunda kabul edildi

Komisyonda, milletvekil-
leri en fazla mesaiyi 13 saat
59 dakikayla Çevre Şehircilik
ve İklim Değişikliği Bakanlı-
ğının bütçesi üzerinde yaptı.
Plan ve Bütçe Komisyonunda,
2025 yılı bütçesi en kısa sü-
rede kabul edilen kurum ise
TBMM oldu. TBMM'nin 2025
yılı bütçesi komisyonda 6
saat 37 dakikada kabul edildi.
Çevre, Şehircilik ve İklim De-
ğişikliği Bakanı Murat Ku-
rum, bakanlığın bütçe gö-
rüşmeleri için Plan ve Bütçe
Komisyonuna İzmir Körfe-
zi'nden aldığı bir şişe kirli
deniz suyuyla katıldı. Komis-
yonda İzmir Körfezi ve kirli
su üzerine tartışma yaşandı.
İçişleri Bakanlığının bütçe
görüşmesi öncesinde, CHP
milletvekillerinin İçişleri Ba-
kanı Ali Yerlikaya ve Komis-
yon Başkanı Mehmet Muş'un
komisyon toplantı salonuna
girişini engellemeye çalışması
üzerine Komisyonda arbede
yaşandı. TBMM Genel Ku-
rulunda, 2025 yılı bütçesinin
görüşmelerinde 180 saat me-
sai yapıldı. Genel Kurulda,
452 milletvekilinin 1239 söz
talebi karşılandı. Genel Kurul,
bütçe görüşmeleri sırasında
en uzun mesaiyi 16 saat 26
dakika ile 18 Aralık'ta, 2025
Yılı Merkezi Yönetim Bütçe
Kanunu Teklifi'nin maddeleri
üzerinde yaptı. Genel Ku-
rul'un en kısa süren bütçe
mesaisi ise, 12 saat 2 dakika
ile Genel Kurul'da bütçe gö-
rüşmelerinin başladığı 9 Ara-
lık'ta gerçekleşti.
Milletvekili yüzüne
kömür karası sürdü

Genel Kuruldaki görüşme-
ler sırasında Meclis kürsü-
sünde ilginç anlar da yaşandı.

CHP Adana Milletvekili Mü-
zeyyen Şevkin, Enerji ve Tabii
Kaynaklar Bakanlığının büt-
çesi üzerine söz aldığı kür-
süde, maden kazalarında ha-
yatını kaybeden işçilere dik-
kati çekmek için yüzüne "kö-
mür karası" sürdü. 12 Aralık
2023'teki bütçe görüşmele-
rinde Genel Kurulda kalp
krizi geçiren ve 14 Aralık'ta
kaldırıldığı hastanede yaşa-
mını yitiren Saadet Partisi
Kocaeli Milletvekili Hasan
Bitmez, 12-14 Aralık'taki gö-
rüşmeler sırasında anıldı.
Grup Başkanvekilleri ve mil-
letvekilleri yerlerinden söz
alarak Bitmez'in vefatından
duydukları üzüntüyü dile ge-
tirdi. Çevre, Şehircilik ve İklim
Değişikliği ile Sanayi ve Tek-
noloji bakanlıklarının 2025
yılı bütçelerinin görüşmeleri
sırasında, CHP Tekirdağ Mil-
letvekili İlhami Özcan Ay-
gun'un, Marmara Denizi ile
Ergene Nehri'nden getirdiği
su örneklerinin yanı sıra Kaz-
dağları'nda kesilen ağaçların
parçalarını Bakan Murat Ku-
rum'un önüne bırakması üze-
rine Genel Kurulda tartışma
yaşandı. Kurum'un Bakanlı-
ğının bütçesini sunmak üzere
çıktığı Meclis kürsüsünde, ya-
pay zeka ile oluşturulan üze-
rinde "2034 İzmir Körfezi"
yazan fotoğrafı kürsüden gös-
termesine bazı muhalefet mil-
letvekilleri itiraz etti. TBMM
Başkanı Numan Kurtulmuş
12 Aralık'ta Meclis'i ziyarete
gelen Kamboçya Senato Baş-
kanı Hun Sen ile Çevre, Şe-
hircilik ve İklim Değişikliği
ile Sanayi ve Teknoloji ba-
kanlıklarının 2025 yılı büt-
çelerinin görüşmeleri sırasın-
da, Genel Kurulu ziyaret etti.
Kordiplomat Locası'ndan bir
süre Genel Kurulu takip eden
Hun Sen'i anons eden TBMM

Başkanvekili Sırrı Süreyya
Önder, konuk Senato Başka-
nı'nı Kmer dilinde selamladı.
Gençlik ve Spor Bakanlığının
2025 yılı bütçesi üzerinde
söz alan MHP Kocaeli Mil-
letvekili Saffet Sancaklı'nın
"600 milletvekilimizin 400'ü
obez ve aşırı kilolu. Bunun,
2 nedeni var. Biri beslenme,
diğeri de hareketsiz bir yaşam
yani spor kültürümüzün ol-
maması." ifadesi dikkati çekti. 
"Hızlı futbol için ofsaydın
kaldırılması şart"

Yine aynı bakanlığın büt-
çesi üzerinde söz alan CHP
Erzincan Milletvekili Mustafa
Sarıgül ise "hızlı futbol için
mutlaka ofsaydın kaldırılması
şarttır." diye konuştu. Bazı
milletvekillerinin gülümse-
diğini fark eden Sarıgül, "Of-
sayt kalksın diye Fransız Ar-
sene Wenger söylerken prob-
lem yok. Erzincanlı Mustafa
Sarıgül söylerken de bıyık
altından gülüyorsunuz." kar-
şılığını verdi. Gençlik ve Spor
Bakanı Osman Aşkın Bak'ın
sunumu sırasında ise bazı
CHP milletvekillerinin yer-
lerinden Bak'a sataşması ve
AK Parti milletvekillerinin
Bak'ı alkışlaması, Genel Ku-
rulda tartışmalara neden
oldu. Bak'ın milletvekillerinin
sorularını yanıtlamaya baş-
ladığı sırada ise CHP millet-
vekilleri tepki göstererek sırt-
larını döndü. Kültür ve Tu-
rizm Bakanlığının bütçesi gö-
rüşülürken de CHP Niğde
Milletvekili Ömer Fethi Gürer
fiyatları eleştirmek için kür-
süye içinde patates bulunan
poşetle çıktı.
Rögar kapağı
maketiyle
kürsüye çıktı

Hazine ve Maliye Bakan-

lığının 2025 yılı bütçesi üze-
rinde söz alan AK Parti İs-
tanbul Milletvekili Adem Yıl-
dırım, kürsüye rögar kapağı
maketi ile çıktı. İstanbul'da
rögar kapağının metrobüs
kapısını kırarak insanların
yaralanmasına neden oldu-
ğunu belirten Yıldırım, İstan-
bul Büyükşehir Belediyesini
eleştirdi. Aile ve Sosyal Hiz-
metler Bakanlığının bütçe gö-
rüşmeleri sırasında, Türkiye
İşçi Partisi (TİP) İstanbul Mil-
letvekili Sera Kadıgil'e, Genel
Kurulda sarf ettiği sözlerin
sükuneti ve çalışma düzenini
bozucu nitelikte olduğu ge-
rekçesiyle Meclis İçtüzüğüne
göre uyarı cezası verildi.
"Kağıt uçak"
tartışması

2023 Yılı Merkezi Yönetim
Kesin Hesap Kanunu Teklifi'nin
maddeleri üzerindeki görüş-
meler sırasında, CHP Balıkesir
Milletvekili Serkan Sarı'nın,
Balıkesir Havalimanı'na 6 yıldır
uçak inmediğini dile getirerek,
yanında getirdiği kağıt uçağı
kürsüden milletvekillerine doğ-
ru uçurması tartışmaya neden
oldu. AK Parti Konya Millet-
vekili Mehmet Baykan KA-
AN'ın üretildiği bir Türkiye'de
Genel Kurulda kağıttan uçak
uçurulduğunu ilk defa gör-
düğünü söyledi. 2025 yılı bütçe
görüşmelerinin son gününde,
TBMM Genel Kurulunda bütçe
görüşmelerini takip eden MHP
Genel Başkanı Devlet Bahçe-
li'nin "Türkiye Cumhuriyeti,
Yeni Yüzyıl Yeni Türkiye, 2023-
2123" yazılı yüzük ve rozeti
dikkati çekti.

Öte yandan, bütçe marato-
nunda bazı milletvekillerinin
2024/25 sonbahar kış modasını
oluşturan kırmızı tonlarını kı-
yafetlerinde tercih ettiği gö-
rüldü. lTBMM-AA

P
53’üncü yaşını kutlayan Dost-Kar-
deş BAE’nde Dubai’nin 8 ilkesini
derledim… Bakınız:

Allah’ın adıyla ve Hamd O’na
mahsustur! Muhammed bin Ras-
hid Al Maktoum'dan Dubai'de so-
rumluluk üstlenen herkese. 

Bunlar, Dubai'nin üzerine ku-
rulduğu ve yıllar içinde yönetildiği
sekiz belirleyici ilkedir; Dubai'nin
Hükümdarı olarak onayladığım il-
keler. Dubai Emirliği'nde sorumlu-
luk sahibi olan herkesi bu ilkelere
uymaya ve bu ilkelerin her olayda
uygulanmasını sağlayacak meka-
nizmalar geliştirmeye yönlendir-
meye çağırıyorum. Halkımızın re-
fahını, milletimizin sürekli ilerle-
mesini ve gelecek nesillerimizin
refahını sağlamak için bu yönetme
ilkelerini bu belgede özetledik. 

1. Birlik temeldir 
Dubai, BAE'nin ayrılmaz bir

parçası ve federasyonun bir aya-
ğıdır. Emirliğin kaderi BAE'nin
kaderiyle iç içedir, refahı BAE için
hayati öneme sahiptir ve halkı
ülkenin daha büyük iyiliği için
fedakarlık etmeye her zaman is-
teklidir. Birliğin menfaati yerel
menfaatin üzerindedir, Birliğin
yasaları yasalarımızı ve yasaları-
mızı aşar, Birliğin politikası bizim
politikamızdır ve Birliğin hükümet
öncelikleri hükümetimizin önce-
likleridir. 

2. Hiç kimse yasaların
üstünde değildir

Adalet, güçlü ve gururlu bir ulu-
sun temelidir ve refahı ve istikrarı
garanti eder. Dubai'de iktidar aile-
sinden başlayarak hiç kimse yasa-
ların üstünde değildir. Kanun, va-
tandaşlar ve sakinler, zengin ve
fakir, erkek ve kadın, Müslümanlar
ve Gayrimüslimler arasında ayrım
yapmamaktadır. Geciken adalet,
reddedilen adalettir. "Her yerde
adaletsizlik, her yerde adalet için
bir tehdittir". Herhangi bir kişinin
haksız uygulamasından veya dav-
ranışından feragat ediyorum ve
yönetici aile de Emirliği yönettiği
sürece her türlü adaletsizlikten fe-
ragat edecektir. 

3. Biz bir işletme serma-
yesiyiz 

Dubai Hükümeti, ekonomisini
güçlendirerek halkının yaşamlarını
iyileştirmeyi amaçlamaktadır. Du-
bai, politikaya yatırım yapmaz
veya kendisini dahil etmez ve re-
kabet gücünü sağlamak için po-
litikaya güvenmez. Dubai ve
BAE'YE karşı iyi niyetli olan her-
kese dostluk eli uzatıyoruz. Dubai,
ekonomik fırsatlar yaratmaya
odaklanan, politik olarak tarafsız,
iş dostu bir küresel merkezdir. 

4. Büyümeyi üç faktör
yönlendirir 

Dubai'nin büyümesi üç faktör-
den kaynaklanıyor: güvenilir, es-
nek ve mükemmel bir hükümet;

aktif, adil ve açık bir özel sektör;
ve küresel olarak rekabet eden
ve hükümet için gelir, vatandaşları
için işler ve gelecek nesiller için
varlıklar üreten kamu ve devlete
ait amiral gemisi şirketleri. 

5. Toplumumuz eşsiz bir Kişiliğe
Sahiptir Toplumumuz, hoşgörü
ve açıklıkla bağlı, saygılı ve tutarlı
bir toplumdur. Kendisini her türlü
ayrımcılık ve önyargıdan uzak-
laştırır. Vaatlerine, zaman çizel-
gelerine ve sözleşmelerine bağlı
disiplinli bir toplumdur. Başarı-
larımız konusunda alçakgönüllü-
yüz, zorluklarla başa çıkmada
azimliyiz, daha büyük iyiliğe ulaş-
mada hayırsever ve cömertiz ve
herkese açığız. 

6. Ekonomik çeşitliliğe
inanıyoruz 

Ekonomik çeşitlilik, 1833'ten
beri Dubai'deki yazılı olmayan
anayasamızın temeli olmuştur.
Değişen zamanlar ve hızlı geliş-
meler bu ilkeye bağlılığımızı son-
suz kılmaktadır. Yeni hedefimiz,
her üç yılda bir üretken olacak,
gsyih'mıza katkıda bulunacak ve
istihdam yaratacak en az yeni bir
ekonomik sektör yaratmaktır. 

7. Yetenek için bir arazi 
Dubai, başarısı için her zaman

yetenekli esnafa, yöneticilere, mü-
hendislere, yaratıcılara ve hayal-
perestlere güvenmiştir. Emirliğin
önemi, sürdürülebilirliği ve rekabet
gücü, yetenekli ve yetenekli insan-
ları çekmeye devam etme ve yeni-
likçi fikirler üretmek için en parlak
zihinleri beslemeye devam etme
kapasitesine bağlıdır. Yetenekli bi-
reylere hitap etmemizi sağlamak
için politikalarımızı ve prosedür-
lerimizi sürekli gözden geçirmeli
ve yenilemeliyiz. Dünyanın önde
gelen zihinleri için Dubai'de en iyi
ortamı inşa etmeliyiz. 

8. Gelecek nesilleri
önemsiyoruz 

Gelecek nesillerimizin kaderi,
bölgesel politikaların ve küresel
ekonomik döngülerin dalgalan-
malarından etkilenmemelidir. On-
lar için yatırım yapıyor ve değerli
varlıklar yaratıyoruz. Bu konudaki
temel kuralımız, hükümetin her
koşulda yıllık bütçesinin en az
20 katı değerinde ekonomik var-
lıklara sahip olması gerektiğidir.
Güvenli bir geleceği sürdürmek
için çalışıyoruz ve bugün gelecek
nesillerimizin refahını sağlamaya
odaklanıyoruz. Bunlar, Dubai'de
yönetim için kendimize ve bizi
başaracak olanlara önerdiğimiz
sekiz ilkedir. Gelecek nesilleri bu
ilkeleri korumaya ve onları başa-
ranlara teslim etmeye çağırıyoruz. 

Yüce Allah, halkımızın daha bü-
yük iyiliğini sağlama niyetimizi iyi
bilir. Ülkemize ve halkımıza gurur
ve onurla hizmet etmemize yardım
etmesi için O'na dua ediyoruz.

TBMM’de Cumhurbaşkanı Yardımcısı Cevdet Yılmaz’ın 22 Ekim’deki sunumuyla başlayan
bütçe maratonu, 2025 Yılı Merkezi Yönetim Bütçe Kanunu ve 2023 Yılı Merkezi Yönetim
Kesin Hesap Kanunu tekliflerinin TBMM Genel Kurulunda kabul edilmesiyle sona erdi. Dubai’nin sekiz ilkesi

Mecliste bütçe maratonu sona erdi
FOTOĞRAF: AA

AK Parti Genel Başkan Yar-
dımcısı ve Parti Sözcüsü
Ömer Çelik, Almanya'nın
Magdeburg kentinde Noel
pazarına araçla yapılan
saldırıyı kınadı. Çelik, sos-
yal medya hesabındaki
açıklamasında, Magde-
burg'da Noel pazarını he-
def alan saldırıyı şiddetle
kınadığını belirtti. Saldı-
rının bir an önce aydınla-

tılması ve sorumluların
adalet önünde hesap ver-
mesinin en büyük temen-
nisi olduğunu kaydeden
Çelik, şu ifadelere yer ver-
di: "Hayatını kaybedenler
için başsağlığı, yaralılara
acil şifa diliyoruz. Teröre
ve şiddete karşı her ze-
minde ortak mücadele il-
kemizi bir kere daha ifade
ediyoruz." lANKARA-AA
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ATerör örgütü PKK/KCK’ya yönelik

“Gürz-30” operasyonlarında 
40 şüpheli yakalandı

AK Parti Sözcüsü Ömer Çelik
Almanya’da Noel pazarına
araçla yapılan saldırıyı kınadı

Terör örgütü PKK/KCK'ya
yönelik 19 ilde düzenlenen
"Gürz-30" operasyonlarında
40 zanlı yakalandı. İçişleri
Bakanı Ali Yerlikaya'nın sos-
yal medya hesabından yap-
tığı açıklamaya göre jan-
darma ekiplerince Adıya-
man, Ağrı, Antalya, Arda-
han, Aydın, Burdur, Diyar-
bakır, Hatay, Kahramanma-
raş, Kars, Kilis, Manisa, Mer-
sin, Muğla, Siirt, Şanlıurfa,
Şırnak, Tekirdağ ve Van'da
terör örgütü PKK/KCK'ya
yönelik "Gürz-30" operas-
yonları düzenlendi. 40 şüp-
helinin gözaltına alındığı
operasyonlarda ruhsatsız

tabanca, av tüfekleri, yüklü
miktarda uyuşturucu madde
ile çok sayıda örgütsel do-
küman ve dijital materyal
ele geçirildi. Şüpheliler hak-
kında "terör örgütü içeri-
sinde faaliyet göstermek",
"örgütün gençlik yapılan-
masında yer almak", "terör
örgütüne finans sağlamak"
ve "sosyal medya üzerinden
terör propagandası yapmak"
suçlamasıyla adli işlem baş-
latıldı. Yerlikaya, operas-
yonları koordine eden cum-
huriyet başsavcılıklarını ve
operasyonları gerçekleştiren
jandarma personelini tebrik
etti. lANKARA-AA
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ir topluluğun en önemli
sembollerinden biri
bayrak ve sancaktır. Her

ikisi de, en küçük birimden en
büyük birime kadar o topluluğu
sembolize eder…Kureyş kabile-
lerinde kullanılan sancaklar tüm
Arapları birleştirici bir öneme sa-
hipti. O dönemdeki tüm kabileler
de, İslamiyet'in yayılması safhasında
bu sancak altında birleşiyorlardı. Pey-
gamber Efendimiz’in  bu sancak dı-
şında, ordusuna ait birçok sancak
daha vardı ama İslâm Ordusu’na özel
olan sancak Ukab'tı. Hazreti Peygam-
ber’de Müslümanların bir sancağı ol-
masını emretmişti. O dönemdeki tüm
sancaklar beyaz renkliydi. Resulullahın
emri ile yapılan yeni sancak siyah ve
yünlü bir kumaştan yapılmış ve Ukab
ismi verilmişti.
Efendimizin tüm
savaşlarına götürüldü

İslâm Ordusunun bundan sonraki
dönemde tek sancağı olacak olan
Ukab, Peygamber Efendimizin katılmış
olduğu tüm savaşlarda İslam’ın bayrağı
hükmünde olmuş ve hepsine götü-
rülmüştü. Arap kabileleri arasında
sancağın yere düşmesi yenilmek an-
lamına geliyordu. Böyle bir şey oldu-

ğunda askerler mağlubiyeti
kabul ederek dağılırlardı. Bu
yüzden sancağı taşıyan kişi
yaralandığında veya öldü-
ğünde onu taşıyacak sonraki
kişi belliydi ve hemen sancağı
devralırdı. Resulullahın ve-
fatından sonra  dört halife
bu şerefli emaneti sırasıyla

devralmışlar ve usulünce muhafaza
etmişlerdi. Resmi kayıtlara göre daha
sonra Emevi ve Abbasi halifelerine
intikal eden sancak, Moğallar'ın Bağ-
dat'ı işgal etmesiyle Abbasi Halifesi
tarafından Mısır'a götürüldü. Ukab,
Yavuz Sultan Selim Han tarafından
Mısır'ın alınmasıyla da Osmanlılara
geçti. Yavuz Sultan Selim, Mısır dönüşü
sancağı İstanbul'a getirmiş ve o tarihten
itibaren Peygamberimiz emaneti olan
Ukab, İstanbul'da Topkapı Sarayı’nda
muhafaza edilmekte.
Mühim merasimlerde
çıkarılırdı

Osmanlı döneminde, Topkapı Sarayı
Hırka-i Şerif dairesinde büyük bir ti-
tizlikle muhafaza edilen Sancak-ı Şerif
sefer öncesi ve mühim merasimlerde
çıkarılır ve Bâbü’s Saade önünde onun
için hazırlanan yere dikilirdi. Sancak-
ı Şerif henüz daireden çıkartılırken

ise Fatih Sultan Mehmed’in İstanbul’u
kuşatma altına aldığında çokça okut-
tuğu ve o günden sonra her sefer ha-
zırlığında fethin müyesser olması adına
okutulması adet haline gelen Fetih
suresi okunurdu. Daha sonra Sancak-
ı Şerif padişahın omzunda taşınıp yu-
karıda bahsettiğimiz Bâbü’s Saade
önündeki yerine dikilirdi.
Orduya şevk verirdi

Osmanlılarda peygamber sevgisinin
ve saygısının en büyük göstergesi pey-
gamber sancağına büyük bir ihtimam
gösterilmesidir. Bu sancak merasimi
sırasında Fetih ve Yasin sureleri okunur
padişah dahil olmak üzere vüzeradan
ve hanedandan hiç kimse oturmazdı.
Padişah, Kur’ân-ı Kerim bittikten sonra
Sancak-ı Şerif’i eline alır, öper ve ken-
disini sefere memur eylediğini söyleyip,
muvaffakıyeti için dua ederek sadra-
zama teslim ederdi. Sadrazam, padi-
şahın kendisine dua ile sunduğu ema-
neti alır, öper ve omzuna yerleştir-
dikten sonra sefer için yola revan
olurdu. Sadrazam Sancak-ı Şerif ile
yola koyulduğu anda Şeyhü’l-İslam
ve şeyh efendiler dua ederdi.

Yüzyıllarca İslam’ın bayraktarlı-
ğını yapmış olan bu Sancak-ı Şerif
orta kapıya kadar sadrazamın om-
zunda götürülür ve burada sadra-

zam imamına teslim edilirdi. Feth-
i Şerif okunduktan sonra tekrar
muhafazasına konulan sancak, savaş
alanlarına muhafazası ile birlikte
götürülür ve sancaktarlar tarafından
korunurdu. Sancak-ı Şerif'in ordu
ile beraber olması çok büyük bir
şevk unsuru olarak kabul edilirdi.
Sefer dönüşünde de ilk yapılan me-
rasimin tam tersi uygulanır, San-
cak-ı Şerif sadrazamın omzunda
tekbir ve dualar eşliğinde Bâbü’s
Saade önüne getirilir, burada pa-
dişah tarafından sadrazamdan tes-
lim alınır ve bizzat padişah tara-

fından Hırka-i Şerif dairesine gö-
türülüp yerine konulurdu.
UKAB ne anlama
gelmektedir

Ukab (okab) arapçada Toz, Duman
ve Kartal Takımyıldızı anlamına gelir.
Kartal Takımyıldızının diğer bir imside
DENEB EL UKAB dır Bu manada Re-
sulullah Efendimizin (SAV) sancağı
Ukab, (okab) kainatın içindeki risale-
tinin ve Allah'ın (c.c) Halifesi oldu-
ğunun delilidir. 1400 yıl önce Pey-
gamber Efendimiz Henüz gökler keş-
fedilmemişken kendisi kainattaki bütün
galaksilerin ve yıldızların ilmine sahip
olduğunun delili olarak kainatın genel
rengindeki siyah zemin üzerine yine
bir gök cismi olan hilali koyarak za-
manımıza ilmi bir mucize bırakmıştır.
Unutmayın ki kainattaki bütün geze-
genlerin bağlı olduğu bir güneş vardır.
Bu güneşin etrafında dönen her ge-
zegen belli dönemlerde hilal şeklini
alırlar. Bu sebepten Resulullah Efen-
dimizin sancağının siyah rengi kainatı,
hilalide bütün kainat içerisindeki ge-
zegenleri temsil eder. Ukab’ın bir ma-
nası da “Duman”dır. Kainat ilk yara-
tıldığında henüz gezegenler oluşmadan
önce duman halinde idi. "Sonra duman
halinde olan göğe yöneldi. Göklere
ve yerlere isteyerek veya istemeyerek
gelin dedi. Yerler ve gökler isteyerek
geldik dediler." Fussilet Suresi-11 

HAVVA 
İNCECİK

Erzurum'da yıkılma tehlikesiyle karşı
karşıya kalan 354 yıllık tarihi Cedit Camii,
Vakıflar Bölge Müdürlüğünün 5 aylık
restorasyon çalışmasıyla yeniden ibadete
açıldı. Yakutiye ilçesindeki eski yerleşim
yerlerinden Cedit Mahallesinde 1670 yı-
lında Hacı Mennah Efendi tarafından
yaptırılan tarihi Cedit Camii, yanındaki
metruk binanın duvarının yıkılmasıyla
ağır hasar aldı. Bazı bölümleri yıkılan
tarihi cami için Vakıflar Bölge Müdürlüğü,
restorasyon kararı aldı. Yaklaşık 5 ay
önce başlatılan restorasyon çalışmalarının
tamamlanmasıyla tarihi cami, cemaatiyle
buluştu. Vali Mustafa Çiftçi, Büyükşehir

Belediye Başkanı Mehmet Sekmen, Ya-
kutiye Kaymakamı Tuncay Kaldırım ve
Yakutiye Belediye Başkanı Mahmut Uçar,
açılışı yapılan camide namaz kıldı. Mihrabı
taştan olan ve 1900'lü yıllarda vakfedilen
Kabe örtüsünün sergilendiği caminin,
cepheleri moloz taş, tavanı ise ahşaptan
oluşuyor. Caminin 354 yıllık tarihini AA
muhabirine anlatan Vakıflar Erzurum
Bölge Müdürü Murat Uslu, şöyle konuştu:
"Tescilli eserin yanındaki metruk binanın
çökmesi sonucu cami hasar aldı. Bu hasrı
da gerekçe göstererek, camimize kapsamlı
bir çalışma uyguladık. Önce camiyi askıya
alıp batı cephesinde ki duvarı komple

temelden itibaren yeniledik. Caminin
tüm yüzeylerini sıvasını kazıyarak aslını
ortaya çıkarıp, onaylı projesiyle derz-
lerini de yenileyerek, camimizi orijinal
görünümüne taşıdık. İçinde ise PVC

ve demir aksamla yapılan kapıları ve
pencereleri ahşaplarıyla yeniledik. Bu
çalışmamız yaklaşık 150 gün sürdü.
Vakıflar Bölge Müdürlüğü olarak 150
gün sonra camimizi tekrar cemaatiye

buluşturmanın, tekrar 'amin'lerle coş-
turmanın hazzını yaşıyoruz."

Uslu, Erzurum'da birçok tarihi ca-
minin olduğuna işaret ederek, Cedit
Camii'nin de eski Erzurum yerleşim
yerinde bulunduğunu belirtti. Cami
ile ilgili kapsamlı çalışmaların da ya-
pılacağını aktaran Uslu, "Camimiz
butik bir cami olma özelliğini taşıyor.
Caminin bir tarafı (çevresindeki eski
yapı) zaten yıkıldı. Diğer tarafını da
(çevresindeki metruk yapılar) yıkarak
bu tarihi dokuyu, camimizi tarihi silueti
ile ortaya çıkarmaya gayret edeceğiz."
diye konuştu. lERZURUM-AA

Erzurum’da yıkılmak üzere olan 354 yıllık cami, restorasyon sonrası cemaatiyle buluştu
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Resulullah efendimizin sancağı; UKAB
Sancak-ı Şerif, İslam peygamberi Efendimiz (Aleyhisselam) zamanında kullanılmış siyah renkte 'liva-i Saadet' olarak da bilinen müslümanlara ait bayraktır. Bu mü-
barek sancak tüm gazalarda “İslâm Bayrağı” olarak bulunmuş ve günümüze kadar Topkapı Sarayı'nda kutsal emanetler arasında saklanarak muhafaza edilmiştir.
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İsrail, rejimin devrildiği günden
bu yana Suriye topraklarındaki
işgalini genişletiyor. İsrail or-
dusu, güneydeki Dera kentine
bağlı Yermuk havzasında yer
alan Cemle ve Maaraba köyle-
rini işgal etti. Bölge sakinleri
ise İsrail'in ülke topraklarını iş-
galini protesto etti. Gösterilere
Suriye'nin yeni bayraklarıyla
gelen kalabalıklar, "Defol İsrail"
sloganları attı. Gösteri sırasında
İsrail güçleri, mevzilendikleri
tepelerden kalabalığın üzerine
ateş açtı. İsrail ordusunun sal-
dırısında 1 kişi yaralandı. İsrail
ordusu yaptığı yazılı açıklama-

da, Yermuk havzasındaki İsrail
işgalini protesto eden sivillere
ateş açtığını kabul etti. Açıkla-
mada, İsrail askerlerinin gös-
teriler sırasında "tehdit algıla-
dığı" iddia edilirken, Suriyeli
göstericilerden birinin bacağın-
dan vurulduğu kaydedildi.
İsrail'in Suriye'ye
saldırıları ve işgali

Suriye'de 27 Kasım'da şid-
detlenen çatışmaların ardından,
8 Aralık'ta 61 yıllık Baas reji-
minin çökmesiyle eş zamanlı,
İsrail ordusunun ülkeye saldı-
rıları arttı. Rejim ordusundan

kalan askeri altyapı ve imkanları
imha etmeye başlayan İsrail or-
dusu, Suriye toprağı Golan Te-
peleri'ndeki işgalini genişletti.
Golan Tepeleri civarındaki tam-
pon bölgeye giren İsrail ordusu,
işgali daha ileriye taşıyarak
başkent Şam'ın 25 kilometre
yakınlarına kadar sokuldu. İs-
rail, Suriye'ye ait Golan Tepe-
leri'ni 1967'den bu yana işgal
altında tutuyor. İsrail ile Suriye
arasında 1974'te imzalanan Kuv-
vetlerin Çekilmesi Anlaşması ile
tampon bölge ve silahtan arın-
dırılmış bölgenin sınırları belir-
lenmişti. lKUDÜS-AA

Almanya’da erken genel
seçim takvimi işliyor, partiler
seçim hazırlığında

Yemen’deki Husiler, İsrail'in
Yafa kentinde bir askeri hedefin
vurulduğunu açıkladı
Yemen'de İran destekli Husiler,
İsrail'in Yafa kentinde bir askeri
hedefin balistik füzelerle vu-
rulduğunu duyurdu. Husilerin
Askeri Sözcüsü Yahya Seri, yap-
tığı açıklamada saldırıda "Filistin
2" tipi balistik füzelerin kulla-
nıldığını söyledi. Seri, Yafa ken-
tindeki askeri noktayı "başarılı
şekilde" hedef aldıklarını belirtti.
Husi Sözcü, "İsrail Gazze'ye
yönelik saldırıyı durdurmadıkça
ve ablukayı kaldırmadıkça ope-
rasyonlarımız durmayacaktır."
dedi. İsrail acil servisi Kızıl Da-
vut Yıldızından konuya ilişkin
açıklama yapıldı. Açıklamada,
Yemen'den fırlatılan bir füzenin
İsrail'in orta kesimindeki Tel
Aviv kentine düşmesi sonucu
16 kişinin füzenin etkisiyle pat-
layan camlar nedeniyle hafif
yaralandığı belirtildi. Olay ye-

rine ambulans ve ilk yardım
ekiplerinin sevk edildiği akta-
rılan açıklamada, bazı yaralı-
ların Tel Aviv yakınlarındaki
Holon kentinde bulunan Wolf-
son Tıp Merkezine nakledildiği
bildirildi. İsrail ordusundan ya-
pılan açıklamada ise ülkenin
orta kesimlerinde devreye giren
alarmların ardından Yemen’den
fırlatma tespit edildiği ancak
fırlatılan füzeyi durdurma gi-
rişimlerinin başarısızlıkla so-
nuçlandığı bildirildi. Öte yan-
dan İsrail basını da Yemen'den
fırlatılan füzenin ardından yerel
saatle 03.50'de bölgede siren
seslerinin duyulduğunu aktardı.
Yemen'deki İran destekli Husiler,
bugün İsrail'in Yafa kentinde
bir askeri hedefin balistik fü-
zelerle vurulduğunu duyur-
muştu.  lADEN/KUDÜS-AA

Putin’in 2024 değerlendirmesi:
Rusya’nın küresel pozisyonu

Almanya'da Noel pazarına araçla ya-
pılan saldırının şüphelisi olan ve 2
kişinin öldüğü, 15'i ağır 60 kadar ki-
şinin yaralandığı saldırının hemen
ardından gözaltına alınan Talib A'nın
İslam karşıtı, aşırı sağ ve siyonizm
destekçisi olduğu anlaşıldı. Magde-
burg kentinde Noel pazarına araçla
yapılan saldırının şüphelisi olan ve
4 kişinin öldüğü, 15'i ağır 60 kadar
kişinin yaralandığı saldırının hemen
ardından gözaltına alınan Suudi Ara-
bistan doğumlu doktor Talib A'nın
İslam karşıtı, aşırı sağ ve siyonizm
destekçisi olduğu anlaşıldı. Alman
basınının saldırganla ilgili paylaştığı
bilgilerde, 50 yaşındaki failin
2006'dan beri Almanya'da yaşadığı
ve bu ülkede süresiz oturum izni
bulunduğu, Bernburg kentinde hekim
olarak çalıştığı ve sosyal medya he-
saplarında, "Almanya'da İslam'ın yük-
selişinden endişe ettiğini gösteren"
paylaşımlarda bulunduğu belirtildi.

Aşırı sağcı Almanya için Alternatif
(AfD) partisine ve Avrupa'daki İslam
karşıtı diğer aşırı sağ oluşumlara
destek veren sosyal medya payla-
şımlarında da bulunan şüphelinin,
kısmen Türkiye topraklarını da kap-
sayan sözde büyük İsrail haritasını
paylaşması da dikkati çekti. Alman
basınının, saldırının ardından X hesabı
askıya alınmadan önce kayıt altına
aldığı şüphelinin kapak fotoğrafında
bir tüfek göründüğü ve profil bilgi-
lerinde Almanya'yı ülke içinde ve dı-
şında "Suudi sığınmacıları avlamakla"
ve "Avrupa'yı İslamlaştırmak iste-
mekle" suçladığı ve "Sokrates'in öl-
dürülmesinden Alman ulusunu so-
rumlu tuttuğu" görülüyor. Saldırganın
Aralık 2023'te paylaştığı bir X mesa-
jında ise Alman devletini, Suudi Ara-
bistanlı mültecilere zulmetmekle suç-
ladığı ve "Sizi temin ederim ki intikam
yüzde 100 gelecektir." ifadelerine yer
verdiği belirtiliyor.  lANKARA-AA
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Almanya'da Başbakanı Olaf Scholz'un
Federal Meclis'ten güvenoyu alama-
masının ardından partiler seçim
programlarını belirleyerek erken se-
çim hazırlıklarına hız verdi. Şansölye
Scholz, 6 Kasım'da hükümet ortakları
Sosyal Demokrat Parti (SPD) ile Ye-
şiller ve Hür Demokrat Parti (FDP)
temsilcileriyle yaptığı toplantıda, FDP
Genel Başkanı da olan Maliye Bakanı
Christian Lindner'i görevden aldı.
Hükümetin dağılmasının ardından
Scholz 28 Eylül 2025 için planlanan
seçimlerin öne çekileceğini açıkladı.
Koalisyonun dağılmasına, partiler
arasında yaşanan görüş ayrılıkları,
iletişim sorunları ve kamuoyu önünde
karşılıklı suçlamalar neden oldu. Ül-
kede artan enflasyon, bütçe açığı ve
durgunluktan dolayı ekonomik sı-
kıntıların ortaya çıkması halkın hü-
kümete ve özellikle Başbakan Scholz'a
karşı memnuniyetsizliğini artırdı.
Scholz, hükümetin dağılmasının ar-
dından erken seçimin önünü açmak
için 16 Aralık'ta Alman Anayasası'nın
68. maddesi uyarınca Meclis'ten gü-
venoyu talep etti. Meclis'te güvenoyu
oylamasını kaybeden Scholz, Cum-
hurbaşkanı Frank-Walter Steinmeier'e
Federal Meclis’in feshedilmesini öner-
di. Buna göre Almanya 2. Dünya
Savaşı'ndan sonra 21. kez sandığa
gidecek. Cumhurbaşkanı Steinmeier
SPD, Yeşiller ile ana muhalefetteki
Hristiyan Birlik (CDU/CSU) partile-
rinin Meclis grupları ile görüşmesi
sonrası seçim tarihi için 23 Şubat
2025'te anlaştı. Erken seçim hazır-
lıkları kapsamında partiler başbakan
ve milletvekili adaylarını belirlemeye
başladı ve seçim programları tas-
laklarını hazırladı. SPD’nin başbakan
adayı federal düzeyde daha fazla
tecrübesi bulunan Scholz oldu. Hris-
tiyan Birlik (CDU/CSU) partilerinin
başbakan adayı ise Hristiyan Demo-
krat Birlik Partisi (CDU) Genel Baş-
kanı Friedrich Merz olurken, Yeşiller
Partisi de başbakan adaylığı için Eko-
nomi ve İklimi Koruma Bakanı Robert
Habeck'te karar kıldı. AfD ise baş-
bakan adayı olarak Eş Başkan Alice
Weidel’i gösterdi. Sahra Wagenknecht
İttifakı-Anlayış ve Adalet İçin (BSW),
başbakanlık koltuğuna oturmak için
şansı olmasa da Wagenkencht'in baş-
bakan adayı olmasına karar verdi.
Anketlerde CDU/CSU yüzde 31,5-
33 ile ilk sırada yer alırken, AfD
yüzde 17-19 arasında oyla ikinci sı-
rada bulunuyor. lBERLİN-AA
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Almanya’da Noel pazarına araçla saldırının
şüphelisi, İslam karşıtı ve siyonizm destekçisi

Putin’in "Direkt Hat" progra-
mındaki ifadeleri, Rusya’nın
Suriye’deki askeri üslerini ko-
ruma niyetini ortaya koyarken,
bu sürecin bölgesel dinamikler
ve yeni hükümetle kurulacak
ilişkilere bağlı olduğuna işaret
ediyor. Rusya Devlet Başkanı
Vladimir Putin’in 2024 yılını
değerlendirdiği "Direkt Hat"
programı, Rusya’nın dış poli-
tika önceliklerini ve küresel
stratejilerini anlamak adına
dikkatle incelenmesi gereken
önemli ipuçları barındırıyor.
Yaklaşık 4,5 saat süren ve 76
sorunun cevaplandığı prog-
ramda, Putin’in özellikle Uk-
rayna, Suriye ve Orta Doğu
politikalarına dair verdiği me-
sajlar, Kremlin’in mevcut kriz-
lerdeki pozisyonunu ve gele-
cekteki stratejilerini anlam-
landırmak için dikkat çekici
unsurlar içeriyor. Özellikle İs-
tanbul müzakerelerinde varı-
lan ancak uygulanamayan uz-
laşı maddelerine vurgu, Rus-

ya’nın kendi pozisyonunu "sa-
hadaki gerçeklikler" üzerinden
meşrulaştırma çabasını yan-
sıtıyor. Baas rejiminin çökme-
siyle Suriye'deki etkinliğinde
kayıp yaşayan Rusya, bu du-
rumun uluslararası itibarı üze-
rindeki etkisini dengelemek
amacıyla Ukrayna cephesinde
askeri ve diplomatik zafer ara-
yışını sürdürüyor. Suriye ko-
nusundaki açıklamalar, Rus-
ya’nın ülkede 10 yıla yakın
süredir yürüttüğü askeri var-
lığının stratejik sonuçlarına
odaklanıyor. Putin, Suriye’de-
ki varlığını bir zafer olarak
tanımlamasa da, terör teh-
didini engellemek ve bölge-
deki güç dengelerini değiş-
tirmek açısından başarı olarak
sunuyor. Putin'in Batılı ülke-
lerin Suriye’deki silahlı grup-
lara yönelik tutumunun de-
ğişmesine yaptığı vurgu, Mos-
kova’nın bu süreçteki rolünü
daha belirgin kılma çabasını
yansıtıyor. lANKARA-AA

RW, "Yok Etme
ve Soykırım Ey-
lemleri: İsrail'in

Gazze'deki Filistinlileri Kasıtlı
Olarak Sudan Mahrum Bırak-
ması" başlıklı rapor yayımladı.
Raporda, İsrailli yetkililerin,
Ekim 2023'ten bu yana Gaz-
ze'deki Filistinli sivillerin yeterli
suya erişimini kasıtlı engelle-
yerek "yok etme ve soykırım
suçu" işlediği vurgulandı. Gaz-
ze'deki yetkililer, kanalizasyon
ve sağlık çalışanlarıyla yapılan
görüşmelerin yer aldığı rapor-
da, Ekim 2023 ila Eylül
2024'teki uydu görüntüleri ve
veriler kullanıldı. 179 sayfalık
raporda, İsrail güçlerinin, Gaz-
ze'deki önemli su, su arıtma
ve hijyen (WASH) tesislerine
kasıtlı zarar verdiği belirtildi.
Raporda, Gazze'deki nüfusun,
hayatta kalmak için gereken
asgari su miktarına erişeme-
diği, bunun binlerce insanın
susuzluk ve hastalık nedeniyle
ölmesine neden olduğu ifade
edildi. İsrailli yetkililerinin,
Gazze'ye boru hattıyla su te-
minini durdurduğu, daha sonra
da sınırlandırdığı aktarılan ra-
porda, elektrik kesintilerinin
yanı sıra yakıt kısıtlamalarıyla
Gazze'nin su ve sanitasyon alt-
yapısının işlevsiz hale getirildiği

kaydedildi. Raporda, İsrail'in,
su ve sanitasyon altyapısı ile
su onarım malzemelerini kas-
ten tahrip ettiği bildirildi.

Raporda, bulguların ve İs-
railli yetkililerin "Filistinlileri
yok etme niyeti taşıdığı belli
olan açıklamalarının", bu ül-
kenin soykırım yaptığına dair
kanıt olabileceği de belirtildi.
Raporda görüşlerine yer verilen
HRW İcra Direktörü Tirana
Hassan, "Su, insan hayatı için
vazgeçilmezdir ancak bir yılı
aşkın süredir İsrail hükümeti,

Gazze'deki Filistinlilere hayatta
kalmak için gerekli asgari mik-
tarı kasıtlı olarak sağlamıyor."
ifadesini kullandı. İsrail'in Fi-
listinli sivillerin suya erişimini
engellemesini "yok etme ve
soykırım suçu" olarak nitelen-
diren Hassan, "Bu sadece bir
ihmal değil, susuzluk ve has-
talık nedeniyle binlerce kişinin
ölümüne neden olan hesap-
lanmış bir yoksunluk politika-
sıdır." değerlendirmesinde bu-
lundu. Öte yandan, İsrail Dış-
işleri Bakanlığı Sözcüsü Oren

Marmorstein, X sosyal medya
platformundaki paylaşımında,
İsrail'in Gazze'ye suyun ve in-
sani yardımın sürekli akışını
sağladığını iddia etti.
İsrail'in Gazze'yi
işgalinde 7 Ekim
sonrası

Hamas'ın silahlı kanadı İz-
zeddin el-Kassam Tugayları,
"Filistinlilere ve başta Mescid-
i Aksa olmak üzere kutsal de-
ğerlere yönelik sürekli ihlallere
karşılık verme" gerekçesiyle

İsrail'e 7 Ekim 2023'te kapsamlı
saldırı düzenledi. İsrail, 7
Ekim'deki saldırılarda 1200 İs-
raillinin öldüğünü, 5 bin 132
kişinin de yaralandığını açık-
ladı. İsrail'in 7 Ekim'den bu
yana Gazze Şeridi'ne düzen-
lediği saldırılarda 17 bin 492'si
çocuk, 11 bin 979'u kadın ol-
mak üzere 45 bin 206 Filistinli
öldü, 107 bin 512 kişi yara-
landı. Enkaz altında halen bin-
lerce ölü olduğu bildirilirken,
halkın sığındığı hastane ve eği-
tim kurumları hedef alınarak
sivil altyapı da tahrip ediliyor.
İsrail ordusu, Gazze Şeridi'ne
saldırılarının başladığı 7
Ekim'den bu yana 380'i kara-
dan işgal sürecinde olmak üze-
re 808 askerinin öldüğünü du-
yurdu. Çatışmalara 24 Kasım
2023'te 4 günlüğüne verilen
ve 3 gün daha uzatılan "insani
ara"da 81 İsrailli ve 240 Filis-
tinli esir karşılıklı serbest bı-
rakıldı. Öte yandan İsrail, bin-
lerce Filistinliyi alıkoyup hap-
setmeye devam etti. İşgal al-
tındaki Batı Şeria ve Doğu
Kudüs'te de 7 Ekim 2023'ten
bu yana İsrail askerleri ile Fi-
listin topraklarını gasbeden
İsraillilerin saldırılarında 167'si
çocuk 822 Filistinli hayatını
kaybetti. lGAZZE-AA

H

İnsan Hakları İzleme Örgütü (HRW), İsrail'in Gazze'deki Filistinli sivillerin
yeterli suya erişimini kasıtlı engelleyerek "soykırım" yaptığını bildirdi.

İsrail Gazze’deki sivillerin suya erişimini
kasıtlı engelleyerek soykırım suçu işliyor

FOTOĞRAF: AA

FOTOĞRAF: AA

İsrail, Suriye’nin Dera kentinde de toprak işgal etti
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HG Enertürk
Enerji Stadı'nda
oynanacak kar-

şılaşma, saat 16.00'da baş-
layacak. Müsabakayı ha-
kem Mehmet Türkmen yö-
netecek. Süper Lig'in geride
kalan bölümünde 15 maça
çıkan sarı-kırmızılı ekip,
13 galibiyet, 2 beraberlik
yaşadı. Ligdeki yenilgisiz
tek takım olan Galatasaray,
topladığı 41 puanla haftaya
zirvede girdi. Bellona Kay-
serispor ise 3 galibiyet, al-
tışar beraberlik ve mağlu-
biyet yaşayarak, 15 puanla
16. sırada yer aldı.
Roland Sallai cezalı

Galatasaray'ın Macar fut-
bolcusu Roland Sallai, sarı
kart cezası nedeniyle ya-
rınki maçta forma giyeme-
yecek. Sarı-kırmızılı ekipte
yaşadığı sakatlık nedeniyle
sezonu kapatan Mauro
Icardi de maçın kadrosunda
yer alamayacak.
3 isim sınırda

Galatasaray'da Kayseris-
por maçı öncesi 3 isim sarı
kart ceza sınırında bulu-
nuyor. Sarı-kırmızılı futbol-
cular Barış Alper Yılmaz,
Fernando Muslera ve Abd-
ülkerim Bardakcı, yarın sarı
kart görmeleri halinde 18.
haftadaki Göztepe maçında
cezalı duruma düşecek.
Son 19 maçta
yenilmedi

Galatasaray, Süper Lig
ve UEFA Avrupa Ligi'nde
çıktığı son 19 maçta yenil-
medi. Son olarak 27 Ağus-
tos tarihinde UEFA Şampi-
yonlar Ligi play-off turu

rövanşında İsviçre temsilcisi
Young Boys'a sahasında 1-
0 mağlup olan sarı-kırmızılı
ekip, sonrasında çıktığı 19
maçta 14 galibiyet ve 5 be-
raberlik aldı. 
Ligin en çok gol
atan takımı

Süper Lig'de 42 kez fi-
leleri havalandıran Gala-
tasaray, ligin en çok gol
atan takımı konumunda
bulunuyor. Ligde Adana
Demirspor ile Çaykur Ri-
zespor'a 5'er, Trabzonspor'a
4, Kasımpaşa, Gaziantep
FK, Fenerbahçe, Onvo An-
talyaspor, Samsunspor ve
Net Global Sivasspor'a 3'er,
Atakaş Hatayspor, ikas
Eyüpspor, TÜMOSAN Kon-
yaspor ve Beşiktaş'a 2'şer,

Alanyaspor ve Sipay Bod-
rum FK'ye 1'er gol atan
sarı-kırmızılı ekip, ligin en
golcü takımı ünvanına sa-
hip.
Osimhen
durdurulamıyor

Galatasaray'ın Nijeryalı
yıldızı Victor Osimhen, at-
tığı gollerle sarı-kırmızılı
takımın galibiyetlerinde
önemli rol oynuyor. Sezon
başında sürpriz bir şekilde
İtalya'nın Napoli takımın-
dan kiralanan Victor Osim-
hen, bu sezon çıktığı 14
maçta 10 kez fileleri hava-
landırdı Süper Lig'de 10
karşılaşmada 7 gol kayde-
den 25 yaşındaki santrfor,
UEFA Avrupa Ligi'nde de
sahaya çıktığı 4 maçta 3

kez fileleri havalandırdı.
Sarı-kırmızılılarda bu sezon
başarılı bir performans ser-
gileyen Yunus Akgün, attığı
gollerle takımına büyük
katkı sağlıyor. UEFA Avrupa
Ligi'nde 6 maçta 5 gol kay-
deden milli oyuncu, Süper
Lig'de de skorer perfor-
mansını sürdürüyor. Son
olarak ligin 16. haftasındaki
Trabzonspor maçında file-
leri havalandıran Yunus,
Süper Lig'de de 15 maçta
4 gol kaydetti.
Bu sezon
deplasmanda
puan kaybetmedi

Galatasaray, bu sezon Sü-
per Lig'de çıktığı tüm dep-
lasman maçlarını kazandı.
Sarı-kırmızılı ekip, Süper

Lig'de konuk olduğu Kon-
yaspor, Adana Demirspor,
Fenerbahçe, Antalyaspor,
Sipay Bodrum FK ve Net
Global Sivasspor'u mağlup
etti ve deplasmanda puan
kaybı yaşamadı. "Cimbom",
bu sezon sadece sahasında
Kasımpaşa ve ikas Eyüps-
por'a puan kaybetti.
Kayseri'deki
maçlar

Galatasaray, genelde bü-
yük üstünlük kurduğu Kay-
serispor'u deplasmanda ise
28 lig maçında 12 kez yen-
di. Kayseri'deki sadece 3
maçı ev sahibi ekip kaza-
nırken, 13 müsabakada ta-
raflar eşitliği bozamadı.
Kayserispor evinde 25, Ga-
latasaray ise deplasmanda
41 gol attı. 
En farklı skorlu
galibiyetler

Galatasaray, Kayseris-
por karşısında ligde en
farklı skorlu galibiyetini
6-0'lık skorlarla aldı. İs-
tanbul'un sarı-kırmızılı ta-
kımı, rakibini 2015-2016
ve 2022-2023 sezonların-
da sahasında 6-0'lık skor-
larla mağlup etti. Kayse-
rispor ise Galatasaray kar-
şısında ligdeki en farklı
galibiyet sevincini, 2021-
2022 sezonunda Kayse-
ri'de oynanan maçta 3-
0'lık skorla yaşadı. Öte
yandan iki takım arasında
en gollü lig maçı 1985-1986
sezonunda oynandı. İstan-
bul'daki maçı 5-2 Galata-
saray kazandı. Toplam 7
gol, rekabetteki 56 maç için-
de en gollüsü olarak kayıt-
lara geçti. lİSTANBUL-AA
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Avrupa Kulüpler Birliği’nden
Avrupa Süper Ligi’ne yine veto!

Fenerbahçe, son 2
deplasman maçında 
5 puan kaybetti

Trabzonspor ve Türk futbo-
luna hayatını adayan Özkan
Sümer, vefatının 4. yılında
anılıyor. Trabzon'da kanser
tedavisi gördüğü Karadeniz
Teknik Üniversitesi Farabi Has-
tanesi'nde 22 Aralık 2020'de
yaşamını yitiren Sümer, 20
Kasım 1940'da Trabzon'un
Maçka ilçesinde dünyaya gel-
di. Sümer, futbola ortaokul
yıllarında İdmanocağı'nda baş-
ladı. Yolspor ve Zonguldak
Kömürspor'un ardından Sü-
mer, Trabzonspor'un 1967'de
kuruluşuyla bordo-mavili for-
mayı sırtına geçirdi. Trab-
zonspor'da 3 yıl futbol oyna-
yarak takım kaptanlığı yapan
Sümer, Sebat Gençlik'e an-
trenör-futbolcu olarak transfer
edildi. 1972-1973 sezonunda
Trabzonspor'da genç takım
antrenörlüğüne getirilen ve
altyapıyla ilgili çalışmalarda
bulunan Özkan Sümer, 1978-
1979 sezonu öncesi yardım-
cılığını yaptığı Ahmet Suat
Özyazıcı'nın ayrılmasıyla A
takım teknik direktörü oldu.
Özkan Sümer, 1978-1979 se-
zonunda Trabzonspor'daki ilk
görevinde lig şampiyonluğu
ve Cumhurbaşkanlığı Kupası
kazanma sevinci yaşadı. Bor-
do-mavililer, Sümer yöneti-

minde 1980-1981 sezonunda
da ligde şampiyonluğa uzandı.
Trabzonspor'da başlayan tek-
nik direktörlük hayatında Sü-
mer, A Milli Futbol Takımı,
Galatasaray, Denizlispor, Ma-
latyaspor, Samsunspor, Petrol
Ofisi ve Konya Mobellaspor'u
da çalıştırdı. "Futbolun bilge
kişisi" olarak da anılan Sümer,
Türkiye Futbol Antrenörleri
Derneği Genel Başkanlığı,
Türkiye Futbol Federasyonu
Asbaşkanlığı ve spor yazarlığı
görevinde bulundu. Özkan
Sümer, Trabzonspor Kulübün-
de 2000'de yapılan olağan
genel kurulda başkan seçildi.
Bordo-mavililerin 12. başkanı
olan Sümer, 31 Aralık 2000'de
başladığı görevini 2 yıl 8 ay
sürdürdü. Karadeniz temsil-
cisi, Sümer'in 5 Eylül 2003'te
sona eren başkanlığı döne-
minde 2002-2003 sezonunda
Türkiye Kupası'nı müzesine
getirdi. Sümer, bu dönemde
Hüseyin Avni Aker Stadı'nda
tribünler önünde bulunan tel
örgüleri kaldırarak Türk fut-
boluna örnek oldu. Özkan Sü-
mer, Galatasaray'da birer Tür-
kiye ve Cumhurbaşkanlığı Ku-
pası kazanma sevinci yaşadı.
1981-1982 sezonunda Gala-
tasaray'da teknik direktör ola-

rak göreve başlayan Sümer, o
sezon sarı-kırmızılı ekibe hem
Türkiye Kupası hem de Cum-
hurbaşkanlığı Kupası'nı kazan-
dırdı. Özkan Sümer, 1982-
1983 sezonunun bitimine 2
hafta kala görevinden istifa
ederek Trabzonspor altyapı
koordinatörlüğüne döndü.
Trabzonspor'un
her kademesinde
görev aldı

Özkan Sümer, Trabzons-
por'da futbolculuk, teknik di-
rektörlük ve kulüp başkanlığı
görevinde bulunan tek kişi
olarak tarihe geçti. Türk fut-
bolunun önemli isimlerinden
Hakkı Yeten (Baba Hakkı) ve
Fikret Arıcan (Büyük Fikret)
gibi futbolun 3 kademesinde
de görev yapan Sümer, Trab-
zonspor ve Türk futboluna
damga vurdu. Sümer, Trab-
zonspor'da altyapı koordi-
natörlüğü yaparak birçok
oyuncu yetiştirip Türk fut-
boluna kazandırırken, en
son Ahmet Ağaoğlu döne-
minde genel koordinatörlük
görevinde bulundu. Özkan
Sümer döneminde Trabzons-
por, kadın futbol takımını
kurarak şampiyonluk sevinci
de yaşadı. lTRABZON-AA

TFF Başkan Vekili Otyakmaz:
Fenerbahçe kupaya katılmazsa
kurallar neyse o olur

Trabzonspor ve
Türk futboluna
adanan ömür:
Özkan Sümer
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TFF Başkan Vekili Mecnun
Otyakmaz: "(Fenerbahçe'nin
kararı) Karar yönetim ku-
rulunundur. Katılmazsa ku-
rallar neyse o olur. Maça
çıkmadıkları taktirde rakip-
lerine 3 puan yazılır." dedi.
Türkiye Futbol Federasyonu
Başkan Vekili Mecnun Ot-
yakmaz, Ziraat Türkiye Ku-
pası grup müsabakalarının
kura çekiminin ardından ba-
sın mensuplarına açıklamada
bulundu. TFF'nin Riva'daki
tesislerinde gerçekleştirilen
organizasyonun ardından
soruları yanıtlayan Otyak-
maz, "Fenerbahçe bize ya-
zıyla kura çekimine katıl-
mayacaklarını bildirdi. Ancak
grup aşamasında çekilmekle
ilgili bize bir yönetim kurulu
kararı gelmedi. Dolayısıyla
biz rutin bir şekilde çekiliş-
lerini yaptık. Yönetim kuru-
lundan da katılmakla ilgili
olumlu bir karar çıkacağını
kendi adıma düşünüyorum.
Karar yönetim kurulunun-
dur. Katılmazsa kurallar ney-
se o olur. Maça çıkma-
dıkları taktirde ra-
kiplerine 3 puan
yazılır." diye ko-
nuştu. Otyak-
maz, kupanın
yeni formatı ve
gelirlere ilişkin
soru üzerine
şunları kaydetti:
"İsviçre sistemini
ligimize uyarlaya-
rak yaptığımız bir
kura oldu. Bir değişikliktir,
iyidir. Bunu denemiş oluruz.
İnşallah taraftarlarımıza da
futbolseverlere de keyifli bir
süreç yaşatır bu kura. Dola-
yısıyla biz memnunuz. De-

ğişik bir kura, inşallah futbola
katkısı olur. Bu sene Turku-
vaz Medya gelirlerde bir ar-
tırım sağladı, yaklaşık 3 katı
bir artış oldu."

Fatih Karagümrük Kulübü
Başkan Yardımcısı Muham-
met Ali Bahar da geçen sezon
Süper Lig'den düşürüldük-
lerini ileri sürdü. İyi bir kadro
kurduklarını ve Süper Lig'e
yeniden yükseleceklerine
inandıklarını anlatan Bahar,
şunları kaydetti: "Fatih Ka-
ragümrük geçtiğimiz sezon
ligden düşmedi, düşürüldü.
Bir grup insan, geçtiğimiz
sezon gerek hakemlerle ge-
rek bazı operasyonu yöne-
tenlerle bize operasyon çe-
kerek Süper Lig'den alıp alt
lige attılar. Biz de ilk seçimde
o arkadaşları göndermiş ol-
duk. Kendimize yakışır bir
kadro kurarak Süper Lig'e
çıkmak için bu sezon müca-
dele veriyoruz. Bunun ya-
nından Ziraat Türkiye Ku-
pası'nda da elimizden gelenin
en iyisini yapacağız. Biz stad-

yum ve tesis olmadan
mücadele ediyoruz

ve bunu bugüne
kadar başarıyla
yaptık. Somut
olarak geçtiği-
miz günlerde
ortaya konulan
bir proje vardı.
Bunun artık ha-

yata geçirilerek
kulübümüzün 100.

yılında bu stadyuma
ve tesise kavuşmak isti-

yoruz. Bu işin sürdürülebilir
olması için bunların olması
gerekiyor. Karagümrük bunu
en çok hak eden kulüplerden
biri." lİSTANBUL-AA

Fenerbahçe, Trendyol Süper Lig’de karşılaştığı
Eyüpspor ile 1-1 berabere kalarak son 2 dep-
lasman maçında 5 puan kaybetti. Trendyol
Süper Lig’in 17. haftasında Fenerbahçe, konuk
olduğu Eyüpspor ile 1-1 berabere kaldı. Sarı-
lacivertlilerin tek golü Youssef En-Nesyri’den
geldi. Ligin 15. haftasında Beşiktaş’a mağlup
olduktan sonra evinde Başakşehir’i yenen Fe-
nerbahçe, üst üste 2 dış saha maçında puan
kaybı yaşadı. Bu sezon Göztepe ve Samsunspor
ile deplasmanda berabere kalan Fenerbahçe,
bugün de 3. beraberliğini yaşadı. Cengiz Ünder,
mücadelenin 82. dakikasında Fred’in yerine
oyuna dahil olurken, takımı adına skor katkısı
üretemedi. Cengiz, 21 Eylül’de oynanan Ga-
latasaray maçından bu yana ligde ilk kez
forma giydi. Cengiz, Avrupa Ligi’nde ise 11
Aralık’ta oynanan Athletic Bilbao maçında da
süre aldı. Kaleci Dominik Livakovic’in sakatlığı
sebebiyle bugünkü maçta kaleyi İrfan Can
Eğribayat korudu. Bu sezon Süper Lig ve
Avrupa Ligi’nde oynanan tüm maçlarda Liva-
kovic forma giyerken, son lig maçında yaşadığı
sakatlık nedeniyle Ertuğrul Çetin süre aldı.
Geçtiğimiz hafta sakatlığı nedeniyle kadroda
olmayan İrfan Can bugün sahaya 11’de çıktı.
İrfan Can, ev sahibinin 26. dakikada kaydettiği
gole engel olamadı. lİSTANBUL-İHA

Galatasaray ile Kayserispor 57. randevuda

Avrupa Kulüpler Birliği (ECA) ve Paris Saint-
Germain Başkanı Nasser Al-Khelaifi, tekrar can-
landırılmaya çalışılan Avrupa Süper Ligi projesini
’ayrılıkçı ve çıkarcı kulüplerin’ oluşturduğu ’bo-
zucu’ bir girişim olarak tanımlayıp reddetti. Li-
verpool, Manchester City ve Bayern Münih de
dahil olmak üzere yüzlerce Avrupa futbol takı-
mını temsil eden Avrupa Kulüpler Birliği, Avrupa
Süper Ligi projesini yeniden canlandırma giri-
şimini ’bozucu’ bir kampanya olarak nitelendi-
rerek bunun ’ayrılıkçı ve çıkarcı kulüpler’ tara-
fından yürütüldüğünü ifade etti. İngiliz basınında
yer alan haberlere göre, Avrupa Kulüpler Birliği
ve Paris Saint-Germain Başkanı Nasser Al-Khe-
laifi, yeniden markalanmış Unify League’in
mimarlarını ’çaresizce tanıtım arayışı içinde
olmakla’ suçladı. Ekim 2022’de, Avrupa Süper
Ligi’nin oluşturulmasına ’sponsor ve yardımcı
olmak’ amacıyla kurulan A22 Sports Manage-
ment şirketi bu hafta yaptığı açıklamada, UEFA
Şampiyonlar Ligi’nin yerini alacak şekilde ta-
sarlanmış Unify League’in, 96 takımlı dört
ligden oluşan bir turnuva için FIFA ve UEFA’ya
öneriler sunduğunu belirtti. lANKARA-İHA
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Ulusal Tebligat Adresi
25919-61517-42956

Galatasaray, Süper Lig'de bugün Kayserispor ile 57. kez karşılaşacak. RHG Enertürk Enerji Stadı'nda
oynanacak karşılaşma, saat 16.00'da başlayacak. Müsabakayı hakem Mehmet Türkmen yönetecek.
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azreti  Mevlânâ'nın
751. Vuslat Yıl Dönü-
mü Etkinleri çerçeve-

sinde 12 Aralık 2024 Perşembe
günü Meram Belediyesi Tantavi
Kültür  ve  Sanat  Merkezi’nde
açılışı yapılan sergide her biri
diğerinden  âlâ  keyfiyeti  hâiz
115 eser yer alıyor.
Kâbil-i irşâd olan
üstâd olur üstaddan
“Hoş Gör” temalı Telâmîz-i

Konevî  hüsn-i  hat  sergisine
eser veren, Hattat Hüseyin Ök-
süz hocamız eliyle üstad olmuş
talebelerinin  isimlerini  teber-
rüken  zikrediyoruz:  Mehmet
Memiş, Fatih Özkafa, Seyit Ah-
met Depeler, Abdurrahman De-
peler,  Hatice  Esma  Depeler,
Abdurrahim  Kahya,  Mustafa
Parıldar, Şerife  Yıldırım, Ahmet
Tuğaç, Arif Yücel, Arif Özdem,
Yahya  Yaldız,  Mehmed  Özel,
Sıddıka Berat Ak, Hülya Akıncı
Çalkar, Orhan Altuğ, Gülsevin
Gül  Araz,  Erol  Balcı,  Hatice
Başpınar, Berkan Payas, Billur
Koçbay, Hatice Çakaroğlu, Yu-
nus Emre Çelik, Yusuf Çetin-
kıran, Dilber İldanlı, Fatih Efe,
Raşide Eylül, Muhammed Esat
Güçlü,  Tahir  Güçlü,  Gürkan
Gülcemal, Gülistan Levent, Re-
cep Gülşen, Nihat Kağnıcı, Sa-
lih Kanbaş, Dilek Kavaf, Kasım
Kılıç, Orhan Kocabeyli, Seher
Kocaibiş, Bayram Kozan, Mus-
tafa  Mesten,  Sami  Naddah,
Abdullah Şanlı, Osman Şişman,
İsmail Öztürk, Filiz Teker, Ser-
kan Selalmaz, Tuba Şengezer,
Hatice  Sever,  Ekrem  Tuncer,
Onur Yaman, Sevim Yaşar, Fa-
tıma Yıldız, , Asuman Soytürk,
Semra Ekin, Mehmet Demirel,
Yusuf Mazı, Yahya Ünal, Hali-
me Uysal, Hatice Arslan, Nes-
lihan Pelit, Rukiye Yürüç, Ha-

lime Topcuoğlu, İlknur Yılmaz,
Beyza Küçükköseleci, Gülsüm
Sivri, Emine Ayhan, Şerife Ça-
kır, Nadir Tatar, Raşide Öztürk,
Kuddusi  Doğan,  Murat  Oku-
muş ve Mehdi Rezoug.
İstisnâî bir 
kalem erbabı
Hattat Hüseyin Öksüz, Os-

manlı’dan  Cumhuriyet  döne-
mine  geçişte  hat  sanatındaki
kırılma  noktasını  aşarak,  bu
sanatın günümüze ulaşmasını
sağlayan  büyük  üstat  Hattat
Hamid Aytaç’ın önde gelen öğ-
rencilerinden biri. Hüseyin Ök-
süz,  Hattat  Hamid  Aytaç’ın
zengin mirasını Konya merkezli
olarak tüm Türkiye’ye, bir adım
öte  dünyaya  aktarma  husu-
sunda muvaffak kılınan istisnâî
bir kalem erbabı.  
Yarım  asır  bolunca  hüsn-i

hat sanatımızın neş’esini, kamış
kalemin ezkârını Konya’da dil-
lendirmekte olan Hüseyin Ök-
süz  Hoca,  hiç  şüphesiz  Ana-
dolu’nun  orta  yeri  ‘Mevlânâ
beldesi’nde  hat  sanatının  ye-
niden  neşvü  nevâ  bulmasını
biiznillah temin etmiştir. 
Hüsn-i hat sanatının
yeni merkezi: Konya
Yetiştirdiği birçok talebe ile

‘Râkım Mesleği’ni geniş kitle-
lere  ulaştırmayı  başaran  Hü-
seyin Öksüz, Konya’yı bu alan-
da  önemli  bir merkez  haline
getirmiştir. Sözün bu yerinde
Hüseyin  Öksüz’ü  hüsn-i  hat
sanatını yaşayan, bir adım öte
biinayetullah yaşatan sanat ha-
zinesi olarak tavsif etmek vâkıa
mutabık olacaktır.
Telâmîz-i Konevî Hüsn-i Hat

Sergisinin İstanbul’un ardından
Türkiye’nin önde gelen sanat
merkezlerinden biri haline ge-

len Konya’da, Hz. Mevlânâ’yı
Anma Törenleri ile eşzamanlı
olarak düzenleniyor olması da
ayrı bir güzellik olsa gerek!
Hattat Şerife Yıldırım:
Sergimiz hat sanatının
estetik değerlerini
Konya’nın mânevî
mirasıyla birleştiriyor.
Sergi hakkında görüşlerine

başvurduğumuz Hüseyin Ök-
süz hocamızın talebelerinden,
hüsn-i hat, çini ve seramik sa-
natkârı  Şerife  Yıldırım,  Telâ-
miz-i Konevî Sergisi’nin ama-
cını “hat sanatının estetik de-
ğerlerini Konya’nın derin mân-
evî mirası ile birleştirerek, ka-
tılımcılara unutulmaz bir kül-
türel ve sanatsal deneyim sun-
mak” cümlesiyle özetliyor.

Dördüncü yılına ulaşan Te-
lâmîz-i  Konevî  sergisi,  Kon-
ya’nın sanat ve kültür alanın-
daki yükselen değerini günü-
müz  insanının  irfanına  arz
ederken gönlünde hüsn-i hat
sanatına müteveccih açık ka-
pılar  bulunanları  29  Aralık
2024 Pazar gününe kadar Me-
ram’a; Tantavi Kültür Merke-
zi’ne bekliyor. 
Hattat Hüseyin Öksüz
Hüseyin Öksüz 1944’te Kon-

ya’da doğdu. İlk ve orta tahsi-
lini Konya’da tamamladı. 
1966’da İstanbul’da Eczacılık

tahsili sırasında (1968) Hattat
Hamit  Aytaç’tan  sülüs-nesih;
M. Uğur Derman’dan da ta‘lik
derslerine devam ederek icâzet
aldı. Eczacılık tahsilini tamam-
ladıktan sonra Konya’da 10 yıl
eczacılık  yaptı.  IRCICA’nın
1986’dan itibaren her üç yılda
bir gerçekleştirdiği uluslararası
hat yarışmalarında Dünya
Birinciliği  dâhil  top-
lam  5  ödül  aldı.
1986 1. Uluslar-
arası  Hattat
Hamit  Hat
Ya r ı ş m a -
sı’nda  celî
d î vân îde
birincilik,
celî ta‘lik’te
I.  mansi-
yon,  celî
sülüste  II.
mansiyon,
1989  II.
Uluslararası
Yâkût  el-
Müsta’sımî Hat
Yarışması’nda
celî dîvânîde man-

siyon  ve  nesihte  mansiyon
ödülleri  kazandı.  Yurt  içinde
ve yurt dışında sergiler açtı ve
çeşitli kuruluşlardan beratlar,
plaketler  aldı.  Türkiye’de  ve
dünyanın  çeşitli  yerlerinde
(ABD’de  1,  Avustralya’da  2,
Kazakistan’da 3, Kırgızistan’da
1, Hollanda’da 3, Almanya’da
2)  cami  yazılarını  hazırladı.
2001’de  Selçuk  Üniversitesi
Güzel  Sanatlar  Fakültesi’nin

kuruluşuna öncülük etti ve
öğretim üyesi oldu. Ge-
leneksel Türk Sanat-
ları Bölümünün üç
yıl  başkanlığını
yaptı. Üniversi-
te ve kurslarda
kırktan  fazla
ta l ebes ine
icâzet  verdi.
2010 yılında
TBMM  Üs-
tün  Hizmet
Ödü l ü ’ n e ,
2012  yılında
da  Kültür  ve
Turizm Bakan-
lığı  Kültür  Sa-
nat Büyük Ödü-
lü’ne  layık  görül-

dü. 2011 yılında Sel-

çuk  Üniversitesinden  emekli
oldu.  2013’te  KTO  Karatay
Üniversitesi Güzel Sanatlar ve
Tasarım  Fakültesi  Geleneksel
Türk Sanatları Bölümü’nde öğ-
retim üyesi ve Bölüm Başkanı
oldu. Halen bu görevini devam
ettirmektedir. Günümüzde kul-
lanılan belli başlı bütün yazıları
meşk ettiği ve bu yazı türleriyle
çok  sayıda  eser  verdiği  için
“câmiu’l-hutût”  sıfatını  haiz
olan hattatlardandır. Rık’a, sü-
lüs,  nesih,  celî  sülüs,  divânî,
celî  divânî,  celî ta‘lik,  kûfî,
icâze gibi yazı türlerin her bi-
riyle  yazmış  olduğu  sayısız
hat eseri, yurt içindeki ve yurt
dışındaki muhtelif koleksiyon-
larda yer almaktadır. Basılan
Kitapları: Eserlerinin ilki “Hat-
tat Hüseyin Öksüz”, Konya İl
Kültür Müdürlüğü tarafından
2009 yılında; ikincisi Necmet-
tin Erbakan Üniversitesi tara-
fından “45. Sanat Yılı Hatırası”
adıyla  2014  yılında;  üçüncü
kitabı ise K.T.O. Karatay Üni-
versitesi  tarafından  “Hat Aş-
kıyla 48 Yıl” adıyla 2016 yı-
lında yayınlanmıştır.

İbrahim Ethem Gören/
20.12.2024 Yazı No: 638
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Konya, Telâmiz-i Konevî’nin kalem
güzelleriyle bir kez daha şenlendi!

Konya, hüsn-i hat sanatımızın duayen ismi, Hattat Hâmid Aytaç’ın ha-
yırlı haleflerinden Hattat Hüseyin Öksüz’ün öğrencilerinin bir araya

gelerek düzenlediği geleneksel "Telâmiz-i Konevî-4" sergisiyle şenlendi.

İBRAHİM ETHEM
GÖREN

www.ittifakgazetesi.com

MERHABA

Hattat Hus̈eyin
Öksuz̈
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